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Včeraj, v ponedeljek, 3. julija, so delavci Cestnega podjetja Ptuj ob 14. uri zaprli stari most čez Dravo za ves promet. 
Obnova, ki bo stala dobra 4,5 milijona evrov, bo predvidoma zaključena do konca septembra prihodnje leto. V času 
zapore bo obvoz za motorni promet urejen prek Puhovega mostu, za pešce, kolesarje, mestni avtobus in interventna 
vozila pa čez peš most. Promet bo speljan tudi po podravski avtocesti, kjer bo med izvozoma Hajdina in Draženci do 
konca del mogoče peljati brez vinjete, in po državnih cestah zunaj strnjenih naselij ter le delno po občinski Zagrebški 
cesti.

Ptuj, Podravje � Obnova mostu čez Dravo se je začela
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� Strani 2 in 3
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PRINESITE TA LETAK S SEBOJ.

ILKOS, d.o.o.
Rajšpova ulica 26, 2250 Ptuj
(v Poslovnem centru Goja)

*Popust velja na celoten nakup in velja do 15. 9. 2017. Popusti se ne seštevajo.

Delovni čas:
ponedeljek - petek: 7.00 - 19.00

sobota: 7.00 - 12.00 



Do pred nekaj dnevi so se 
v krožišču pri pokopališču v 
Vidmu pri Ptuju vozniki lahko 
odločili za prvi izvoz oz. smer 
Zagreb ali pa še malo zakrožili 
in se odločili za drugega, kjer je 
začasna oranžna tabla, enaka 
prvi, vabila z napisom HR (Hr-
vaška). Drži, smeri nista iden-

tični, le da za večino turistov 
pač sta … Ker vodita na morje.

Na Direkciji RS za infrastruk-
turo (DRSI) so izdelali elaborat 
začasnega vodenja prometa 
na širšem državnem cestnem 
omrežju za voznike brez vinjet, 
ki prihajajo iz smeri Avstrije 
prek mejnih prehodov Trate in 
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Spodnje Podravje � Začasna prometna signalizacija v poletni turistični sezoni

Se peljete na hrvaško obalo ali raje 
Turisti, ki čez Spodnje Podravje potujejo proti morju, se kljub navigacijskim napravam še vedno velikokrat izgubijo; zmedejo jih 
nim prehodom Gruškovje, številne zapore cest (po novem vključno z zaporo ptujskega mostu čez Dravo), obvozi in celo začasna 

Arbitražno sodišče v Haagu 
je prejšnji teden namreč odloči-
lo tudi o okoli pol hektarja veli-
kem zemljišču na »območju Ha-
loze–Macelj«, ki, zanimivo, ni 

bilo zavedeno ne v slovenskem 
(občina Žetale) ne v hrvaškem 
katastru (občina Jesenje). Hr-
vaška je sicer sprva predlagala, 
da bi se o tem »nikogaršnjem 

ozemlju« državi dogovorili 
sami, a je arbitražno sodišče 
mejo preprosto moralo določi-
ti. Arbitri so na podlagi zemlje-
vidov iz let 1912 in 1913 sklenili, 

da bo to ozemlje pripadlo Slo-
veniji. Uskladili so še tri manjša 
neskladja na meji, »skupaj manj 
kot 50 metrov«.

V Uradu Vlade RS za komu-
niciranje so pojasnili, da je ar-
bitražno sodišče pri razmejitvi 
meje na kopnem na območju 
Haloz oz. Zagorja sledilo ka-
tastrskim mejam: »V primeru 
razhajanj je treba upoštevati 
mejo, kot izhaja iz demarkacij-
skih dokumentov iz obdobja 
1913 in 1914, ki jih odražajo mej-
ni kamni na terenu.« Šele po 
razsodbi arbitražnega sodišča 
bo torej slovenski in hrvaški 
zemljiški kataster ter mejo med 
državama končno mogoče 
povsem uskladiti.

Župani zadovoljni
Župan občine Cirkulane Ja-

nez Jurgec je priznal, da točnih 
informacij pravzaprav sploh še 
ni: »Na spletu sem zasledil, da 
bomo vsi župani obmejnih ob-

čin povabljeni v Ljubljano na 
sestanek, kjer bomo verjetno 
dobili pojasnila v zvezi z dolo-
čitvijo meje. Hrvaški zemljiški 
kataster je kazal drugače kot 
slovenski; tudi v naši občini je 
bilo tega kar precej. Obveljal 
naj bi slovenski kataster, torej 
državna meja ostane tam, kjer 
je bila. Mislim, da se na našem 
območju ni nič spremenilo.« 
Posebnih težav v cirkulanski 
občini nimajo, čeprav meja 
ponekod prehaja ceste in v 
naselju Paradiž celo seka go-
spodarsko poslopje. »Zapletlo 
se je le pri obnovi tega objek-
ta. Ne vem natanko, kako so 
to potem rešili. Upam, da tudi 
zdaj ne bo nobenih težav,« je 
sklenil Jurgec.

Župan občine Podlehnik 
Marko Maučič je pojasnil, da 
nedorečenosti glede državne 
meje v njihovi občini ni: »Meja 
je usklajena. Res mora ena od 
hrvaških družin, ki na Hrva-
škem tudi prebiva, do svojega 

doma dostopati čez Slovenijo, 
a so to uredili z zapornico.« 
Poudaril je še, da so meje v 
Evropski uniji pravzaprav vse 
manj pomembne.

Tudi župan občine Videm 
Friderik Bračič je zagotovil, da 
je meja pri njih v celoti urejena 
in težav ni: »Sporov nimamo, 
stanje je stabilno, tudi čezmej-
no sodelovanje je zelo dobro.«

Podžupan občine Zavrč 
Janko Lorbek je povedal: »V 
naši občini je vse čisto in ja-
sno. Nobenih težav in sporov 
nimamo, meja tu nikjer ni bila 
vprašljiva in ostane tam, kjer 
je bila. Okoli 15,20 kilometrov 
meje s Hrvaško imamo, pa 
nobenega spora.« Upa, da bo 
razsodbi arbitražnega sodišča 
sledila nova označitev: »Sicer 
ni nihče ničesar omenil, am-
pak upam, da bodo na državni 
meji postavili nove mejnike, 
mi imamo še tiste iz časa Ma-
rije Terezije …«

Župan občine Žetale Anton 
Butolen je dejal, da tudi pri njih 
meja ni sporna: »Meja teče po 
vrhovih in je geografsko jasna. 
Dvolastništev ali primerov, da 
bi državna meja npr. sekala 
objekte ali delila gospodarska 
poslopja in hiše, pri nas ni.« Po-
udaril je, da s sosednjo državo 
težav ali celo sporov nimajo.

Haloze � Razsodba arbitražnega sodišča

Nikogaršnja zemlja postala slovenska
Slovenija in Hrvaška sta se o okoli 90 % kopenske državne meje strinjali oz. uspeli dogovoriti sami. Večina je mislila, da so 
med neproblematičnimi odseki meje tudi tisti, ki slovenske Haloze delijo od hrvaškega Zagorja. Iz izreka razsodbe arbitra-
žnega sodišča, ki ga je na svoji spletni strani objavila slovenska vlada, pa je razvidno, da to vendarle ne drži povsem.

Foto: EM

Drugod sta se Slovenija in Hrvaška prepirali za vsak meter zemlje, v Halozah oz. Zagorju pa je 
bila situacija obrnjena: okoli pol hektarja velikega zemljišča v kataster ni vrisala ne ena ne druga 
stran …

Foto: EM

V Sloveniji smo sklenili, da bomo turiste, ki potujejo čez naše 
ozemlje, naučili vsaj kakšno besedo našega jezika.

Gasilci prometa niso sposobni 
usmerjati

Turistom, ki so se na poti izgubili, so lani ob koncih tednov z 
nasveti pomagali policisti, letos so se jim pridružili še redarji. 
Vodja Medobčinskega redarstva Skupne občinske uprave občin 
v Spodnjem Podravju Robert Brkič je pojasnil, da so prisotnost 
občinskih redarjev že uskladili s pristojnimi občinskimi upravami 
in policijskimi postajami: »Navadno bo naloge v občini opravljal en 
občinski redar, po potrebi tudi dva, kar bo odvisno od stanja na 
terenu in izvajanja drugih nalog.«

Usmerjanje turistov so pričeli v soboto, 24. junija, ko so med 
pol šesto in pol deseto uro dopoldan naloge opravljali na krožišču 
v Dežnem pri Podlehniku. »Voznike smo usmerjali na izvoz za 
avtocesto oz. jim nudili druge informacije,« je povedal Brkič. 
Pojasnil je še, da bodo redarji, ko bo to mogoče (npr. ob petkih 
zjutraj), delo opravili v okviru rednega dela, sicer pa bo »plačilo 
za opravljeno nadurno delo ali koriščenje prostih ur izvedeno 
v skladu z zakonom oz. bo v skladu z možnostmi odrejena 
prerazporeditev delovnega časa«.

Za pomoč pri usmerjanju prometa so se ponudili tudi gasilci, 
a so jih zavrnili. Ne na DARS ne na Direkciji RS za infrastrukturo 
nam pojasnil o tem niso želeli dati, po neuradnih virih pa naj 
gasilci za to delo ne bi bili usposobljeni. Na DARS bodo tudi 
letos v primeru, da bodo zastoji daljši od petih kilometrov in 
bo temperatura zraka presegla 30 stopinj Celzija, čakajočim v 
kolonah delili vodo. Po njihovih besedah bo »oskrba verjetno 
potrebna tudi na podravski avtocesti med Slivnico in Draženci«.
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Vrhunec gneče konec julija
Na DARS so povedali, da je med junijem in septembrom promet med Mariborom in Gru-

škovjem »izredno povečan« vsako leto, letos bosta poleg gradnje avtoceste dodatne zaplete 
povzročila še zapora ptujskega mostu čez Dravo in poostren mejni nadzor. »Zlasti ob sobotah 
v juliju in avgustu se ponavljajo več kilometrov dolgi zastoji. Ob teh je mogoče pričakovati tudi 
nesreče, ki lahko povzročijo nekajurne zaustavitve prometa,« so opozorili na DARS. Po njihovih 
predvidevanjih bosta najbolj kritična dneva petek, 28., in sobota, 29. julija. Voznikom svetujejo, 
da se pred odhodom na pot informirajo o trenutnem stanju na cestah, preverijo brezhibnost 
vozila in s seboj vzamejo zadostno količino vode.

Foto: EM

Začasna prometna signalizacija ob začasni prometni signalizaciji …

kot alternativne možnosti so za-
pisani le mejni prehodi Obrežje, 
Dobovec, Gruškovje, Zavrč, Sre-
dišče ob Dravi in madžarski pre-
hod Letenye. Turistom se torej 
kaj lahko pripeti, da jim bo na-
vigacijska naprava priporočala 
eno pot, letak, ki so ga prejeli na 
avstrijsko-slovenski meji, drugo, 
prometna signalizacija ob poti 
povsem tretjo in zdrava pamet 
četrto pot (zdaj, ko so smerokaz 
za Zagreb odstranili, vsaj pete ni 
več). Kateri naj zaupa?

Tudi če so se turisti pred od-
hodom na pot dobro pozanima-
li, preverili spletne prometne 
portale, posodobili zemljevide 
na svojih navigacijskih napravah 
in morda celo preučili zemlje-
vid, se tavanju po Halozah mor-
da ne bodo uspeli izogniti. Vsaj 
ne, če bodo spregledali tablo 
(pod drugo tablo), postavljeno 
pri Suhi Veji, ki v inovativni kom-
binaciji angleškega in sloven-
skega jezika pojasnjuje, da je 

pot skozi Zgornji Leskovec (ali 
tudi Gruškovje?) mogoče ubrati 
»samo/only EU, EGP in CH drža-
vljanom«.

Mejni prehod Zgornji Lesko-
vec namreč ni mednarodni, 
temveč meddržavni mejni pre-
hod oz. mejni prehod za ob-
mejni promet. To pomeni, da 
ga lahko uporabijo le državljani 
držav EU, Evropskega gospo-
darskega prostora in Švicarji 
oz. tudi, kot so dodali na Policiji, 
»upravičenci po Sporazumu o 
obmejnem prometu in sodelo-
vanju (obmejne dovolilnice)«. 

Državljani Bosne in Hercego-
vine ali Srbije, denimo, meje v 
Leskovcu preprosto ne morejo 
prečkati, čeprav so jih do tja 
vodili smerokazi. Za turiste, ki 
opozorilo o meddržavnem mej-
nem prehodu razumejo in bi 
zato želeli (pravzaprav morali) 
ubrati drugo pot, alternativnih 
smerokazov pač ni …

mimo Zagreba?
gradnja avtocestnega odseka med Draženci in mednarodnim mej-
prometna signalizacija, ki naj bi jim bila v pomoč …

Foto: EM

Nenavadna prometna signa-
lizacija v krožišču v Vidmu 
pri Ptuju je nekatere turiste 
usmerjala proti Zagrebu, dru-
ge proti Hrvaški.

Na otroškem oddelku SB 
Ptuj se vsako leto zdravi okrog 
1300 otrok. Prostorske razme-
re so tam takšne, kot pač so, a 
vodstvo se nenehno trudi za iz-
boljšave na vseh področjih. Kot 
vse kaže, so včasih problem 
že majhne, ne pretirane inve-
sticije, ki pa vendar vplivajo na 
boljše počutje pacientov. Šte-
vilni starši, ki so imeli bolnega 

otroka in so čas preživljali z njim 
na otroškem oddelku ptujske 
bolnišnice, so bili zgroženi nad 
starostjo in dotrajanostjo pi-
žam. Številne so bile luknjaste, 
razvlečene, prevelike in nepri-
merne, nekatere stare več kot 
20 let, saj so na primer pižame s 
kratkimi rokavi nazadnje naba-
vljali leta 1995. Pižame za jesen 
in zimo z dolgimi rokavi so sicer 

bistveno »mlajše«, a bi zaradi 
slabe kakovosti tkanine bile 
prav tako potrebne menjave.

Da to ni problem, ampak 
težava, ki jo je treba rešiti, so 
prepoznali tudi v podjetju Pika-
polonica. Ptujski bolnišnici oz. 
bolje rečeno vsem otrokom, ki 
bodo kadarkoli tam, so podarili 
kar 300 pižam s kratkimi rokavi.

Kot je povedala Irena Pulko, 

glavna sestra otroškega od-
delka, so novih, lepših in bolj 
pisanih – roza in modrih – pi-
žam izjemno veseli. Seveda si 
želijo, da bi v prihodnjih mese-
cih uspeli zagotoviti še kakšno 
donacijo in bi povsem prevetrili 
bolnišnično otroško »omaro« 
ter zamenjali še pižame z dol-
gimi rokavi. A za zdaj se vese-
lijo že teh, ki bodo v poletnih 
mesecih prišle še kako prav. 
Že prvi dan so jih oprali in dali 
v uporabo.

Kot je ob predajo donaci-
je dejala Sabina Čepon, vodja 
marketinga v Pikapolonici, so 
zelo veseli in zadovoljni, da so 
lahko pomagali. Za posluh in 
sodelovanje se jim je v imenu 
bolnišnice in otrok zahvalil vod-
ja upravno-tehničnih dejavnosti 
Aleksander Voda, ki je dejal, da 
so za sleherno donacijo, po-
sebej glede na težko fi nančno 
situacijo ptujske bolnišnice, iz-
jemno hvaležni.

Kar nekaj pižamic sta pred 
kratkim zbrali in predali otro-
škemu oddelku ptujske bolni-
šnice  tudi mamici Saška Voglar 
in Iza Malovič.

Ptuj � Donacija podjetja Pikapolonica

Najmlajši bolniki nič več v 20 let starih pižamah
Da bi nekatere na videz morda majhne, a pomembne težave Splošne bolnišnice dr. Jožeta Potrča Ptuj rešili, se v tem 
zavodu že vrsto let naslanjajo na pomoč družbeno odgovornih posameznikov in podjetij. Eno takih, ki po svojih močeh 
pomaga vsako leto, je podjetje Pikapolonica; minuli teden je otroškemu oddelku podarilo 300 pižam.

Foto: ČG

Donacije so se v ptujski Bolnišnici zelo razveselili. V imenu podjetja Pikapolonica jo je predala 
Sabina Čepon, sprejel pa vodja upravno-tehničnih dejavnosti Aleksander Voda.

Kdor išče cilj …
Poletna turistična sezona je lahko »turistična« tudi, če človek 

sploh ni na dopustu. Na poteh po Ptujskem in Dravskem polju 
ter Halozah v teh dneh srečujem praktično vso Evropo. Nobe-
ne letalske vozovnice ne potrebujem, da lahko pokramljam s 
številčno nizozemsko družino, francoskimi študenti ali starej-
šim češkim parom. Jezikovnih preprek nimamo; vsi vemo, da 
ljudje, ki se res hočejo sporazumeti, to tudi storijo. Le da tem 
turistom navadno do kramljanja ni kaj preveč. Izgubljeni so, 
živčni, utrujeni, včasih lačni ali žejni, skratka, siti poti.

Želijo si plaže, obljubljene v turističnem katalogu, morja, 
sonca, zabav, koktejlov. Morda si že predstavljajo, kako bodo 
v blagodejni senci borovcev reševali križanko, sudoku, rebus 
ali katero drugo iz širokega nabora zagonetk, za katere imajo 
Hrvati sočno besedo »mozgalice«. Kaj prida morja v Sloveni-
ji sicer nimamo, s hrvaškimi tisoč otoki se ne moremo kosati, 
tudi gostinska ponudba je pri nas bolj uborna, »mozgalice« pa 
turistom vendarle lahko ponudimo! Da bi voznike kratkočasili 
v zastojih, jim ob pot postavljamo nerazumljive table, začasne 
oznake prelepimo z novimi začasnimi oznakami, prečrtamo 
kraje na smerokazih, preusmerimo puščice in krožišča označi-
mo po sistemu »vse poti vodijo na Hrvaško«.

Eden vrhuncev ugankarstva na Slovenskem je multijezikov-
na rebusna igrica. Naučimo vendar te turiste kakšno besedo 
milozvočne slovenščine! Začnimo s čim preprostim, morda z 
besedami »državljani« ali »mednarodni mejni prehod«? Ta igri-
ca še zdaleč ne bo le dvodimenzionalna kot v kakšni ugankar-
ski reviji ali celo virtualna, o ne! Mi smo stopili korak dlje: kdor 
podrobnosti ob cesti ne bo opazil (po sistemu igrice »Najdi pet 
razlik«) ali rebusa ne bo rešil pravilno, bo to prav zares občutil 
na lastni koži. Alpinist Nejc Zaplotnik je pred desetletji zapisal: 
»Kdor išče cilj, bo ostal prazen, ko ga bo dosegel; kdor pa najde 
pot, bo cilj vedno nosil v sebi.« Modrost vsaj na podravskih ce-
stah preverjeno drži. Vsaj do druge vejice.K
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Gornja Radgona in se dalje prek 
Lenarta usmerijo proti Ptuju, 
kjer iščejo alternativne poti 
do mednarodnega mejnega 
prehoda Gruškovje. V  njem so 
predvideli tudi »vodenje turi-
stičnega prometa osebnih vozil 
od Ptuja na mejna prehoda Za-
vrč in Zgornji Leskovec s pomo-
čjo začasne prometne signa-
lizacije«. Na območju občine 
Videm so signalizacijo postavili 
v krožiščih pri Suhi Veji in pri po-
kopališču v Vidmu pri Ptuju.

Zaradi naših poizvedovanj o 
smerokazih za Zagreb in Hrva-
ško, ki sta kazala vsak v svojo 
smer, so na DRSI opravili teren-
ski ogled in presenečeni ugoto-
vili: »Vodenje prometa za smer 
Hrvaška in za smer Zagreb je 
trenutno neusklajeno.« Do 
tega je prišlo, so pojasnili, ker 
so smerokaz Zagreb dodatno 
začasno uredili v sklopu zapor 
na cesti G1-9 Ptuj–Gruškovje, 
kjer poteka gradnja avtoceste. 
Direkcija je takoj pozvala Ce-
stno podjetje Ptuj, da »na tere-

nu izvede odstranitev začasnih 
oranžnih tabel z vsebino Za-
greb«, kar je pooblaščeni kon-
cesionar in postavljavec zapor 
na tem območju tudi že storil.

Z ureditvijo signalizacije v vi-
demskem krožišču se odisejada 
turistov žal še ne konča. DRSI, 
DARS in Policija Slovenije so za 
čas poletne turistične sezone 
predvideli različne ukrepe, da 
bi zagotovili čim boljšo pretoč-
nost prometa na relaciji Avstri-
ja–Hrvaška oz. prometa v »šir-
šem koridorju Šentilj–Ptuj–Gru-
škovje z vzporednimi cestami«. 
Na DARS so tako med drugim 
dali natisniti več tisoč infor-
mativnih letakov v angleškem, 
nemškem in slovenskem jezi-
ku, na katerih so na zemljevi-
du označene alternativne poti 
proti hrvaškemu primorju, ki jih 
lahko vozniki uberejo v primeru 
zastojev na avtocesti ali bodoči 
avtocesti. Letake turisti dobijo 
na prodajnih mestih vinjet (če-
prav bi zemljevidi prav prišli 
predvsem tistim, ki se avtocest 

oz. plačilu cestnin izogibajo), 
informacije pa so objavljene 
tudi na spletu.

Kdo bo obtičal v 
Leskovcu?

Težava je le v tem, da poti čez 
mejni prehod Zgornji Leskovec 
(torej poti, na katero turiste 
usmerja začasna prometna si-
gnalizacija), na tem letaku ni. 
Izpuščen je sicer tudi Drenovec; 
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Več let trajajoči proble-
mi, povezani s fi nanciranjem 
Knjižnice Ivana Potrča Ptuj (v 
nadaljevanju: KIP) , so očitno 
sodu izbili dno. Kot odziv na 
zadnji, junijski kolegij županov 
Spodnjega Podravja je minuli 
teden dornavski župan Rajko 
Janžekovič sklical novinarsko 
konferenco. Pojasnil je, da je 
problematiko občinskega fi -
nanciranja knjižnice sprožil že 
pred leti v prepričanju, da dele-
ži med občinami niso pošteno 
razdeljeni in da vsi ne plačujejo 
premo sorazmerno glede na 
število občanov. Dejal je, da je 
o vsem tem bil seznanjen svet 
zavoda, a vsa ta leta ni primer-
no ukrepal, pa tudi nadzorni 
odbor občine Ptuj ne.

Tabele, ki so prikazale dele-
že fi nanciranja za leto 2014, so 
ga, kot pravi, šokirale: „Ne mi 
kazati, kaj je v planu in koliko bi 
kdo moral plačati, ampak koli-
ko je dejansko plačal.“ Ker je 
prepričan, da so stvari sporne, 
je podal prijavo na protikorup-
cijsko komisijo, računsko sodi-
šče in inšpektorat ministrstva 
za kulturo.

Janžekoviča jezi, da je direk-
tor KIP Matjaž Neudauer od 
skupno 16 izpostavil pet ob-
čin, ki niso podpisale pogodb 
glede na dogovorjeno meto-
dologijo, temveč za manjše 
zneske. „Da je Dornava dolžna 
14.964 evrov, je direktorjevo 
grobo zavajanje. 19. junija smo 
imeli odprtih 0 evrov zapadlih 
obveznosti do knjižnice,“ je 

povedal Janžekovič in priznal, 
da sicer niso plačevali po dva-
najstinah, kot bi morali, da pa 
je vse plačano po pogodbi.

Kdo plačuje premalo
Neudauer je na kolegiju žu-

panov povedal, da pet občin 
ne plačuje zneska skladno z 
metodologijo: Destrnik, Dor-
nava, Gorišnica, Juršinci, Ki-
dričevo, a je dornavski župan 
prepričan, da so nekatere med 
njimi v zadnjih letih, gledano 
na povprečje, plačale bistveno 
več kot druge.

„Če bi bil direktor korekten, 
bi prijavil vse občine, ne samo 
nekaterih. Če smo pošteni, bi 
morale občine, ki so 15 ali 20 let 
plačevale maksimalen znesek, 
zdaj nekaj let plačevali manjši 
znesek. Ne moremo potegniti 
črte in reči: zdaj pa od danes 
naprej plačujemo enako. Se 
tako dela? Kdo je tu nor?“

Zato je od direktorja zahte-
val opravičilo, saj da je s svojo 
izjavo o dolgu na kolegiju blatil 
občino. Poudaril je še, da bo-
deta v oči občina Gorišnica, ki 
je za leto 2014 plačevala le 5,42 
evra po občanu, in Sveti An-
draž, ki je namenjal 5,03 evra 
po prebivalcu. Zanimiv pa je 
Neudauerjev podatek o plači-
lih v letu 2014. Trdi namreč, da 
Gorišnici in Svetemu Andražu 
po najmanjšem plačanem zne-
sku po občanu sledi ravno ob-
čina Dornava s 7,37 evra.

Na dornavski občini so pri-
pravili tabelo s primerjavo 

zneskov, ki so jih za delovanje 
knjižnice v letih 2010-2016 na-
menjale občine. Janžekovič 
priznava, da so v zadnjih dveh 
letih plačevali manj, a kot pra-
vi, le iz razloga, ker drugi prej 
niso plačevali celotnega zne-
ska: „Nismo mi najbolj zabiti, 
da bomo plačevali vse, kar bo 
kdo rekel, drugi pa se bodo 
smejali.“ Zaradi skrhanih od-
nosov več ne vidi možnosti 
za sodelovanje z direktorjem 
knjižnice, zato je po njegovih 
besedah treba nastaviti novo 
vodstvo, vredno zaupanja. 
Rešitev vidi v tem, da se za za-
dnjih pet let preveri, koliko je 
kdo plačal, ter šele nato začne 
enotna metodologija, ki bo po-
štena za vse.

Direktor knjižnice 
vztraja pri podanih 
zneskih dolgov

„Vsa leta smo na različne 
načine skušali najti skupni jezik 
z vsemi župani, jih prepričati, 
da je enotna metodologija naj-
boljša rešitev za vse. Ampak 
dogajalo se je, da so na sejah 
svetnikom stvari predstavili 
drugače in predlagali nižje zne-
ske, kot smo jih mi planirali. 
Imamo konstantne probleme, 
zato smo lani pripravili jasen 
izračun in se dogovorili. A tudi 
po tem se vse občine niso bile 
pripravljene držati dogovora,“ 
pojasnjuje Neudauer. Edina 
občina, ki je vsa ta leta redno in 
brez težav podpisala pogodbo 

Spodnje Podravje � Financiranje knjižnice še naprej buri duhove

Janžekovič: „Nismo mi najbolj zabiti, 
O dogajanju na zadnjem kolegiju županov Spodnjega Podravja, povezanem s problematiko fi nanciranja Knjižnice Ivana Potrča 
pleta, podkrepljenega s sočnimi izjavami, na kolegiju ni bilo tudi zato, ker je sejo ravno pred to točko zapustil dornavski župan 
okrcal direktorja knjižnice, ki mora po njegovem mnenju nemudoma odstopiti.

Janžekovič vztraja, da se financiranje knjižnice uredi tudi za nazaj in da tisti, ki so po prebivalcu plačevali 

Poklicna matura kot zre-
lostni izpis ne predstavlja le 
učenja teorije, temveč daje di-
jakom možnost, da pridoblje-
no znanje predstavijo nekoli-
ko drugače. Vsaj na nekaterih 
šolah. Ena teh je gotovo ptuj-
ska Strojna šola, ki vsako leto 
pripravi zanimive predstavi-
tve izdelkov dijakov zaključ-
nih letnikov. Zares izredne iz-

delke, ki so jih ustvarjali dijaki, 
so pred nekaj dnevi maturanti 
učiteljem in sošolcem pred-
stavili na parkirišču Šolskega 
centra Ptuj. „Takšne izdelke 
dijaki izdelujejo pri končnem 
zrelostnem izpitu – poklicni 
maturi, znotraj katerega je 
združeno vse, kar so se naučili 
in na kar so tudi sami zelo po-
nosni. Ta dan so jih predstavili 

komisiji učiteljev, ki je skupaj 
z mentorjem izdelke oceni-
la,“ je pojasnil Bojan Lampret, 
ravnatelj Strojne šole ŠC Ptuj. 
Pravi, da dijaki vsako leto nav-
dušijo s pokazanim znanjem, 
ki ga vložijo v inovativne iz-
delke. A letošnji so bili prav 
posebni. Mladi strojniki so 
izboljševali, posodabljali in v 
drugačne namene kot sicer 

Ptuj � Prav posebna maturitetna naloga

Dirkalni avtomobil dos
Dijaki Strojne šole ŠC Ptuj vsako leto znova dokazujejo, da še kako dobro vedo 
so se naučili v dijaških letih, ustvariti nekaj novega, inovativnega. Z letošnjimi 
še posebej navdušili.

Foto: arhiv šole

Ekipa, ki je izdelala dirkalnik: Benjamin Bogša, Dominik Ozmec, Niko Voršič in Niko Drevenšek ter 
mentor Stane Gojkošek

Foto: ČG

Bibliobus – dornavska občina edina ni za nakup
Janžekovič je prepričan, da je načrtovani nakup bibliobusa stran vržen denar ter da je boljše za 

ta sredstva nabaviti strokovno literaturo za šolajočo se mladino. Direktor knjižnice odgovarja, da 
je sedanje vozilo letnik 2003, da je potrebno zamenjave in da je toliko primernejši čas za nakup 
novega, ker je septembra razpis za državno sofinanciranje. Nanj se bodo prijavili, podpisane ima-
jo izjave o nameri sofinanciranja s 15 od skupno 16 občin; ne strinja se, kot pravi Neudauer, le 
vodstvo občine Dornava. Delež, ki ga bodo prispevale vse občine, bo predvidoma okrog 150.000 
evrov, 180.000 naj bi namreč dobili iz razpisa. Za občino Dornava bi to pomenilo nekaj več kot 
6.000 evrov.

o fi nanciranju knjižnice, je ob-
čina Podlehnik (odkar je tam 
župan Marko Maučič), z vsemi 
drugimi se je moral pogajati.

„Janžekovič mi očita, da 
sem sklepal individualne po-
godbe. Kaj pa naj bi? Vzel od 
Podlehnika 20.600 evrov in od 

tega fi nanciral celotno dejav-
nost? To je nemogoče. Dokler 
nisem podpisal pogodb, nismo 
dobili niti evra. Dornavski žu-
pan sicer trdi, da so vse pla-
čali, a to niti približno ne drži. 
Le za leta 2011, 2014 in 2015 je 
podpisal polne pogodbe, pa 

še takrat niso pokrili celotne-
ga zneska. Držali se niso niti 
rokov. Recimo šele julija 2014 
smo dobili prvo plačilo za ti-
sto leto, prej so le poravnavali 
dolg za leto 2013. Če se Janže-
kovič zavzema za enakost, bi 
zdaj moral biti navdušen, da 



   5torek � 4. julija 2017 V središču

da bomo plačevali vse!“
Ptuj, smo v našem časopisu že poročali. A pravega, pričakovanega dramaturškega za-
Rajko Janžekovič. Je pa zato potem sklical novinarsko konferenco na to temo in na njen 

Foto: ČG

manj kot drugi, plačajo „dolgove“.

eže 200 km/h
povezati teoretično znanje s praktičnim in iz tega, kar 
maturitetnimi izdelki – v prvi vrsti z dirkalnikom – so 

s pojasnilom, da so proračune 
sprejele pred pripravljeno me-
todologijo in da bosta manjka-
joča sredstva zagotovili z reba-
lansom proračuna,“ pojasnjuje 
direktor Knjižnice. Aprila so pe-
tim občinam poslali nov dopis, 
ker pa izhoda niso videli, so se 
maja letos obrnili še na ministr-
stvo za kulturo; to je pet občin 
pozvalo, da zagotovijo doda-
tna sredstva za knjižnico.

Kljub rednim kontaktom 
knjižnici ni uspelo zagotoviti 
polnega fi nanciranja dejavno-
sti skladno z metodologijo; po 
njihovem izračunu je dolg ob-
čin zgolj za letošnje leto takle: 
Destrnik 9.980 evrov, Dornava 
14.964 evrov, Gorišnica 8.642 
evrov, Juršinci 6.496 evrov, 
Kidričevo 10.716 evrov. Gre za 
razliko med podpisano pogod-
bo in zneskom, ki bi moral biti 
zagotovljen po enotni meto-
dologiji.

Posebej izpostavlja Neuda-
uer občino Dornava, saj, kot 
pravi, niti eno proračunsko leto 
ni poravnala vseh obveznosti 
v tekočem letu, sredstva nere-

dnega fi nanciranja pa so v knji-
žnici zagotavljali iz proračunov 
ostalih občin: „Pa še to: le za 
leta 2011, 2014 in 2015 je Dorna-
va s knjižnico sklenila pogodbo 
v polnem deležu, v nobenem 
letu pa ni imela polne realizaci-
je sklenjene pogodbe. Najmanj, 
kar je torej res, je, da je občina 
Dornava kršila določbe pogod-
be, sklenjene med njo in KIP (4. 
člen – Sredstva se nakazujejo 
mesečno kot dvanajstine.), tudi 
v letih, ko naj bi zagotavljala 
'polno' fi nanciranje.“ Zato se 
zdi Janžekovičev predlog, da se 
stvari poravnavajo za nazaj, Ne-
udauerju nesmiseln: „Dogovo-
rili smo se, imamo odlično mo-
žnost, da gremo naprej. Tako 
deluje knjižnica, takšen je naš 
moto. Pogrevati stvari za nazaj 
najbrž ne bo nikomur koristilo.“

Levji delež fi nanciranja Knji-
žnice Ivana Potrča sicer krijejo 
občine. Država jim letos name-
nja le nekaj več kot 100.000 
evrov (za knjižno gradivo in iz-
vajanje nalog osrednje območ-
ne knjižnice).

Glasbene delavnice, hitri 
tečaji tujih jezikov, poletni ši-
valnici, likovne ustvarjalnice in 
kreativnice, ulične delavnice, 
izvajanje zabavnih in poučnih 
eksperimentov, izdelovanje le-
talskih modelov in še marsikaj 
drugega bo potekalo v prihaja-
jočih dveh mesecih. Za večino 
delavnic je število mest ome-
jeno, zato so potrebne prijave. 
Te zbirajo v prostorih CID-a, na 
elektronskem naslovu cid@
cid.si ter na telefonskih števil-

kah 02 780-55-40 in 041 604-
778. V tednu, ki je za nami, je bil 
izveden tečaj rolanja z uporabo 
didaktičnih pripomočkov, ki so 
ga pripravili člani športnega 
društva Pure Sport. Otroci od 
štirih let naprej so se rolali dve 
uri na dan, kotizacija za cel te-
den pa je znašala le 10 evrov. 
V sodelovanju z OŠ Ljudski vrt 
Ptuj in Modelarskim društvom 
Aviotech so v tem tednu izdelo-
vali letalske modele z mentor-
jem Mirom Dajčmanom. Prav 

tako kot rolanje in delavnica 
izdelovanja letalskih modelov 
so se minuli teden začele tudi 
poletne ulične delavnice z bra-
toma Malek. 

V prihodnjih tednih bodo na 
vrsti otroški laboratorij zabave, 
bobnarsko popotovanje, lego 
delavnica in kreiranje za male 
kuharske mojstre. Zanimivi 
bodo fi lmska delavnica, počit-
niška šivalnica, učenje žongli-
ranja in spoznavanje ruščine. 
Povsem na koncu počitnic, ko-
nec avgusta, bodo mladi umet-
niki ustvarjali prav posebno 
umetnino iz recikliranih mate-
rialov. Glede na pestrost po-
nujenih delavnic, bo vsak lahko 
našel kaj zanimivega zase, vse-
kakor pa se je smiselno prijaviti 
čim prej in si tudi med polet-
jem na zabaven način pridobiti 
kakšno novo znanje.

Ptuj � Oblikuj svoje poletje skupaj s CID

Otrokom med poletjem gotovo ne bo dolgčas
Dolgo pričakovane poletne počitnice so se začele. Tudi letošnje poletje si bodo otroci zapomnili po 
malenkostih in izkušnjah, ki jih bodo doživeli. Da bo teh veliko, so poskrbeli v Centru interesnih dejav-
nosti na Ptuju in tudi letos pripravili pester počitniški program.

Foto: ČG

Minuli teden so se otroci družil i v delavnici izdelave letalskih modelov.

Poletne ulične delavnice potekajo med 10 in 12. uro, namenjene 
so osnovnošolskim otrokom in predšolskim s spremstvom in so 
brezplačne:

3. do 7. julij – Rimska ploščad
10. do 14. julij – Kvedrova ulica
17. do 21. julij – Arbajterjeva ulica
24. do 28. julij – Ljudski vrt

Ministrstvo za kulturo nima pristojno-
sti za reševanje te problematike

Zaradi težav pri financiranju je vodstvo ptujske knjižnice naslovilo 
dopis tudi na ministrstvo za kulturo in jih obvestilo,da nekatere 
občine ne zagotavljajo sredstev skladno s predlogom ureditve 
problematike financiranja knjižnične dejavnosti na način, kot ga je 
predlagala knjižnica in ki ga je podprl kolegij županov Spodnjega 
Podravja. „Financiranje, medsebojne pravice in obveznosti ter 
način določanja deležev občin so pri sofinanciranju javnega 
zavoda Knjižnica Ivana Potrča opredeljeni z ustanovitvenim 
aktom knjižnice. Občine ustanoviteljice, pogodbene partnerice in 
javni zavod medsebojne pravice in obveznosti urejajo s pogodbo 
oziroma odlokom, v katerem je jasno navedeno, da nadzor nad 
zakonitostjo dela knjižnice izvajajo svet javnega zavoda in občine 
ustanoviteljice.“ 

Je pa ministrstvo v dopisu občine opozorilo na izpolnjevanje 
njihove izvirne naloge po zakonu o lokalni samoupravi in postavilo 
rok (30. junij 2017) za izpolnitev obveznosti, v nasprotnem primeru 
pa da bodo sprožene ustrezne aktivnosti v skladu s predpisi, ki 
urejajo lokalno samoupravo. „Ker predpostavljamo, da so med 
občinami in knjižnico sklenjene veljavne pogodbe, ki urejajo 
medsebojno premoženjskopravno razmerje, Ministrstvo za kulturo 
nima pristojnosti pri reševanju predmetne zadeve, zato morajo 
občine medsebojne obveznosti rešiti same. Ministrstvo za kulturo 
se sicer v okviru svojih pristojnosti redno vključuje v reševanje 
problematike financiranja KIP Ptuj in se pri tem zavzema za 
vzpostavitev konstruktivnega dialoga med občinami in knjižnico,“ 
so pojasnili na pristojnem ministrstvu.

Čeprav je ministrstvo torej postavilo rok, so jasno povedali, 
da pristojnosti za reševanje problematike nimajo. Na vprašanje, 
kakšni so torej sploh lahko ukrepi v primeru nespoštovanja navodil 
ministra in ali so morda načrtovane celo izvršbe, niso odgovorili.

Sporno kadrovanje?
Eden izmed namigov, ki smo jih slišali na novinarski 

konferenci, je bil povezan s kadrovanjem. Janžekovič je 
dejal, da bi bilo smiselno preveriti, ali je dejansko bil na 
razpisu za delovno mesto izbran najprimernejši kandi-
dat med 860 prijavljenimi oz. ali ni bilo nikogar, ki bi 
ustrezal vsem razpisnim pogojem. Neudauer pravi, da 
takšnih očitkov ne komentira ter da so vedno izbirali 
najprimernejše kandidate.

uporabljali delovne stroje, 
motorje, kosilnice ...

Največ zanimanja je požel 
dirkalni avtomobil, ki ga je 
izdelala skupina štirih dija-
kov, ki so zaključili program 
strojnega tehnika. Benjamin 
Bogša, Dominik Ozmec, Niko 
Voršič in Niko Drevenšek so 
osem mesecev izdelovali 
dirkalnik, ki naj bi dosegal 
hitrost celo do 200 kilome-
trov na uro. Za izdelavo so 
se odločili septembra lani in 
do junija letos uspeli idejo 
realizirati, dirkalnik pa spra-
viti v pogon. Večino svojega 
časa – tako v šoli kot doma 
– so vložili v izpopolnjevanje 
ideje. Maturitetna naloga 
jim je bila v veselje, saj so vsi 
navdušenci nad avtomobili. 
Rezultat je izjemen dirkalnik, 
ki so ga izdelali v majhni ga-
raži. Delo so si razdelili, vsak 
je bil zadolžen za tisto, kar 
najbolje obvlada. Številne 
komponente, potrebne za 

sestavo dirkalnika, so našli 
kar v domačih delavnicah, 
našli pa so tudi sponzorja, 
ki je prepoznal potencial nji-
hove ideje in jim priskočil na 
pomoč. Mentor ekipe, ki je 
požela največ navdušenja na 
predstavitvi izdelkov, Stane 
Gojkošek pravi, da so dirkal-
nik izdelali skorajda povsem 
samostojno, pomagal jim je 
le pri detajlih. Kot vodja oce-
njevalne skupine za predmet 
storitve in izdelki na maturi je 
ponosen na prav vse izdelke 
učencev. Enako velja tudi za 
ravnatelja šole, ki ga posebej 
veseli, da takšne naloge dija-
ki delajo skupaj, timsko in da 
dokažejo, da imajo ogromno 
znanja, pa tudi veselja do 
dela – do tistega dela, za kar 
so jih na Strojni šoli ŠC Ptuj 
tudi usposabljali. In delav-
ce, ki svoje delo opravljajo z 
veseljem, si gotovo želi vsak 
delodajalec.

nov vodstvu knjižnice naročili, 
da pripravi natančno analizo s 
predlogom fi nanciranja. Župa-
nom so predstavili metodolo-
gijo, po kateri bi plačevali. Na 
predlog županov so predlaga-
ni znesek znižali za 20 odstot-
kov pri knjižničnem gradivu in 
prišli do končnega izračuna, po 
katerem mora občina Ptuj kriti 
27,91 evra po prebivalcu, dru-
ge občine pa 10,82 evra.

„Vsem občinam je bila po-
slana razdelitev stroškov pred 
sprejemanjem proračunov; 
tistim, ki v predlogih proraču-
nov niso zagotovili sredstev 
skladno z metodologijo, smo 
v roku pisno posredovali pri-
pombe na proračun. Občinam 
Destrnik, Dornava, Gorišnica, 
Hajdina, Kidričevo, Juršinci 
in Žetale smo po sprejemu 
nižjih sredstev na postavki za 
knjižnično dejavnost v okviru 
njihovih proračunov poslali 
poziv, da manjkajoča sredstva 
zagotovijo v rebalansu pro-
računov za leto 2017. Odzvali 
sta se občini Hajdina in Žetale 

smo uspeli skleniti dogovor o 
enotnem fi nanciranju.“

Več let se pogajajo, 
kdo bo dal koliko ...

Kot je pojasnil Neudauer, so 
marca lani na kolegiju župa-
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Ptuj, Podravje � Pogovor z Radom Genoriem 

„Nekatere stvari so iz Bruslja videti povse
Profesionalna pot Rada Genoria je zelo razgibana. Tisti, ki ga poznajo, pravijo, da je skromen diplomat, ki je s svojim uspešnim delom in mednarodnimi zvezami 
tar v kabinetu predsednika vlade, pa stalni predstavnik Slovenije v EU, kot vse kaže, pa bo od jeseni naprej veleposlanik Slovenije v Bruslju. Obiskal je Ptuj in 
bistveno več evropskih sredstev, kot jih.

Njegova poznanstva, ki jih 
je navezal v letih službovanja v 
Bruslju, so za našo državo izje-
mno pomembna. Svetovljan, ki 
je na svojo Dolenjsko izjemno 
ponosen, si je prislužil zau-
panje številnih politikov tako 
na evropski kot državni ravni. 
Podprle so ga različne vlade. 
Oktobra 2009, v času Pahorje-
ve vlade, je postal državni se-
kretar v Kabinetu predsednika 
Vlade RS. Septembra 2010 je 
bil imenovan za veleposlanika 
– stalnega predstavnika Repu-
blike Slovenije pri EU v Bruslju. 
Glavna naloga predstavnika 
je predstavljanje interesov ter 
zastopanje Slovenije v Evropski 
uniji, kar mu je šlo odlično od 
rok. Obdobje, ki ga je preživel v 
Bruslju, je zanj uspešno, a obe-
nem zelo zahtevno in naporno. 
Sedaj, ko je ponovno v Slove-
niji in dogajanje ocenjuje z dis-
tanco, pravi, da so se v tistem 
času dogajale stvari, ki jih nikoli 
ne bi upal napisati niti v svojih 
diplomatskih spominih. Nešteti 

dogovori za zaprtimi vrati, ki so 
jih sprejemali v dobrobit Evrop-
ske unije in Slovenije, so bili nje-
gova stalnica. Kot pravi, se je 
počutil kot general na bojišču, 
ki pa je svoje delo videl kot upo-
števanje komand iz Ljubljane.

Ravno ob njegovem prihodu 
v Bruselj je ekonomsko-fi nanč-
na kriza eskalirala. Medtem ko 
so se pred tem evropski vodite-
lji srečevali štirikrat letno, se je 
po krizi število srečanj potrojilo. 
Ko so leta 2012 dokaj uspešno 
konsolidirali fi skalne zadeve, se 
je leto kasneje med državami s 
problemi znašla tudi Slovenija. 
Problem naše države pa se je, 
kot pravi Genorio, razlikoval 
od težav preostalih. „Ne moreš 
primerjati obsega bančne indu-
strije s ciprsko. Nikoli ne bom 
pozabil, ko mi je dolgoletni pri-
jatelj Wolfgang Schäubla dejal: 
„Te sparkase boste pa lahko 
sami očistili!“ Spomladi 2013, v 
času ciprske krize, so vsi raču-
nali, da bo Slovenija naslednja. 
Ko je trojka že pakirala kovčke, 

smo znotraj evro območja de-
lovali zelo umirjeno. Bili smo 
priča menjavi vlade, in ko smo 
bili na naslovnih straneh vodil-
nih svetovnih medijev, so vsi 
rekli, da je bančna luknja v Slo-
veniji posledica nesodelovanja 
centralne banke in fi nančnega 
ministrstva. Sedanji guverner s 
tem nima nič, govorim o pomla-
di 2013. Mislim, da je bilo zelo 
dobro, da je takratna predse-
dnica vlade sklicala sestanek z 
vsemi tremi šefi  evropskih insti-
tucij in takrat smo ugotavljali, 
da je problem velik in ima težke 
posledice za gospodarstvo, am-
pak ga je Slovenja sposobna re-
šiti,“ se spominja Genorio in do-
daja, da smo to obdobje s težki-
mi varčevalnimi ukrepi preživeli 
in šli v čas rasti. Prepričan je, 
da ni pomembno, kje se kroji 
monetarna politika, stresni te-
sti bank so, kot pravi, šport za 
teren, ki se ne vodi v Bruslju, 
ampak v državah članicah, v na-
šem primeru v Ljubljani.

Konsenz se najprej 
sklepa doma

Zadnjo fi nančno perspekti-
vo, ki se je iztekla 2013, Genorio 
ocenjuje kot uspešno. Priznava, 
da je marsikaj odvisno od do-
brih zvez. Ponosen je, da so v 
Slovenijo pripeljali številne pro-
jekte, tudi takšne sheme, ki naši 

državi niso bile ravno pisane na 
kožo. Ena takih je shema za 
mlade, iz katere smo črpali de-
set milijonov evrov evropskega 
denarja. 

„Sledila so težka obdobja, 
2014 evropske volitve. Zgodi-
la se je Ukrajina, veleposlaniki 
smo imeli sive noči. Priča smo 
bili še komisarski sagi. Tisto 
obdobje ni bilo prijetno biti slo-

venski stalni predstavnik, vsaj 
dokler se problem ni razrešil. 
Če ne bi dali komisarja, komisija 
ne bi mogla začeti delovati s pr-
vim novembrom 2014 in potem 
jasno, vsi s prstom kažejo na 
tebe,“ se spominja Genorio. 

Kot pravi, je konsenz treba 
skleniti najprej doma, šele nato 
je država lahko uspešna: „Ne-
katere stvari so iz Bruslja videti 
povsem drugačne kot doma.“

Izidi volitev v nekaterih po-
membnih državah Unije se mu 
zdijo pomemben kazalnik tre-
nutnega stanja: „Smo v času, 
ko Erasmus generacija prevze-
ma vodenje držav, recimo v 
Franciji in na Irskem, zato po-
novno računam, da bo evropski 
voz zalaufal in sem glede tega 
optimist.“

Kot vse kaže, se Genorio v 
Bruselj vrača že jeseni. Sam 
tega sicer ni ne potrdil ne za-
nikal, dejal je le, da je njegova 
profesionalna kariera vezana 
na Bruselj in da postopek ime-
novanja še ni končan. 

Foto: ČG

Rado Genorio se najverjetneje vrača v Bruselj, kjer naj bi bil ve-
leposlanik RS. 

Markovski svetniki so bili na 
sredini seji občinskega sveta iz-
jemno soglasni, a le do zadnje 
točke dnevnega reda. Pozitiv-
no energijo ob sprejetju odlo-
ka o programu opremljanja in 
merilih za odmero komunalne-
ga prispevka za območje obči-
ne (ta prinaša okrog 50 % zni-
žanje komunalnega prispevka 
za enostanovanjske hiše) ter 
o smelih idejah revitalizacije 
Ptujskega jezera, je najedel 
zaplet v zvezi z rebalansom, 
ki ga je župan Milan Gabrovec 
označil kot nagajanje in kaza-
nje mišic.

Potem ko so na prejšnji seji 
svetniki zavrnili prvi predlog 
rebalansa, jim je župan to-
krat ponudil v sprejem nov 
predlog. Kot je izpostavil, je 
upošteval vse pripombe sve-
tnikov, podane na pretekli 
seji. Kljub temu pa ni šlo brez 
zapleta. Na rebalans je skupina 
sedmih svetnikov (Maksimiljan 
Sakelšek, Marjan Meglič, Igor 
Ambrož, Anton Kekec, Peter 
Majcen, Maja Zemljarič, Franc 
Rožanc) vložila dva amand-

maja. V prvem so predlagali, 
da se 10.000 evrov namesto 
za projektno dokumentacijo 
in gradnjo pokritega prosto-
ra pri vaško-gasilskem domu 
Markovci ter 5.000 evrov, 
planiranih za vzdrževanje več-
namenske dvorane Sobetinci, 
nameni za otroška igrala. V 
drugem amandmaju pa je ista 
skupina svetnikov predlagala 
znižanje sredstev za ureditev 
krožišč Markovci za 30.000 
evrov in za reprezentanco za 
10.000 evrov, saj menijo, da 
so sredstva v veljavnem prora-
čunu dovolj visoka. Ob tem so 
predlagali še znižanje 23.000 
evrov za center za medgene-
racijsko druženje Stojnci, vseh 
63.000 evrov pa naj se name-
ni za rekonstrukcijo pločnika 
Stojnci–Bukovci.

Gabrovec: »Z zago-
tovljenimi sredstvi 
lahko uredimo le eno 
krožišče«

Župan se z amandmajema 
svetnikov ni strinjal in jim je dal 

jasno vedeti, da bi s potrditvijo 
onemogočili predvideno do-
končanje nekaterih investicij, 
predvsem načrtovano arhi-
tekturno ureditev sredinskih 
otokov krožišč: »Dokončanje 
gradbenih del na obeh kro-
žiščih je predvideno v jeseni 
2017, do takrat je izdano tudi 
soglasje za delno zaporo ce-
ste. V času veljavnosti tega 
soglasja želi občina Markovci 
arhitekturno opremiti sredino 
obeh krožišč. Prestavitev iz-
vedbe teh del v neko kasnejše 
obdobje bo zahtevalo ponov-
no pridobitev soglasij za delno 
zaporo ceste oz. krožišča, kar 
pomeni ponovne zastoje in po-
sledično negodovanje udele-
žencev. Več kot očitno je, da z 
zagotovljenimi proračunskimi 
sredstvi lahko uredimo le eno 
krožišče.« Glede pločnika pa je 
svetnike okrcal: »Na proračun-
ski postavki za rekonstrukcijo 
pločnika Stojnci–Bukovci so 
bila sredstva razporejena s 
prvim predlogom rebalansa. 
Ravno zaradi nasprotovanja 
posameznih svetnikov, ki da-

nes vlagate amandmaje, je 
bila proračunska postavka iz-
praznjena.« V isti sapi pa je še 
dodal, da sicer ne bo nobene 
škode, če bodo to investicijo 
uvrstili v proračun prihodnje 
leto, saj je rekonstrukcija zah-
tevnejša.

Lekcija županu?
A to ni zaleglo. Vnela se je 

vroča debata, v kateri je večin-
ska občinska opozicija večkrat 
poudarila, da pogrešajo več 
komunikacije in informacij. »Na 
prejšnji seji smo z namenom 
zavrnili tisti predlog. Dali smo 
pobudo za pogovor, tudi zunaj 
smo debatirali, da bi nam vzelo 
kako popoldne dve uri, pa bi se 
lahko uskladili. Sedaj smo pr-
vič videli skice na platnu, kako 
naj bi bila urejena centra kro-
žišč. Dobili smo nekaj stavkov 
opisa, do dogovarjanja pa ni 
prišlo, zato nam niste dali dru-
ge možnosti, kot da napišemo 
amandma – in to smo tudi na-
redili. Jasno stojim za tem,« je 
dejal svetnik Peter Majcen.

»Mislim, da so amandmaji 
teh svetnikov vzgojnega tipa. 
Pravijo, da če bi se dobili, da 
ne bi bilo problema. Vse smo 
obravnavali na odborih, govo-
rijo pa, da niso seznanjeni. Ne 
bomo vrgli denarja vstran niti 
za pokritje kegljišča, ker je to 
kegljišče vseh upokojencev 

občine Markovci, na njem na-
črtujejo tekme regijskega ran-
ga. Gospod Rajh je član komi-
sije za šport na področni zvezi 
in me je opozoril in prosil, če 
lahko kaj naredimo za to. Pro-
sim, da prekinemo sejo, da se 
še enkrat dobimo, če ne, bom 
obstruiral to točko dnevnega 

Markovci � Večinska občinska opozicija pokazala svojo (pre)moč

Nagajanje županu ali pomanjkanje 
Na zadnji junijski seji članov občinskega sveta v Markovcih se je ponovno vnela ostra debata o spremenjenih občinskih fi nancah za letos. Večinska 
župan Milan Gabrovec pa jim je očital nagajanje in kazanje mišic.

Večinska občinska opozicija se je pritoževala, da ima premalo informacij, 
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m drugače ...“
Sloveniji izjemno veliko pomagal. Bil je državni sekre-
nam zaupal, zakaj meni, da bi Slovenija lahko počrpala 

O potrebah po službenih 
vozilih so župane spodnjepo-
dravskih občin seznanili na 
kolegiju, nekatere pa tudi na 
sejah občinskih svetov. Teh-
nične zahteve za vozila in fi -
nančne možnosti SOU še sicer 
preučujejo, zato dokončna 
odločitev o vrsti avtomobila 
in datumu nabave še ni zna-
na. Kot so pojasnili na ptujski 
občini, bo od vseh teh dejavni-
kov odvisen mesečni oziroma 
letni strošek nabave vozila. 
„Kakor vedno do sedaj se bo 
poiskala fi nančno najugodnej-

ša rešitev,“ so na vprašanje 
o znesku odgovorili s ptujske 
občine.

Kot je na kolegiju dejala 
Korparjeva, je fi nančno naj-
ugodnejši operativni leasing 
oziroma poslovni najem, saj 
v tem primeru ni treba zbrati 
denarja za nakup vozila, am-
pak se najemnina plačuje me-
sečno. „Ker ne gre za nakup, 
se celoten znesek najemnine 
lahko vključi v zahtevek za so-
fi nanciranje in občine dobijo 
vrnjenih 50 % porabljenih sred-
stev. Če se na primer sprejme 

odločitev za poslovni najem 
avtomobila v višini 2.800 
evrov letno (z vključenim 
vzdrževanjem), bi od tega 
zneska občine dobile vrnjenih 
1.400 evrov. Dejanski strošek 
avtomobila z vzdrževanjem bi 
zanje torej znašal 1.400 evrov 
letno, kar je manj, kot je bilo v 
letu 2016 porabljeno samo za 
popravila,“ je pojasnila Kor-
parjeva.

SOU ima v letu 2017 v med-
občinskem redarstvu zapo-
slenih 11 javnih uslužbencev, 
od tega 9 redarjev, eno višjo 

svetovalko, ki opravlja nalo-
ge prekrškovnega organa, 
in vodjo medobčinskega re-
darstva. Naloge opravljajo 
na območju 19 občin, pri tem 
uporabljajo dve službeni vo-
zili: dacio duster in toyoto 
yaris. Oba avtomobila, ki sta 
označena v skladu s predpisi 
za redarstvo, se uporabljata 
izključno za potrebe medob-
činskega redarstva. Sodeč po 
podatkih, ki so nam jih posre-
dovali, imata vozili precej pre-
voženih kilometrov: duster 
135.000 kilometrov, yaris, ki 
ga nameravajo zamenjati, pa 
skoraj 300.000 kilometrov.  
„Vozila so izrabljena, zato 
niso več zanesljiva in varna, 
servisi pa so vedno dražji. 
Zaradi zagotavljanja varnosti 
zaposlenih in skrbi za stroške 
bi bilo gospodarno eno vozilo 
takoj nadomestiti,“ so iz SOU 
argumentirali potrebo po na-
dometnem vozilu. Župani pri 
tem niso imeli pomislekov.

Ptuj � Spremenjen vozni park medobčinske redarske službe

Redarji bodo imeli novo vozilo
Na zadnjem kolegiju županov je direktorica Skupne občinske uprave občin Spodnjega Podravja Alenka Korpar 
pojasnila, da redarska služba nujno potrebuje novo vozilo, saj je eno izmed dveh, ki ju trenutno uporabljajo, 
s skoraj 300.000 prevoženimi kilometri dotrajano. Zato, kot kaže, gredo v nabavo novega vozila; a ga ne bodo 
kupili, temveč najeli.

V Bruslju se nam čudijo, zakaj ni 
pripravljenih projektov

Njegov pogled na svet pred Brusljem in po njem se je močno 
spremenil. Pravi, da se od tam marsikaj vidi drugače, bolj 
samokritično. Izkušnje so ga naučile, da so ključ do sredstev 
pravočasno pripravljeni programi. „To govorim vse od leta 1992. Za 
mene kot diplomata je nepojmljivo, da s pripravo dokumentacije 
zamujamo. Temu se tudi v Bruslju čudijo, saj pravijo, da so vse 
politične stranke na oblasti proevropske in se sprašujejo, kako 
da ni konsenza pri realizaciji velikih projektov. V Bruslju to težko 
razumejo, tudi sam tega ne dojemam. Ko je bil Maribor evropska 
prestolnica kulture, sem videl, da se je dalo – Bruselj je fleksibilen 
– del sredstev preusmeriti, da se vsaj nekaj infrastrukture uredi in 
se stvari rešijo. Da se ne blamiraš, saj projekt prestolnice kulture 
ni le stvar občine, ampak države, Evrope. Imeli smo sogovornike 
na mestni ravni, s katerimi smo to lahko peljali. Idealno je, če imaš 
sogovornika na lokalni in državni ravni. Spomnim se devetdesetih 
let, ko sem dobil pet milijonov evrov, pa sem po Sloveniji kot s 
svečo sredi dneva iskal projekt, ki bi ga lahko financirali. Našli 
smo čistilno napravo v Slovenski Bistrici. Če je pripravljen projekt, 
se vse da,“ je jasen Genorio. Kljub slabemu začetku pričakuje, 
da bo Slovenija v aktualni finančni perspektivi na koncu vendarle 
uspešna pri črpanju sredstev. 

Po njegovem mnenju za neuspehe največkrat ni kriv Bruselj, 
ampak nepravočasno pripravljeni projekti. „Evropa se dela v 
Ljubljani, tudi prenos direktiv. Če nečesa nisi naredil, je najlažje 
kazati nekam. Je pa res, da imajo nekatere druge članice s tem še 
večje težave, to ni le naš problem.“

komunikacije?
občinska opozicija je trdila, da pogreša več komunikacije in informacij, 
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razprava pa je bolj kazala na to, da gre za nagajanje …

reda,« jim je zabrusil svetnik 
Franc Kostanjevec.

»Tukaj smo 
danes, sedaj se 
pogovarjamo …«

V razpravo se je med drugim 
vključil tudi župan in očitke gle-

de tega, da ne želi vzpostaviti 
dialoga z občinskim svetom, 
odločno zavrnil: »Da nekdo go-
vori, da ni komunikacije med 
nami in da se z vami nočem 
pogovarjati … Lepo vas pro-
sim, ne zavajajte javnosti! De-
lamo natančno po poslovniku. 
Vemo pa tudi iz preteklosti, da 

smo tukaj, sedaj se pogovarja-
mo … In zdaj vemo, kako naj bi 
bila krožišča urejena …«

»To je kazanje 
mišic, češ ne bo 
po moje, ampak 
po naše«

Kljub nekajkratnim pozi-
vom župana, naj umaknejo 
oz. spremenijo amandmaja, si 
vzamejo odmor ter se pogo-
vorijo, opozicijski svetniki tega 
niso želeli storiti.

 »Ko gledam postavke, ki 
jih vi spreminjate – to je v bi-
stvu samo prelaganje z ene na 
drugo in kazanje mišic meni, 
češ ne bo po moje, ampak po 
naše. Gre tudi za onemogoča-
nje, da nekatere stvari, ki so 
že v teku, dokončamo tako, 
kot bi moralo biti. Dal sem 
vam tri možnosti, da greste 
ven in se dogovorite, pa ste 
me zavrnili in pravite, da se ne 
pogovarjamo. Lepo vas pro-
sim, no,« je ob koncu vidno 
razočaran dejal župan in na 

vložena amandmaja odgovo-
ril prav tako z dvema amand-
maja, v katerih je predlagal, 
da v proračunskih postavkah 
ostane tako, kot je bilo predla-
gano prvotno. A za to ni dobil 
zadostne podpore. 

Ob koncu so svetniki re-
balans z amandmajema, ki ju 
je podala večinska občinska 
opozicija, potrdili s petimi 
glasovi za in dvema proti, dva 
svetnika pa sta sejo protestno 
zapustila.

Foto: arhiv ŠT

Foto: arhiv občine 

V sredini krožišč korant ter drugi pustni liki in kopjaš?
Župan Milan Gabrovec je podrobneje predstavil predvideno ureditev obeh sredinskih otokov krožišč 

na regionalni cesti v Markovcih. Kot je dejal, bi krožišče ob trgovini Špic krasil korant, tisto pri Kmetijski 
zadrugi pa kopjaš, obkrožen s kovinskimi panoji z izrezanimi napisi pustnih likov: »Sredinske otoke 
želimo povezati z našo kulturno dediščino, šegami, običaji in navadami. Predvideli smo, da bi prvo 
krožišče krasila tridimenzionalna skulptura koranta iz jekla, visoka nekaj manj kot štiri metre. Skulptura 
bo primerno osvetljena in se bo vrtela. V naslednjem krožišču pa je poleg plošč z drugimi pustnimi liki 
predviden kopjaš. K temu naj dodam, da arhitekturna ureditev drugega sredinskega otoka še ni točno 
dodelana. Glede na to, da se radi pohvalimo z našimi prireditvami v okviru Fašenka v Markovcih, je po 
mojem zelo neutemeljeno, da jemljete teh 30.000 evrov načrtovanih sredstev, saj s tem onemogočate, 
da dokončamo drugo krožišče v začrtani obliki.« 

Dodajmo, da je v letošnjem proračunu za ureditev že zagotovljenih 50.000 evrov.

smo imeli usklajevalne sestan-
ke in se dogovorili, nato pa be-
sede niste držali.«

»Pri celotnem rebalansu, ki 
je vreden nekaj čez 800.000 
evrov, se prepiramo za slabih 
9 %. Ko sem gledal prvi predlog 
rebalansa, sem videl, da se 
sredstva bolj ali manj namenja-
jo za tiste projekte, ki so v teku. 
Očitno je tam zmanjkalo. Zakaj? 
Verjetno ne, ker kradejo; če pa, 
je treba vložiti kazenske ovad-
be,« je ustrelil svetnik David 
Gabrovec in opozicijskim sve-
tnikom očital neresno, neracio-
nalno in otročje obnašanje: »V 
vsakem odboru je predstavnik 
tako imenovane koalicije, ki je 
župan itak nima, predstavnik 
opozicije in zainteresirana jav-
nost. Ko vidim stališča, da se 
vsi odbori strinjajo, to pomeni, 
da se strinjajo tudi zunanji čla-
ni, potem pa, pri bogu, mora 
biti nekaj z nami narobe. Saj 
pa nismo mi najpametnejši …« 
Glede pomanjkanja informacij 
pa je dejal: » Prej je bilo rečeno, 
da bi se še danes lahko dogo-
vorili … Konec koncev, danes 



Župan Mirko Cvetko, ki obči-
no vodi vse od njenega nastan-
ka, nam je ob praznovanju 11. 
občinskega praznika predstavil 
ključne mejnike dela v lanskem 
in letošnjem letu. Kot je pove-
dal, so lani z zasebnikom začeli 
pomemben projekt za celotno 
občino – gradnjo širokopasov-
nega omrežja. S položitvijo op-
tičnih kablov v zemljo so okno 
v svet na široko odprli osmim 
od svojih 17 naselij. Letos so 
nadaljevali dela še na drugih 
območjih: »Naš cilj je, da dokon-
čamo to investicijo na celotnem 
območju občine. Do danes nam 
je uspelo s širokopasovnim 
omrežjem pokriti vsa naselja 
razen treh. Trudimo pa se, da 
bi čimprej pokrili še preostala 
območja.«

V občini že leta intenzivno 
vlagajo v cestno infrastruktu-
ro. V lanskem letu so asfaltirali 
tri kilometre javnih poti v sku-
pni vrednosti 220.000 evrov. 
Župan je ob tem postregel še 
s podatkom, da so v približno 
desetih letih asfaltirali 40 km 
javnih poti, letos pa nameravajo 

urediti še dobra dva kilometra 
cest. »Prihodnji teden bomo 
začeli modernizacijo kilometer 
dolgega cestnega odseka v Ko-
račicah, za letos pa načrtujemo 
še ureditev 700-metrskega ce-
stnega odseka v Rucmancih in 
400-metrov v Trnovcih. Skupaj 
z občino Ormož bomo pričeli 
urejati cestni odsek na mejni ce-
sti Sejanci–Strjanci v dolžini 400 
metrov. Glavni odsek, ki se ga 
nameravamo lotiti v tem letu, 
pa je 1.700 metrov ceste Sv. 
Tomaž–Zagorje. Gre za dvole-
tni projekt, ocenjen na 150.000 

evrov,« je pojasnil in še dodal, 
da bodo hkrati z rekonstrukcijo 
te ceste zaradi premajhne kapa-
citete na novo uredili tudi vodo-
vodno omrežje.

V veliko veselje 
naraščanje števila 
otrok

Resno so pristopili tudi h gra-
dnji novega medgeneracijskega 
centra, ki bo imel 32 mest. »V 
lanskem letu smo dali velik po-
udarek na pripravo dokumen-

torek � 4. julija 20178 Podravje

Sveti Tomaž � Ob 11. občinskem prazniku z županom Mirkom Cvetkom

Vlaganje v ceste in turizem
Mlada občina Sveti Tomaž, ki v teh dneh praznuje 11. občinski praznik, se kljub tesnemu proračunu med drugim lahko pohvali 
z vlaganjem v infrastrukturo. Občinski praznik tudi letos zaznamuje pestro dogajanje, še posebej slovesno je bilo 1. julija, ko je 
potekala občinska proslava s podelitvijo priznanj, ki jih podeljujejo vsaka štiri leta.

Starše, Rošnja � Počitniške aktivnosti za mlade

Prva glasbeno-plesna delavnica
V počitniške aktivnosti občine Starše se letos prvič vključuje tudi Glasbena šola Štumperger. 

Ta je ob zaključku šolskega 
leta v prvo glasbeno-plesno 
delavnico, ki je potekala 24. ju-
nija v dvorani v Rošnji, povabila 
predšolske otroke od tretjega 
leta starosti naprej, prav tako 
šolske otroke. Kot je v imenu 
šole povedal Marko Štumper-
ger, so najmlajši v glasbeni 
delavnici spoznavali in izdelo-

vali instrumente, peli, plesali in 
igrali pesmice, gledali glasbene 
dokumentarne in risane fi lme 
ter se ob tem naučili veliko no-
vega. Udeležba prve delavnice 
je bila brezplačna, organizatorji 
so poskrbeli tudi za malico in 
pijačo udeležencev. V novem 
šolskem letu bo glasbena de-
lavnica potekala redno teden-

sko za vse tiste otroke, ki jih 
veseli glasba ali bi želeli igrati 
kak instrument, pa so morda še 
premladi.

Odrasle glasbenike harmoni-
karje pa so povabili v prvo Po-
letno mednarodno akademijo 
harmonike, ki bo potekala od 
16. do 19. avgusta v Portorožu.Foto: Foto Host

Skupinska fotografija odličnjakov z županom, njihovimi ravnatelji in mentorji

Ormož, Središče ob Dravi � Delegacija v Nedelišću 

Na hrvaškem sejmu Mesap
Že tradicionalno so se člani Območne obrtno-podjetniške zbornice Ormož skupaj s Turi-
stičnim društvom Središče ob Dravi in drugimi odpravili na sejem podjetništva MESAP 
2017 na Hrvaškem.

Barve širšega Ormoškega so 
na Mednarodnem sejmu pod-
jetništva MESAP 2017, ki je po-
tekal sredi junija v Nedelišču v 
sosednji Hrvaški, zastopali člani 
Območne obrtno-podjetniške 
zbornice Ormož skupaj z lokal-
nimi podjetniki, gostinci, turi-
stičnimi kmetijami (Kmečki tu-
rizem Puklavec, Turistična kme-
tija Hlebec, TK Sonja Ozmec, 
Gostišče Črni ribič, Gostišče 
Prosnik, Gostilna Marta, Gostil-
na Ozmec) ter Turističnim dru-
štvom Središče ob Dravi. Pred-
stavili so se s številnimi stori-
tvami in lokalnimi izdelki, med 
katerimi niso manjkala odlična 
vina in bučno olje. »Sejem je 
bil lepo obiskan, ves čas sejma 
so se dogajale obsejemske de-
javnosti. Po svečanem odprtju 

sejma Mesap so bili predstav-
niki obrtne zbornice Ormož 
povabljeni na delovno kosilo, 
kjer se je govorilo predvsem o 
pomoči slovenskim in hrvaškim 

podjetjem in obrtnikom pri de-
lovanju v drugi državi,« je ob 
tem še dejal sekretar ormoške 
zbornice Damjan Štibler. 

Ormož � Sprejem najuspešnejših učencev ormoških šol

21 učencev vseh devet razredov 
opravilo z odliko
Tudi letos je župan občine Ormož Alojz Sok sprejel učence, ki so vseh devet razredov opra-
vili z odliko. Z izjemnim učnih uspehom se lahko pohvali 21 odličnjakov.

V prostorih ormoškega gradu 
je pred kratkim občina pripravila 
že tradicionalen slovesen spre-
jem najuspešnejših učencev. 
Župan Alojz Sok je sprejel 21 
odličnjakov osnovnih šol, ki so 
svoje devetletno šolanje opravili 
z odliko. To so: Ivan Borovičkić, 
Hana Potočnjak, Larisa Šek, Maj 
Voršič, Zala Cunk, Lea Husel, 
Jaka Komloš, Matic Petek, Žiga 
Rizman Herga, Domen Šošter, 

Katja Dogša, Lara Petrovič, Erik 
Hauzer, Maša Bratuša, Tilen He-
bar, Renata Klemenčič, Lan Ko-
kol, Enej Kovačec, Eva Majcen, 
Lara Majč in Ambrož Rakuša. V 
znak zahvale za odličen uspeh 
v vseh letih izobraževanja jim 
je podaril knjigo z naslovom 
Duša slovenska in 30-dnevno 
vstopnico za obisk ormoškega 
poletnega kopališča. Knjižno 
nagrado je prejelo deset odlič-

njakov iz Osnovne šole Ormož, 
osem iz OŠ Velika Nedelja, dva iz 
OŠ Miklavž pri Ormožu ter ena 
odličnjakinja iz OŠ Ivanjkovci. 
Podelitvi sta sledila skupinsko 
fotografi ranje in pogostitev.

Ob tem dodajmo, da bo žu-
panov sprejem maturantov Gi-
mnazije Ormož potekal v pone-
deljek, 10. julija, ob 17. uri v Beli 
dvorani grajske pristave.

tacije za gradnjo tega centra, 
letos pa smo izvedli še vse po-
trebno glede izbora izvajalca. 
Sedaj čakamo na razpis za po-
delitev koncesije s strani pristoj-
nega ministrstva.«

Poleg rednega vzdrževanje 
javnih poti in lokalnih cest na-
črtujejo še kup majhnih, a za 

odprli konec junija, ter zaposli-
tev delavca v turistični pisarni 
za polovični delovni čas.

Ob tej priložnosti smo pov-
prašali še o načrtih. Kot pravi 
župan, bodo nadaljevali vlaga-
nja v cestno infrastrukturo. Po-
leg cest želijo skupaj s sosednji-
ma občinama speljati obsežno 
obnovo dotrajanega vodovoda 
ter uresničiti gradnjo večsta-
novanjskega objekta v centru 
občine.

Ob vseh naložbah je župan 
še najbolj ponosen, da jim je v 
občini uspelo obdržati mlade: 
»Preden smo zgradili nov vrtec, 
torej pred dvema letoma, smo 
vanj imeli vključenih 42 otrok, 
sedaj jih je 80. Ko vidiš, da so se 
po občini začele graditi hiše, da 
mladi ostajajo, je to eno samo 
veliko veselje.«

Foto: Arhiv občine

občane pomembnih pridobitev. 
Gotovo velja izpostaviti sofi nan-
ciranje nabave gasilskega vozila 
z oznako GVC 16/25, ki bo gasil-
cem predano prihodnje leto.

V občini se osredotočajo tudi 
na razvoj turizma. Korak k mo-
žnosti večanja turističnega obi-
ska in prepoznavnosti občine je 
turističnoinformativna pisarna 
na Cajnkarjevi domačiji, ki so jo 

Foto: Arhiv OOZ Ormož

Z leve: župan občine Središče ob Dravi Jurij Borko, predsednik 
OOZ Ormož Danilo Korotaj, medžimurski župan Matija Posavec 
in župan občine Nedelišče Darko Dania skupaj z Milanom Hleb-
cem iz Turistične kmetije Hlebec.
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Juršinci � 23. seja občinskega sveta

Bo dosleden nadzor pri izvedbi 
investicij odpravil svetniške dvome?
Juršinski svetniki so se konec junija sestali na 19. redni seji. Razpravljal so o šestih točkah dnevnega reda, posebej zavzeto pa o 
pripravah na občinski praznik in o letošnjih investicijah, pri izvajanju katerih naj bi poostrili nadzor.

Seznanili so se z letnim po-
ročilom nadzornega odbora 
(NO) občine Juršinci za pre-
teklo leto in letnim progra-
mom dela za letos; oboje je 
predstavil podpredsednik NO 
Simon Toplak. Po priporočilu 
NO bo občina začela potrebne 
aktivnosti za vpis lastninske 
pravice na nepremičninah, ki 
so v zemljiški knjigi še vedno 

evidentirane kot javno dobro, 
v naravi pa večinoma predsta-
vljajo javno infrastrukturo, čim 
prej pa bo morala poskrbeti 
tudi za vpis premoženja po 
delitveni bilanci z bivšo občino 
Ptuj. NO je v okviru svoje pri-
stojnosti opravil tudi nadzor 
porabe proračunskih sredstev 
za leto 2015, a svojega dela še 
ni zaključil. Osredotočil se je 

V petek popoldan, 16. junija, 
je na železniški postaji Oslušev-
ci »Stanica« potekala zabava na 
brezplačnih napihljivih igralih 
in vrtiljak za otroke, zvečer pa 
svečana proslava ob krajevnem 
prazniku s podelitvijo plaket. Na 
njej je prisotne pozdravil ormo-
ški župan Alojz Sok, ki je kraja-
nom čestital ter se jim zahvalil 
za vse, kar so storili za svoj kraj. 
Hkrati je še orisal pomembnejše 
investicije v zadnjem letu ter 
spregovoril o načrtih za v priho-
dnje.

O že izvedenih investicijah je 
nekaj besed nanizal tudi pod-
predsednik sveta KS Podgorci 
Marko Hanželič in ob tem še 
izpostavil, da se vsako leto ob 

pomoči občine Ormož trudijo za 
pridobitve, s katerimi želijo iz-
boljšati kakovost bivanja in dela 
v njihovi skupnosti: »Tudi v mi-
nulem letu smo na številnih po-
dročjih stopili korak naprej, tudi 
zaradi novih hodnikov za pešce 
v Podgorcih. V 2016 so se špor-
tniki lahko razveselili prenove 
športnega igrišča, gasilci nove-
ga avtomobila in opreme, v vasi 
Podgorci pa intenzivno pote-
kajo dela na področju graditve 
kanalizacije. Med investicijami v 
lanskem letu je bila tudi rekon-
strukcija vodovoda v Cvetkov-
cih, priprava projektov za četrto 
fazo namakalnega sistema in 
izvedbo komasacije ter mo-
dernizacija 1.600 m javnih poti. 

Krajevna skupnost skrbi tudi za 
vzdrževanje teh javnih poti in 
zimsko službo. Tudi v letošnjem 
letu imamo več zastavljenih ci-
ljev, ki jih bomo skušali vsekakor 
izpeljati, čeprav je jasno, da je 
vse odvisno od denarja.« 

Sledila je podelitev plaket KS 
Podgorci. Letos so z njo nagra-
dili dolgoletnega člana Društva 
upokojencev Podgorci Franca 
Korparja za zagnanost in zavze-
tost za domači kraj, člana PGD 
Bresnica in Turističnega društva 
(TD) Podgorci Janka Marina za 
delovanje na različnih področjih 
ter predsednico TD Podgorci 
Natalijo Volmut, ki je zelo aktiv-
na v domačem kraju in vedno 
pripravljena sodelovati.

Kulturno društvo Podgorci 
je v nadaljevanju pripravilo še 
zanimiv program, v katerem so 
prepletli različne glasbene toč-
ke s  predstavitvijo vseh sedem 
naselij, ki tvorijo krajevno sku-
pnost Podgorci.

Praznovanje so s številnimi 
športnimi in družabnimi dogod-
ki, med drugim tudi z vaškimi 
igrami in kuhanjem prleškega 
pikra, kjer so letos zbirali sred-
stva za nakup defi brilatorja, na-
daljevali še v soboto in nedeljo.

Ormož � V Podgorcih 15. krajevni praznik

Plakete Korparju, Marinu 
in Volmutovi
V Podgorcih so sredi junija krajani praznovali že 15. praznik Krajevne skupnosti 
(KS) Podgorci.

Foto: ML

Letošnji prejemniki plaket KS Podgorci z županom občine Ormož 
Alojzom Sokom in podžupanom KS Podgorci Markom Hanželičem

Tri sodelujoče ekipe so se 
pomerile v tekmovalnih disci-
plinah oz. kategorijah vaja z 
motorno brizgalno po predpi-
sih CTIF, suha izvedba, in met 
torbice z reševalno vrvjo. V ka-
tegoriji članov A so se najbolje 
odrezali gasilci PGD Hajdoše, 
v kategoriji članic A so slavile 

gasilke PGD Krkavče, pobrate-
nega društva PGD Žetale. Vse 
desetine so prejele diplome za 
sodelovanje, prvouvrščeni žen-
ska in moška ekipa pa tudi pre-
hodna pokala.

Podpredsednik PGD Žetale 
Roman Gajser je povedal, da se 
že tradicionalnega tekmovanja 

zadnja leta sicer udeležuje manj 
ekip, letos najbrž tudi zaradi 
lige Gasilske zveze Slovenije, ki 
je potekala istega dne: »Po dru-
gi strani pa smo letos zabeležili 
rekordno število obiskovalcev.« 
Tekmovanje so sklenili z zabavo 
z ansamblom Haloški črički.

Žetale � 11. tekmovanje članskih desetin za prehodni pokal

Število obiskovalcev letos rekordno
Prostovoljno gasilsko društvo (PGD) Žetale je minulo soboto na igrišču tamkajšnje osnov-
ne šole pripravilo 11. tradicionalno tekmovanje moških in ženskih članskih desetin za 
prehodni pokal.

Foto: arhiv Prostovoljnega gasilskega društva Žetale

Slavili so gasilke iz PGD Krkavče in gasilci iz PGD Hajdoše.

Foto: MG

V Juršincih se pospešeno pripravljajo na praznovanje 23. občinskega praznika. Najzaslužnejšim 
bodo podelili priznanja, predstavili pa bodo tudi zbornik Juršinci skozi čas.

na pregled izdatkov za repre-
zentanco, plačilo geodetskih 
storitev (tudi zato občina po 
novem nima več 'hišnega ge-
odeta', ampak za vsako tovr-

stno storitev poišče najmanj 
tri ponudbe) in podatke o 
morebitnem solastništvu na 
kupljenih nepremičninah. NO 
občine Juršinci se je želel lotiti 

tudi izrednega nadzora nad za-
konitostjo sprememb odloka o 
podelitvi koncesije za ravnanje 
z odpadki iz leta 2016. Služba 
za lokalno samoupravo pri mi-

Svetniki občine Juršinci so na junijski seji potrdili še predlog za 
podelitev občinskih priznanj ob 23. občinskem prazniku, ki ga bodo 
praznovali od 11. do 13. avgusta. Imena letošnjih prejemnikov 
bodo objavili po potrditvi prejemnikov, da ji bodo sprejeli. V sklopu 
letošnjega praznika bodo izdali zbornik z naslovom Juršinci skozi 
čas z več kot 500 stranmi, pri čemer so še posebej izpostavili, da 
v okviru letošnjega praznovanja ne bodo praznovali 500. obletnice 
začetka dogradnje cerkve, temveč 500-letnico današnje podobe 
cerkve, saj so arheologi ugotovili, da so prvi zapisi o cerkvi že iz 12. 
stoletja. 

nistrstvu za javno upravo je v 
zvezi z dilemo, ali je to v njego-
vi pristojnosti, zavzela stališče, 
da nadzor nad zakonitostjo 
splošnih in posamičnih aktov 
občine izvršujejo ministrstva, 
ne pa nadzorni odbor občine, 
ki je sicer najvišji organ javne 
porabe v občini. 

Med pobudami in vprašanji 
je izstopala razprava o nadzo-
ru izvedbe investicij, ki mora 
biti dosleden glede na podpi-
sane pogodbe v vseh elemen-
tih, so vztrajali svetniki. Neka-
teri med njimi naj bi namreč 
razpolagali z informacijami 
(ne pa tudi s pisnimi dokazili), 
da naj bi prišlo do sprememb 
pri količinah in cenah pri po-
sameznih projektih. To naj bi 
jim povedali potencialni podi-
zvajalci, ki naj bi predvidoma 
sodelovali pri izvedbi letošnjih 
investicij. Če je to res, bodo 
podizvajalci delo opravili po 
nižjih cenah od dogovorjenih 
oz. sklenjenih s pogodbami. 
Kot je znano, je dela na ce-
stnih oz. komunalnih investici-
jah v občini Juršinci v letu 2017 
v znesku 839.951 evrov dobilo 
Cestno podjetje Ptuj kot naju-
godnejši ponudnik; z njim so 
pogodbe podpisali 9. in 22. ju-
nija letos. 

V akciji »10 krogov 
za 10 nasmehov«, z 
namenom zbiranja 
sredstev za pomoči 
potrebnim, so na 
atletskem stadionu v 
ljutomerskem špor-
tnem centru nasto-
pili 104 tekači. Vsak 
udeleženec je prispe-
val prostovoljni de-
narni prispevek. Sku-
paj z donatorji je bilo 
zbranih 1.090 evrov, 
namenjenih dijakinji 
gimnazije Franca Mi-
klošiča Ljutomer in 
njeni družini.

NŠ

Prlekija � Humanitarni tek v Ljutomeru

Zbrali so 1.090 evrov
Na humanitarnem teku pod okriljem društva »Vztrajaj – Never Give 
up« so sodelovali tudi Ljutomerčani. 

Foto: NŠ
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Dejan Rihtarič je doma iz ob-
čine Videm, a si sedaj kruh služi 
na Gorenjskem. Z glasbo, seve-
da, saj je po izobrazbi fagotist. 
Poiskali smo ga, da nam pobliže 
predstavi svoje z glasbo preple-
teno življenje, glasbeno ustvar-
janje in projekt, s katerim se bo 
predstavil v Ptuju.

Pred leti smo vas redno sreče-
vali na domačih odrih. Spomni-
mo se vas kot navdušenega vod-
je instrumentalnega tria v Kul-
turnem društvu Videm, kjer ste 
kot fagotist velikokrat nastopili 
s prijateljicama fl avtistkama, 

spomnimo se vašega srednješol-
skega maturitetnega in kasneje 
diplomskega koncerta v dvorani 
na ptujskem gradu ter seveda 
vodenja mešanega mladinskega 
pevskega zbora Osti jarej. Potem 
pa ... Ne bom vprašal, kje ste se 
izgubili, pač pa, kje ste se našli?

Dejan Rihtarič: »Počaščen in 
ponosen sem na to, da se spo-
minjate mojega udejstvovanja v 
ljubiteljski kulturi, tudi sam se z 
veseljem spominjam tistih časov 
– nastopov z instrumentalnim 
triom, posebne občutke pa pri 
meni vzbudijo spomini na me-

šani mladinski pevski zbor Osti 
jarej; verjamem, da je tako pri 
vsakomur, ki je bil del te zgodbe, 
pa tudi pri tistih, ki so nas redno 
spremljali. Peščica mladih entu-
ziastov se nas je zbrala, ustano-
vila društvo in pevski zbor, ki je 
hitro zrasel v več kot 30-članski 
širše prepoznaven zbor, nasto-
pali smo v televizijskih oddajah, 
se lotili odmevnih in nepozabnih 
projektov, kar pa je zahtevalo 
ogromno energije in časa. Težko 
je bilo vse to usklajevati z mo-
jimi poklicnimi cilji, ki sem jim 
enostavno moral dati prednost. 
Diplomiral sem na Akademiji 
za glasbo v Ljubljani, in ker v 
domačem okolju niti nisem dobil 
priložnosti, da bi lahko razvijal 
svoj potencial in zadovoljil svo-
je ambicije, me je glasbena pot 
odpeljala na Gorenjsko, kjer 
poučujem fagot na glasbeni šoli 
v Radovljici in Kranju ter diri-
giram pihalnemu orkestru Glas-
bene šole Radovljica. Pedagoško 
delo me resnično veseli in osre-
čuje, med Gorenjci se odlično 
počutim. Septembra 2014 sem 
bil izbran na mesto dirigenta 
pihalnega orkestra Jesenice–
Kranjska Gora, kar si štejem v 

čast, hkrati pa sem s tem sprejel 
veliko odgovornost; gre namreč 
za eno večjih tovrstnih glasbe-
nih zasedb v Sloveniji z več kot 
140-letno tradicijo.«

Na nedavni tiskovni konfe-
renci pred letošnjim Arsaninim 
festivalom smo slišali vaše ime v 
povezavi s projektom »Ljudska 
z'godba«. Za kak projekt gre? 
Njegovo naslov kaže na ljud-
skost, na zgodbo in na godbo …

D. Rihtarič: »Pri snovanju 
projekta 'Ljudska z´godba' smo 

torek � 4. julija 2017Kultura

Stanisław Lem:

Gospodov 
glas
Včasih smo o nekom, ki je 
govoril in govoril, pa nam ni 
bilo jasno, kaj govori, rekli, 
da filozofira. No, v romanu 
Gospodov glas poljski pisa-
telj tudi filozofira ...

Stanisław Lem je veliko ime svetovne 
znanstvene fantastike. A v njegovih 
delih ne boste našli robotov, katastrof 
v bodočnosti, raket in podobnih 
frčoplanov. Pač pa rad fi lozofi ra. Tudi 
v tem romanu. Njemu je sicer jasno, 
o čem fi lozofi ra, tudi marsikateremu 
bralcu bo to všeč – a na splošno je bil 
roman Gospodov glas zame en velik 
dolgčas. Od uvoda naprej ... Zgodba 
govori o tem, da so na Zemlji ujeli nek 
nerazumljiv signal iz daljnega vesolja 
in sedaj znanstveniki ugotavljajo, ali 
želi kdo z nami vzpostaviti stik. Kar 
je seveda težko ugotoviti, če ne veš, 
kakšna inteligentna bitja so ga poslala, 
kaj želijo povedati, ali nam želijo 
sporočiti kaj dobrega ali slabega, nas 
popeljati na pot razvoja in napredka 
ali nas kot konkurenčno inteligenco 
zradirati iz vesolja ... Saj ne rečem, da 
ni razlaga tega njihovega sporočila, kot 
ga zapiše Lem, zanimiva, a vse skupaj 
dolgčas. Filozofi ranje skratka … A 
zanimivo: tudi za ta roman je v knjižnici 
čakalna vrsta. Očitno je še kdo nasedel 
recenziji v Bukli, ki knjigo opisuje z 
besedami: »Knjiga, ki za vselej spremeni 
bralčev pogled na svet, spozna(va)nje in 
vrednote.« No ja – kakor pri kom ...

Ocena: 2.
jš

Foto: arhiv pihalnega orkestra Jesenice–Kranjska Gora

Dejan s pihalno godbo in mešanim pevskim zborom

Ptuj � Pred devetim Arsaninim glasbenim festivalom

Ptujski odri – priložnost za domače ustvarjalce
Na bližnjem Arsaninem festivalu (kot smo že poročali, bo med 21. in 29. julijem) bodo poleg zvenečih svetovnih imen nastopili tudi številni domači umetniki vseh zvrsti glasbe, saj je načelo vodstva festivala, da je treba domačim 
(po)ustvarjalcem dati več možnosti za njihovo predstavitev. Med imeni, ki smo jih zasledili v letošnjem programu, je tudi mlad glasbenik Dejan Rihtarič.

Foto: arhiv pihalnega orkestra Jesenice–Kranjska Gora

Dejan Rihtarič je že tri leta dirigent pihalnega orkestra Jesenice–
Kranjska Gora.
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Sredi junija so se na Čüše-
kovi domačiji v Dornavi srečali 
številni domačini ter sosedje iz 
občine Gorišnica in Markovci, 
ki so sodelovali pri nastanku 
knjige Mavrica na tri plamene, 
Bog nas živi vse Slovene. Gre za 
48. knjigo iz zbirke Glasovi, ki 
jo je uredila Marija Stanovnik, 

izdal Inštitut za slovensko naro-
dopisje ZRC SAZU, za ilustra-
cije pa so poskrbeli dijaki ormo-
ške in ljutomerske gimnazije.

Kot sta na predstavitvi knji-
ge povedali dve izmed štirih 
zbirateljic Jelka Pšajd in Anja 
Serec Hodžar (pri zbiranju sta 
sodelovali še Mateja Huber in 

Nevenka Korpič), so po dolgem 
in počez prepotovale vasi z ob-
močja Prlekije in Lukarije, zla-
sti občine Dornava, Gorišnica 
in Markovci. Obiskale so kar 
64 pripovedovalcev iz 14 občin. 
V približno desetletju predane-
ga in resnega dela so zbrale kar 
279 najrazličnejših folklornih 

in spominskih zgodb; te med 
drugim govorijo o starih zna-
njih o kmečkem gospodarstvu 
in obrteh na podeželju, spo-
minih na fantovske vragolije 
in dekliške nezgode, zapisane 
so tudi številne pravljice, bajke 
in raznovrstnih povedke, med 
njimi šale, ki so lajšale delov-
ni vsakdanjik. Zbirateljici sta 
nekaj besed namenili tudi te-
renskemu delu, druženju s pri-
povedovalci, v katerem so prav 
vse nadvse uživale.

Sicer pa delo poleg pripovedi 
ohranja tudi jezikovne poseb-
nosti, kar jim je povzročalo 
nekaj težav pri zapisovanju. 
Obiskovalci so na sami pred-
stavitvi knjige iz ust pripovedo-
valcev slišali nekaj zanimivih 
pripovedk, zbranih v obsežnem 
delu. Prijeten dogodek je pote-
kal v sklopu 22. praznika obči-
ne Dornava, ki ga je ob podpori 
občine skupaj s Pomurskim 
muzejem Murska Sobota pri-
pravilo Turistično etnografsko 
društvo (TED) Lükari.

Foto: ML

Pripovedovalci iz dornavske in sosednjih občin skupaj z zbirateljicama Jelko Pšajd in Anjo Serec 
Hodžar.

Dornava � S predstavitve dela Mavrica na tri plamene, Bog nas živi vse Slovene

Tudi Prlekija in Lukarija se 
lahko pohvalita s svojo knjigo
Kraji, ki ležijo na vzhodnem delu Slovenskih goric in Ptujskega polja, se lahko pohvalijo s svojo knjigo folklornih in spominskih pripovedi Mavrica 
na tri plamene, Bog nas živi vse Slovene. Zbirateljice Jelka Pšajd, Mateja Huber, Nevenka Korpič in Anja Serec Hodžar so pred pozabo rešile kar 297 
pripovedi o življenju naših prednikov.

njegovi ustvarjalci ideje črpali 
iz bogate zakladnice slovenske 
kulturne dediščine. Mlada, a 
izjemno nadarjena slovenska 
skladatelja Aleksander Čonč in 
Anže Rozman sta za ta projekt 
napisala skladbe, oblikovane 
v zanimive glasbene zgodbe, v 
katerih se imenitno združita iz-
virna ljudska in sodobna umetna 
glasba. Pihalnemu orkestru Je-
senice–Kranjska Gora, katerega 
člani so na koncertu oblečeni v 
ljudske, rateške noše, se pri iz-
vedbi skladb pridružijo tudi mez-
zosopranistka, solistka dunajske 
državne opere Monika Bohinec 
in tenorist Klemen Torkar ter 
mešani pevski zbor Vox Carniola 
z Jesenic. Skladbe na svojstven 
način povezuje znani slovenski 
umetnik – pesnik, pisatelj in 
igralec Andrej Rozman – Roza.«

Kdaj bo vaš ptujski nastop?
D. Rihtarič: »Koncert Ljudska 

z´godba bo v ponedeljek, 24. 
julija, ob 20.30 na dvorišču mi-
noritskega samostana. Doživeli 
boste glasbene zgodbe, z močjo 
katerih vas bomo popeljali na 
vrtiljak čustev veselja, mlado-
stne razigranosti, hudomušno-
sti, romantike in ljubezni.«

Svoj vsakdanji kruh si služite 
s poučevanjem fagota. Kaj pa 
delo za vašo umetniško dušo 
– nastopate tudi kot fagotist? 
In tudi tu vas, moram prizna-
ti, pogrešamo, saj v ptujskem 
okolju fagot ni ravno pogost 
instrument ... Nas boste kmalu 
razveselili s kakšnim koncer-
tom? Ptujska dvorišča pogrešajo 
komorne skupine, enako tudi 
ljubitelji klasične glasbe ...

D. Rihtarič: »Seveda še vedno 
nastopam, z veseljem se odzo-
vem vabilom orkestrov, skrbim, 
da se fagot približa ljudem. V 
Sloveniji namreč velja za ekso-
tičen inštrument in je po krivici 
zapostavljen, saj ima vendarle 
pomembno, solistično vlogo tako 
v simfoničnem kot tudi v pihal-
nem orkestru, je nepogrešljiv 
del komornih zasedb s pihali, s 
svojim polnim, žametnim zvo-
kom je očaral mnoge skladatelje, 
zanj obstaja ogromno literature 
iz praktično vseh glasbenih ob-
dobij. Vedno je lepo nastopiti 
pred domačim občinstvom, tako 
da me boste zagotovo v bližnji 
prihodnosti imeli priložnost tudi 
slišati igrati.«



dokazovanju v eni športno 
najrazvitejših držav sveta – v 
Nemčiji. Tako je v ponedeljek 
že odpotoval v Wolfsburg, 
kjer bo v primeru uspešno 
opravljenega zdravniškega 
pregleda podpisal pogodbo 
z nemškim velikanom. Če bo 
uspešen, bo na priprave od-
potoval z Mariom Gomesom, 
Luisom Gustavom in drugi-

mi zvezdniki prve ekipe, je-
seni pa sledi dokazovanje v 
drugi ekipi.

„Sladke skrbi“ ob presto-
pih v tujino pa so v Kidriče-
vem hitro nadomestile skrbi 
ob iskanju naslednikov za od-
hajajoče. Iskanje zamenjav za 
šesterico je vse prej kot lahka 
naloga ...

Jože Mohorič

Kidričevo je v zadnjem času 
prava vstopno-izstopna po-
staja za nogometaše. Zvečine 
prihajajo mladi, še neuvelja-
vljeni igralci, od tod pa jih pot 
vodi na najrazličnejše konce 
Evrope. Letos so doslej odšli v 
Italijo, Romunijo, Nemčijo, na 
Češko, Islandijo ...

Aluminij je eden tistih slo-
venskih klubov, iz katerega 
se je letos v tujino podalo 
največ nogometašev, kar je 
za trenerski štab in upravo 
vsekakor odlična referenca. 
Začelo se je sicer z „doma-
čim prestopom“, znotraj 
meja Slovenije, saj je Lovro 
Bizjak prestopil v Domža-
le. Odhod v klub, ki je prava 
kovnica talentov in je tudi v 
tujini poznan po odličnem 
delu z mladimi nogometaši, 
je vsekakor nova stopnička 
v njegovi karieri. Sledil je ne-
koliko nepričakovani odhod 
Josipa Zebe v Romunijo, 
k tamkajšnjemu prvoligašu 
Concordia Chiajna. Hitro je 
angažma v tujini dobil tudi 
eden izmed dvojice igralcev 
(Turkalj, Damiš), ki so se jim 
v Kidričevem zahvalili za so-
delovanje: Vedran Turkalj 
bo odslej nogometno znanje 

predstavljal na skrajnem se-
veru Evrope – na Islandiji. Za 
nov korak v karieri se je odlo-
čil tudi bočni branilec Milan 
Kocič, saj je pred dnevi že 
podpisal novo profesionalno 
pogodbo na Češkem, s prvo-
ligaškim klubom iz Prage FC 
Bohemians.

Najboljše za konec
Najboljše sledi na koncu in 

tako je bilo letos tudi v Kidri-
čevem, ko so realizirali pre-
stopa v dve izmed najbolj za-
želenih nogometnih dežel na 
svetu – v Italijo in Nemčijo.

Za mladega, 16-letnega 
Nika Prelca (letnik 2001), 
člana mladinske ekipe Alumi-
nija – v letošnji sezoni je v 22 
tekmah dosegel 9 zadetkov 
– ter stalnega slovenskega 
reprezentanta v mlajših ka-
tegorijah, je že pred meseci 
zanimanje pokazala italijan-
ska Sampdoria. Gre za enega 
najstarejših klubov v Italiji, v 
Genovi pa je med drugim na 
vrhuncu svoje kariere igral 
tudi sedanji slovenski selek-
tor Srečko Katanec.

„Italijani so pokazali zani-
manje že pred več kot dvema 

mesecema in z nami vzpo-
stavili kontakt. Tovrstne ak-
tivnosti so nato za krajši čas 
nekoliko zastale, na koncu pa 
dvomov ni bilo več – Nik je 
z njimi podpisal pogodbo in 
prestop je tako zaključen. Mla-
dega igralca nikakor nismo 
želeli zadrževati, tudi sam in 
njegovi starši so želeli zagra-
biti ponujeno priložnost. S po-
goji prestopa smo zadovoljni 
tudi v klubu, zato za realizacijo 

ALUMINIJ – VIITORUL 2:2 
(2:1)

STRELCI: 1:0 Tahiraj (34.), 
1:1 Tucudean (35.), 2:1 I. Men-
sah (45.), 2:2 Tucudean (61.).

ALUMINIJ: Janžekovič, Ja-
kšić, A. Ploj, Čagalj, Martinović, 
Petrovič, Vrbanec, I. Mensah, 
Tahiraj, Škoflek, Mesec. Igrali 
so še: Kovačić, Vezjak, Mumi-
nović, Ahec, Rogina, Aleksić, 
Krajnc, Kramer, Nunić. Trener: 
Slobodan Grubor.

Nogometaši Aluminija 
so v četrtek odigrali drugo 
pripravljalno srečanje, nji-
hovi tekmeci so bili aktualni 
romunski državni prvaki iz 
Constante ob Črnem morju, 
ki so na Ptuju in v Kidriče-
vem na pripravah. Kot tre-
ner jih vodi nekdanji sloviti 
romunski zvezdnik Gheor-
ghe Hagi, eden redkih, ki je 
med drugim igral za Real in 
Barcelono. Hagi je v prvem 
polčasu svoje igralce tempe-
ramentno usmerjal s tribu-
ne, v drugem polčasu pa se 

je preselil ob igrišče.
Videl je zelo dobro pred-

stavo Kidričanov, saj so igrali 
zelo poletno. Vrstile so do-
miselne akcije, žoga je hitro 
potovala od noge do noge, 
napak pri podajah je bilo 
malo, ustvarili so si najmanj 
pet res lepih priložnosti za 
dosego zadetka in dve izkori-
stili. Predvsem prvi polčas je 
bil nadvse spodbuden, z za-
detkoma sta ga kronala Tahi-
raj in I. Mensah. V pozitivni 
luči so se predstavili vsi trije 
dosedanji potrjeni novinci, 
branilca Luka Čagalj in Ilija 
Martinovič ter ofenzivni ve-
zist Ibrahim Mensah. Mor-
da doslej najboljšo predstavo 
v dresu Aluminija je pokazal 
Dejan Petrovič, ki je edi-
ni izmed vseh odigral vseh 
90 minut. V zadnjem delu je 
vstopil tudi Blaž Kramer, 
za katerega so to bile najver-
jetneje zadnje igralne minute 
pri Aluminiju – po napove-
dih bo kariero nadaljeval v 
Nemčiji.

ALUMINIJ – CLUJ 0:1 (0:0)
STRELEC: 0:1 Yassin (65.)
ALUMINIJ: Kovačič, Vezjak, 

Aleksić, Čagalj, Martinović, Pe-
trovič, Muminović, Škoflek, Ta-
hiraj, Mesec, I. Mensah. Igrali 
so še: Janžekovič, Jakšić, Ploj, 
Ahec, Rogina, Krajnc, Vrbanec, 
D. Mensah, Bajraktaraj, Horvat, 
Nunič. Trener: Slobodan Grubor.

V nedeljo je Slobodan Gru-
bor nekoliko pomešal posta-
vo glede na četrtek, razlika je 
bila tudi v tem, da so igralci 
med obema srečanjema zares 
trdo delali na treningih. Zara-
di tega je manjkalo svežine, 
v igri se je pojavljalo veliko 
napak … Romuni so ob tem 
pokazali zelo zavzeto igro, z 
visoko stopnjo agresivnosti 
pri pokrivanju, zato je bilo 
še toliko težje razviti dopa-
dljivo igro. Priložnosti ni bilo 
veliko, gostje so bili nevarni 
predvsem iz prekinitev, edini 
zadetek pa so dosegli po na-
paki v obrambi.
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Foto: Črtomir Goznik

Blaž Kramer je tik pred podpisom pogodbe z nemškim Wolfsbur-
gom.

Foto: Črtomir Goznik

Nik Prelec je v sezoni 2016/17 za mladinsko vrsto Aluminija odi-
gral 22 tekem in pri tem dosegel 9 zadetkov, odslej se bo dokazo-
val pri italijanski Sampdorii, v ekipi U-19.

Nogomet � NK Aluminij

Prelec v Italijo, Kramer na poti v Nemčijo

Nogomet � Prijateljski tekmi

Romuni dvakrat testirali Aluminij

prestopa ni bilo nobenih ovir 
več,“ je povedal direktor NK 
Aluminij Miran Lipovac.

A to še ni pomenilo konec 
aktivnosti v klubu „iz šume“: 
konkretni ponudbi sta pri-
speli tudi na naslov Blaža 
Kramerja. Visoki napadalec 
je nase opozoril predvsem 
z igrami v spomladanskem 
delu sezone, ko je igral zre-
lo, premišljeno in predvsem 
učinkovito. Ogledniki, ki jih 
na zadnjih tekmah Aluminija 
ni manjkalo, so ga v svojih be-
ležnicah očitno podčrtali … 
Zainteresirani so bili Belgijci 
in Nemci, na koncu je očitno 
prevladala Blaževa želja po 

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Aluminija so v četrtek in nedeljo odigrali prijateljski srečanji z romunskima prvoligaše-
ma Viitorulom in Clujem; prvi je aktualni romunski državni prvak, drugi so osvojili 4. mesto. Posnetek 
je z nedeljske tekme. 



Junij je bil za Nino Potoč-
nik (Galtena, 558. na WTA) 
zelo uspešen mesec, saj je na 
štirih ITF-turnirjih zabeležila 
tri uvrstitve v finale (15 zmag, 
3 porazi), za piko na i pa je 
poskrbela na zadnjem nasto-
pu v italijanskem Trbižu, kjer 
je postala skupna zmagoval-
ka. Za 20-letno Ptujčanko je 
to druga zmaga na podobnih 
turnirjih, z njo pa se bo prvič 
v karieri spustila pod mejo 
TOP 500 na WTA-lestvici.

Nina je zelo suvereno od-
igrala celoten turnir, le v 
2. krogu je oddala niz pro-
ti 18-letni Čehinji Terezi 
Prochazkovi (847.). Izmed 
višje postavljenih igralk je v 
polfinalu ugnala švicarsko 
veteranko, 30-letno Liso 
Sabino (511.). Zanimivo je 
bilo tudi v četrtfinalu, kjer 
sta se srečali Nina Potoč-
nik in Pia Čuk. Slednja je 
v 2. krogu izločila 1. nosil-
ko, Fernando Brito iz Čila 
(374.), v »ptujskem« dvoboju 
pa je potegnila krajšo.

V sobotnem finalnem 
obračunu turnirja se je čla-
nica TK Galtena merila s 

17-letno Federico Bilardi 
(846.). Italijanka ob odlični 
igri Potočnikove pravih mo-
žnosti za uspeh ni imela, še 
najbolj je zapretila v začet-

ku 2. niza, ko je povedla 0:2. 
Vse drugo je bilo v domeni 
Slovenke, ki je zasluženo 
dvignila pokal, namenjen 
zmagovalki.

Med dvojicami sta na istem 
turnirju zelo dobro nastopali 
Pia Čuk in Maja Makorič in 
se prebili do polfinala.

JM

Tim Gajser iz Pečk pri Ma-
kolah je na dirki svetovnega 
prvenstva v portugalski Agu-
edi v razredu MXGP osvojil 6. 
mesto. Branilec naslova sve-
tovnega prvaka, ki se vrača po 
poškodbi, je bil v prvi vožnji 
osmi, v drugi pa šesti. Zmagal 
je vodilni v skupnem seštev-
ku, Italijan Antonio Cairoli.

Karavana svetovnega mo-
tokrosa je tokrat tekmovala 
na dvanajsti dirki, ki jo je 
gostila Agueda na Portugal-
skem. Pred dirko je Gajser de-
jal, da iz dirke v dirko priča-
kuje boljše rezultate. S petim 

mestom in nekajsekundnim 
zaostankom je v kvalifikaci-
jah že nakazal izboljšanje for-
me in se optimistično podal 
na nedeljsko dirko. S kvalifi-
kacijsko zmago je presenetil 
litovski motokrosist Arminas 
Jasikonis.

V prvi vožnji je bil Gajser 
po solidnem startu osmi, 
prehitevanj ni bilo veliko. V 
drugi vožnji je bil na startu 
najhitrejši, Italijan Antonio 
Cairoli in Nizozemec Jeffrey 
Herlings pa sta se kmalu od-
peljala naprej in sta znova pe-
ljala povsem svojo dirko. Gaj-

ser, ki ga je na Portugalskem 
bodrilo kar nekaj slovenskih 
navijačev, je dolgo časa vo-
zil med vodilno trojico, v 
zadnjih minutah dirke pa 
so mu začele pojenjati moči 
(podobno kot na prejšnji 
dirki v Italiji) in je izgubljal 
stik z vodilnimi. Končal je na 
šestem mestu, ki ga je osvojil 

tudi v seštevku obeh voženj. 
Gajser je s šestim mestom 
in predvsem s prvim delom 
obeh voženj dokazal, da po-
staja vse hitrejši in močnej-
ši, zato lahko že kmalu spet 
pričakuje vrhunski rezultat. 
Šesto mesto pa je pomenilo 
tudi novih 28 točk v SP.

V prvi vožnji je zmagal 
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Blaž Rola: Na istem turnirju 
od najboljše do najslabše 
predstave

Blaž Rola (248. na ATP) je pretekli teden nastopal na 
turnirju challenger v Milanu (43.00 dolarjev + H). Še en-
krat je na uvodu prikazal zelo dobro predstavo, naslednji 
dan pa je ni uspel ponoviti …

V 1. krogu se je meril s 4. nosilcem Gastaom Eliasom 
(113.) in ga ugnal v treh nizih – 6:3, 3:6, 6:4. Portugalec 
je najvišje uvrščen igralec na ATP-lestvici, ki ga je Rola 
letos premagal (prejšnji je bil Američan Stefan Kozlov, ki 
je aprila, v času dvoboja v Panami, zasedal 120. mesto, op. 
a.). Pričakovati je bilo, da bo odmevna zmaga Ptujčanu 
dala polet, a se to ni zgodilo. V 2. krogu je bil njegov tek-
mec domači povabljenec Gianluca Mager (377.), a se 
je izkazal za previsoko oviro. Zanimiv je bil predvsem 2. 
niz, kjer je imel Rola prvo žogico za osvojitev niza že pri 
vodstvu 5:3, pri zaostanku 5:6 pa je celo reševal meč žogi-
co. Izvlekel se je v podaljšani igri, ki jo je odigral sanjsko 
(7:2). 22-letni domačin je bil v zaključnem nizu ob glasni 
podpori gledalcev neverjeten in je Blažu dopustil le 10 
osvojenih točk ter mu je celo zavezal teniško kravato – 
4:6, 7:6(2), 0:6.

ITF-turnir v Trbižu 
(15.000 dolarjev):

1. krog: Potočnik (7.) – Masi-
ni (Italija) 6:2, 6:1, Čuk – Hofer 
(Italija) 4:6, 7:5, 7:684);

2. krog: Potočnik (7.) – Pro-
chazkova (Češka) 6:3, 1:6, 6:2, 
Čuk – Brito (Čile, 1.) 6:4, 6:0;

četrtfinale: Potočnik (7.) – 
Čuk 6:2, 6:2;

polfinale: Potočnik (7.) – Sa-
bino (Švica, 4.) 6:1, 6:2;

finale: Potočnik (7.) – Bilardo 
(Italija) 6:2, 6:3.

Foto: Hondaproracing.com

Tim Gajser je na dirki pred tednom v Italiji osvojil 10. mesto, na Portugalskem je bil že šesti, še boljše izide pa lahko pričakujemo po 
tritedenskem premoru.

Motokros � Dirka za SP

Gajser pred 
premorom že šesti

Tenis � Mednarodni turnirji

Potočnikova v Trbižu do druge lovorike

Herlings, drugi je bil Cairo-
li, tretji pa Jasikonis. V drugi 
sta Italijan in Nizozemec pri 
vrhu zamenjala mesti, zaradi 
zmage na drugi vožnji je GP 
osvojil Cairoli.

Italijanski veteran je v sku-
pnem seštevku še povečal v 
svetovnem prvenstvu, zdaj 
je že pri 478 točkah, drugi, 

Belgijec Clement Desalle, 
zaostaja že 91, tretji, Francoz 
Gautier Paulin, pa še dodatne 
štiri. Gajser drži 5. mesto s 
310 točkami.

Sledi tritedenski pre-
mor, po katerem se bodo 
dirkači 23. julija znova 
zbrali v češkem Loketu.

JM, sta

Nina Potočnik in Federica Bilardo – finalistki turnirja v Trbižu

Dirka za SP na Portugalskem, rezultati:
   1.,  2 vožnja GP
1. Antonio Cairoli Italija KTM 22 25 47
2. Jeffrey Herlings Nizozemska KTM 25 22 47
3. Arminas Jasikonis Litva Suzuki 20 20 40
4. Romain Febvre Francija  Yamaha 16 18 34
5. Maximilian Nagl Nemčija Husqvarna 18 16 34
6. Tim Gajser Slovenija Honda 13 15 28

Skupni vrstni red: 
1. Antonio Cairoli Italija KTM 478
2. Clement Desalle Belgija Kawasaki 387
3. Gautier Paulin Francija Husqvarna 383
4. Jeffrey Herlings Nizozemska KTM 382
5. Tim Gajser Slovenija Honda 310

Goran Djurdjević, trener Nine Potočnik: 
»Nina je vse dvoboje v Italiji odigrala konstan-
tno in zelo zanesljivo, naredila je le malo neiz-
siljenih napak. V odločilnih trenutkih dvobojev 
je pokazala veliko mero zbranosti, vse skupaj 
pa je bilo dovolj za zmago na turnirju. V juliju 

bomo več pozornosti namenili regeneraciji, iz-
vedli bomo mini fizične priprave. Načrtujemo 
tudi nastop v kvalifikacijah močnejšega turnir-
ja v Budimpešti (100.000 dolarjev nagradnega 
sklada, op. a.), višje ambicije pa bomo imeli na 
turnirjih avgusta in septembra.«



Atletsko društvo Mass je 
v Ljubljani izvedlo 12. me-
morial Matica Šušteršiča in 
Patrika Cvetana, na katerem 
je nastopilo tudi pet mladih 
predstavnikov Atletskega klu-
ba Ptuj.

Prvo ime ptujske odprave 
je bila Maja Bedrač, saj je 
brez večjih težav zmagala v 
skoku v daljino, kjer je njen 
tokratni najdaljši poizkus 
meril 613 cm. Ob tem skoku 
je še dvakrat preskočila mejo 
šestih metrov – 605 in 612 
cm. Odlična mlada ptujska 
atletinja je letos najdlje pri-
stala pri 632 cm na mitingu v 
Velenju, s trenerjem Alešem 
Bezjakom pa se bo kmalu za-
čela popolnoma osredotočati 
na nastop na mladinskem 
evropskem prvenstvu, ki bo 
v Italiji.

Bedračeva je dobro nasto-
pila tudi v sprintu na 100 
metrov, kjer je s časom 12,36 
sekunde dosegla 4. rezultat 
kvalifikacij, a zaradi prekri-
vanja finalnih disciplin s sko-
kom v daljino tokrat ni tekla 
v finalu najboljše osmerice. V 
finalu teka na 100 m ni tekel 
niti Grega Pavlovič, čeprav 
je odlično tekel v kvalifika-
cijah, kjer so se ure ustavile 
pri 10,94 sekunde, kar je bila 
tudi izenačitev njegovega 
osebnega rekorda. Med člani-

cami je v Ljubljani tekmovala 
tudi Doroteja Domjan v 
troskoku in bila z rezultatom 
9,82 metra četrta. Četrti je 
bil med starejšimi mladinci v 
teku na 110 metrov z ovirami 
tudi Žan Viher, ki je dosegel 
izid 14,78 sekunde.

Na memorialnem tekmo-
vanju v sredo v Ljubljani je 
med mlajšimi mladinkami v 
metu kopja nastopila iz AK 
Ptuj tudi Sara Serdinšek, 
ki je orodje vrgla 33,73 me-
tra, kar je bilo dovolj za 8. 
mesto.

Ptujski in 
ormoški pionirji v 
Mariboru

Na stadionu Poljana v Ma-
riboru je potekalo ekipno pr-
venstvo Slovenije za pionirje 
in pionirke U-16. Na njem so 
z manjšim številom tekmo-
valcev nastopili predstavniki 
AK Ptuj in AK Ormož.

Ptujski klub so zastopali 
trije fantje in eno dekle. Sara 
Šeruga je bila 12. v teku na 
100 m s časom 13,68 sekun-
de in 19. v teku na 300 m s 
časom 45,92 sekunde. Boljše 
rezultate so dosegli fantje, 
med katerimi je bil najboljši 
nadarjen srednjeprogaš Blaž 
Vozlič, ki je bil tokrat tretji 
v teku na 1000 m s časom 
2.49.88. V sprintu na 100 me-
trov je bil Vasja Rimele 12., 
tekel je 12,56 s, medtem ko je 
bil na 100 m z ovirami Alen 
Smiljan sedmi, dosegel je 
čas 17,17 s.

Doseženi rezultati so Ptuj-
čanom ekipno prinesli 13. 
mesto, zmagal je AK Krka 
Novo mesto. Pri dekletih je 
zmagalo Atletsko društvo 
Mass, AK Ptuj je bil devet-
najsti in Atletski klub Ormož 
dvajseti.

Ormoško atletiko je v Ma-
riboru zelo dobro zastopala 
Zala Cunk, saj je bila dva-
krat tretja. V metu diska je 
dosegla znamko 24,05 metra, 
medtem ko je trikilogramsko 
krogla sunila 11,27 metra.

David Breznik
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Sedem medalj Mine 
Markovič na EP:

- težavnostno plezanje 
(zlato 2015, srebrno 2013 
in 2017, bronasto 2008)

- kombinacija (zlato 
2010, srebrno 2013)

- balvansko plezanje 
(srebrno 2013)

Atletika � AK Ptuj

Zmaga Bedračeve v Ljubljani

Maja Bedrač (AK Ptuj) je na tekmovanju v Ljubljani zmagala v sko-
ku v daljino z rezultatom 613 cm.

Ptujčanka Mina Markovič 
je še enkrat potrdila status 
doslej najboljše slovenske 
športne plezalke vseh časov 
in je na evropskem prven-
stvu v Italiji še sedmič stopi-
la na oder za zmagovalke na 
prvenstvih stare celine. To je 
lep prispevek v skupni beri 
17 kolajn za Slovenijo na teh 
tekmovanjih ...

Mina je prišla na tekmova-
nje v vlogi branilke naslova 
evropske prvakinje, saj je 
pred dvema letoma slavila 
v Franciji. »Naslov evropske 
prvakinje v Chamonixu je 
eden žlahtnejših dosežkov 
v moji karieri in med vsemi 
ima zelo posebno mesto,« 
je o tem naslovu povedala 
Mina. Čeprav si posebnih 
rezultatskih ciljev pred od-
hodom v Italijo ni postavila, 
je nastope v kvalifikacijah 
začela zelo suvereno, tudi v 
polfinalu je bila zelo dobra in 
se je v finale uvrstila s tretjim 
rezultatom. To je bilo že nje-
no peto zaporedno finale na 
EP. V zaključnem nastopu je 
naredila še korak naprej, kar 
je na koncu zadoščalo za odli-
čje s srebrnim leskom. »Tudi 

tokratna srebrna medalja ko-
tira zelo visoko med mojimi 
osvojenimi odličji, ker je kon-
kurenca res neizprosna. Mla-
de punce so zelo močne, tudi 
druge tekmovalke smo si zelo 
blizu in ob medalji priznam, 
da sem kar potočila solzico, 
saj sem dobro delala in sem 
si jo zares želela,« je bila pre-
srečna trikratna skupna zma-

govalka svetovnega pokala v 
težavnosti.

»Primerka stare 
šole plezanja«

Od 29-letne Ptujčanke je 
bila v finalu boljša le Belgijka 
Anak Verhoeven. »Vso zimo 
in pomlad sem se dobro pri-
pravljala in komaj čakala za-

četek sezone, čeprav je bilo 
težko, da se je začela z evrop-
skim prvenstvom. Smeri so 
bile res fenomenalne, že na 
pogled precej drugačne, kot 
smo jih bili vajeni do zdaj. 
Četudi mi niso bile pisane na 
kožo, sem se zbrala, obresto-
val se je tudi dober trening.« 
Markovičeva je bila najsta-
rejša finalistka, a je odlično 
unovčila dolgoletne izkušnje 
v svetovnem vrhu. Vesela je 
bila zmage »veterana« Roma-
ina Desgrangesa v moški kon-
kurenci: »Z Degrangesom 
sva res primerka stare šole 
plezanja. Starejši tekmovalci 
smo predvsem bolj elastični 

Športno plezanje � Evropsko prvenstvo v težavnosti v Italiji

Mina do sedme medalje na evropskih prvenstvih

Foto: Luka Fonda

Na zmagovalnem odru sta Mini (levo) družbo delali Belgijka Anak Verhoeven (v sredini) in Avstrijka 
Jessica Pilz.

EP v težavnosti, rezultati:
  finale polfinale
1. Anak Verhoeven Belgija 50 top
2. Mina Markovič Slovenija 35+ 46
3. Jessica Pilz Avstrija 35+ 45+
4. Janja Garnbret Slovenija 34+ 47
5. Salomé Romain Francija 30 42+
6. Laura Rogora Italija 27+ 42+
7. Katharina Posch Avstrija 26+ 42+
8. Nolwenn Arc Francija 23+ 42+

Foto: Luka Fonda

Mina Markovič je v italijanskem Campitellu di Fassa pokazala 
odlično pripravljenost in je osvojila že svojo sedmo medaljo na EP.

v tem, da se znamo prilago-
diti, saj smo med kariero že 
nekajkrat morali spremeniti 
slog plezanja.«

Slovenski uspeh je s četr-
tim mestom dopolnila Janja 
Garnbret (Šaleški AO), naj-
boljša plezalka lanske sezone 
in aktualna svetovna prvaki-
nja. Letos je nekoliko več časa 
posvetila balvanskemu pleza-
nju, kar se je pokazalo tudi 
pri končni uvrstitvi. »Zelo 
sem vesela za Anak, da je zma-
gala, še posebej pa sem vesela 
za Mino, da se ji je sestavilo in 
je bila druga, saj si to zasluži. 
Upam, da bo tako nadaljevala 
tudi v nadaljevanju sezone,« 
je povedala Garnbretova.

Nekaterim plezalcem je 

delo otežilo novo pravilo gle-
de omejitve časa za plezanje 
z dosedanjih 8 na 6 minut; 
predvsem to velja za Domna 
Škofica, ki je zaradi tega ostal 
celo brez odličja (5. mesto). 
Za Mino to ne pomeni teža-
ve, saj je vedno plezala zelo 
hitro.

»Zelo sem vesel za Mino 
in res ji privoščim srebrno 
medaljo. Z njenim trenerjem 
Urhom veliko delava skupaj, 
obema privoščim ta dosežek, 
ker jima res veliko pomeni, 
hkrati pa je to zares dober 
rezultat za reprezentanco in 
lepa potrditev za Mino,« je 
nastop ocenil selektor Gora-
zd Hren.

JM

Turnir Lent 2017: Soliden nastop dveh 
članov ŠD Ptuj

V okviru vzporednih prireditev ob članskem državnem 
prvenstvu in memorialu Vasje Pirca je bil izveden tudi 
hitropoezni turnir Lent 2017, katerega organizator je bil 
ŽŠK Maribor. Med 54 udeleženci sta bila tudi dva člana 
Šahovskega društva Ptuj.

Turnir je bil kar dobro zaseden, saj je ob enem velemoj-
stru, mednarodnem mojstru in mojstru Fide nastopilo še 
deset mojstrskih kandidatov in veliko šahistov s prvo ali dru-
go kategorijo. Prvi nosilec in s tem najresnejši kandidat za 
zmago je bil edini velemojster, član ŽŠK Maribor, pred leti 
pa tudi član ŠD Ptuj Adrijan Mihalčišin. Vendar je velemoj-
ster ob koncu osvojil šele 3. mesto, saj je moral kar štirikrat 
podpisati poraz, med drugim tudi proti 16-letnemu Davidu 
Brinovcu iz Žalca, ki je ob koncu osvjil drugi mesto, zmagal 
pa je član ŠK Branik iz Maribora Miran Zupe. Solidno sta 
nastopila tudi Darko Dominko in Leon Selišek iz ŠD Ptuj. 
Oba sta osvojila po sedem točk, s tem da je Darko šestkrat 
zmagal in dosegel še dva remija, Leon pa je petim zmagam 
dodal štiri remije; z delitvijo točke sta se razšla tudi v med-
sebojnem srečanju.

Končni vrstni red: 1. MM Miran Zupe, ŠK Branik Maribor, 
11,5 točke, 2. MK David Brinovec, ŠK Žalec, 10, 3. VM Adri-
jan Mihalčišin, ŽŠK Maribor, 10 ..., 26. Darko Dominko (II. 
kategorija) 7, 27. Leon Selišek (III. kategorija) 7 točk, oba 
ŠD Ptuj, itd.

Silva Razlag

Šahovski kotiček



Nogomet � Farmtech Veržej (2. SNL): 
Pomladitev ekipe

NK Farmtech Veržej je sprejel ponudbo Tekmovalne komi-
sije NZS, da tudi v naslednji tekmovalni sezoni nastopa v 2. 
SNL. 

V upravi kluba so se dogovorili za nadaljevanje sodelovanja 
s trenerjem Markom Lešnikom, ekipo pa so zapustili številni 
igralci. Odšli so: vratar Matej Andrejč (Mura) ter Jernej Trste-
njak in Luka Ciglarič (Beltinci), Tjaž Polajžer (Polana), Dino 
Cvrtila (Avstrija), Žan Kavaš (Slatina), Amir Dervišević in De-
jan Vokić (Maribor), Bian Paul Šauperl (Celje), Luka Vindiš, 
Jovan Koprivica, Alen Labaš in Jure Srnec. »Moštvo bo brez 
dvoma pomlajeno. Dobili smo kar nekaj mladih nogometašev, 
ki se bodo kalili v drugoligaških preizkušnjah,« pravi nekdanji 
nogometaš Veržeja in Mure Robert Belec, ki bo pri Farmtechu 
zadolžen za sestavo članskega moštva. Pri tem je omenil pri-
mere iz preteklosti, ko so v Veržeju igrali Luka Zahović, Dino 
Hotič, Petar Stojanović, Žan Majer in Matej Pučko, danes 
pa so člani velikih klubov. 

Pripravam, ki so jih Veržejci pričeli v ponedeljek, 26. junija, 
so se priključili novinci – 19-letni Marko Maučec in Matic Fic-
ko (oba Mari bor) ter Patrik Robnik (Olimpija), 20-letna Jure 
Volmajer in Jan Germek (oba Maribor), 22-letna Matic Lesko-
var (Drava) in Aleksandar Sanjicki (Jedinstvo, BiH) ter 23-letni 
Rok Ferk (Paloma). Po besedah Roberta Belca bo treba ver-
žejsko moštvo okrepiti z vsaj še tremi kakovostnimi igralci; v 
mislih ima vratarja ter igralca zvezne in napadalne vrste.

Nogometaši Farmtecha so odigrali že prvo pripravljalno tek-
mo. V Veržeju je gostoval večkratni romunski državni prvak 
Dinamo iz Bukarešte 
in zmagal s 5:1 (3:1). 
Edini gol za Farmtech 
je v 3. minuti tekme 
dosegel Tilen Ale-
ksandrov iz 11-m.

Farmtech Veržej: 
Klemenčič, Vidovič, 
Kolar-Robnik, Ale-
ksandrov, Meznarič, 
Maučec, Leskovar, 
Čuk, Ficko, Volmajer, 
Polareczki. Igrala sta 
še Germek in Sanjicki.

NŠ
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Končni vrsti red DP za 
člane (št. v oklepajih so 
začetne pozicije): 1. (3.) 
VM Jure Škoberne, ŠD Po-
sočje, 7 točk, 2. (7.) MM 
Igor Jelen, ŠK Ig, 7, 3. (4.) 
VM Marko Tratar, ŠK Lju-
bljana, DUOL 6,5 ..., 10. 
(1.) VM Aleksander Be-
ljavski 6 ... 21. (22.) MK 
Andraž Šuta 5 ... 24. (25.) 
MK David Murko 5 ... 38. 
(31.) Klemen Janžekovič 
4 ... 41. (45.) Tomaž Šuta 
4 ... 50. (57.) Tadej Murko 
3,5, 51. (53.) Nika Kralj 
3,5 ... 55. (44.) Ciril Ku-
žner 3 ... 62. (59.) Amalija 
Skok 2, vsi ŠD Ptuj.

Končni vrstni red DP za 
članice: 1. FM Teja Vidic, 
ŠK Komenda, 7,5 točke, 
2. FM Lara Janželj, ŠK Ig, 
7, 3. MK Barbara Skuhala, 
ŠD Radenska Pomgrad, 
3,5 točke itd.

Čez Fužinarske planine na Pršivec
Sobota–nedelja, 22.–23. 7.
Planine, na katerih se zdi, kot da se je ustavil čas. Številne 

pastirske koče nad prostorom za živino sodijo med najprvo-
bitnejše v Julijskih Alpah. Pašne planine, ki so preko poletja 
polne življenja, s pastirskimi stanovi, posameznimi še de-
lujočimi sirarnami in drugimi gospodarskimi poslopji, nam 
pričarajo čudovit idilični svet, kjer ni prostora za vsakdanjo 
naglico in vrvež mimo nas hitečega sveta. Nekatere najlepše 
Fužinarske planine bomo spoznali na našem dvodnevnem, 
a nenapornem potepanju.

Prenočili bomo v planinski koači na Planini pri Jezeru, kjer 
bomo večer in objem jutra pričakali v gostoljubju dišečih 
smrekovih gozdov. Na pot se bomo podali iz Stare Fužine 
mimo Hudičevega mostu ob koritih Mostnice proti Kosijevem 
domu na Vogarju, ob poti skrenili do Slapišča Suhe in nada-
ljevali naprej proti Planini pri Jezeru. Dan bomo zaključil z 
obiskom planine V Lazu, ki je obdana z dvatisočaki Kredo, 
Slatno, Prvim, Srednjim in Zadnjim Voglom na zahodu, vzho-
dno jo omejujejo Ogradi in na severu najvišji Debeli vrh z 
2390 m. 

Naslednji dan se bomo po zajtrku predali objemu veliča-
stnega gorskega sveta, v katerem so na nadmorski višini 
med 1500 in 1700 metri planine Dedno polje, Ovčarija in 
Viševnik. Sprehodili se bomo in deležni bomo gostoljubno-
sti teh pašnih planin, se povzpeli na Pršivec in mimogrede 
spoznali površje Pršivškega krasa. Sestopili bomo po robu 
visoko nad Bohinjskim jezerom in čez planino Hebat prišli do 
Vogarja in nadaljevali do izhodišča. Sledi še povratek domov.

Odhod je v soboto, 22. 7., ob 5. uri s parkirišča pod gra-
dom. Skupne hoje bo prvi dan med 5 in 6 ur ter drugi dan 
5 ur.

Oprema naj bo primerna letnemu času in danim vremen-
skim pogojem. V planinskih kočah (Vogar, Planina pri Jezeru, 
Bregarjevo zavetišče) je možnost toplega obroka, vendar naj 
bo v nahrbtniku dovolj tekočine, nekaj hrane in kakšen pri-
boljšek. V katerem od pastirskih stanov bomo lahko pokusili 
kako izmed dobrot, ki nastane iz mleka.

Prijave za izlet se sprejemajo do torka, 11. 7., oz. do 
zapolnitve prostih mest, v času uradnih ur na sed ežu dru-
štva ali na tel. 041 237 010, kjer so na voljo dodatne in-
formacije. Strošek izleta je približno 58 evrov, ob prijavi 25 
evrov akontacije, preostanek do konca junija (oz. odvisen od 
števila udeležencev in načina prevoza – bus, kombi). Plačilo 
možno tudi na TR PD Ptuj:04202-0000493764 pri NKBM s 
pripisom Pršivec – 2017. 

Vrnitev bo okrog 20. ure. Izlet vodim Miran Ritonja.

Nogometaši Vidma so na 
zasluženih počitnicah, za 
upravo kluba pa to ne velja, 
saj mora poskrbeti za nemo-
ten pričetek priprav na sezo-
no 2017/18. Videmčani bodo 
glede na lansko sezono skuša-
li storiti korak naprej, njihove 
glavne želje pa so nedvomno 
povezane z bistveno manj 
številnimi zdravstvenimi kar-
toni. Tako bodo lahko nemo-
teno opravili pripravljalni ci-
kel, ki je nato v tekmovalnem 
letu še kako pomemben.

V minuli sezoni Videmčani 
niso blesteli, velik del krivde 
za to pa gre pripisati skoraj 
neverjetnim zdravstvenim 
težavam. S tem se strinja 

tudi glavni strateg Primož 
Gorše: »Zaradi zdravstvenih 
težav nam je manjkala kon-
tinuiteta. Ekipa ni bila slaba, 
pričakovanja so bila visoka, 
a na koncu je merilo uspe-
šnosti vedno le rezultat. Tudi 
pozimi, ko smo se okrepili, 
so bili nekateri novinci po-
škodovani in so potrebovali 
kar nekaj časa, da so se poz-
dravili.« Tako ima pred novo 
sezono, priprave bodo pri-
čeli 10. julija, vodja stroke le 
eno željo: »Če bomo zdravi, 
je vse mogoče. Tako lahko 
opravimo dobre priprave, 
ki so temelj vsega. Moštvo 
bomo nedvomno nekoliko 
okrepili, a resnično najva-

žnejše je zdravje. Želimo si 
mirno plovbo v ligi, za kaj 
takega pa mora biti izpolnje-
nih kar nekaj pogojev. Ker 
bo najverjetneje po naslednji 
sezoni prišlo do reorganiza-
cije tretjih lig, bomo morali 
za mir v hiši biti uvrščeni v 
zlati sredini. Menim, da smo 
tega sposobni.«

Na minulo sezono se je 
ozrl tudi predsednik kluba 
Renato Bračič: »Na koncu 
smo lahko glede na vse te-
žave, ki smo jih imeli, zado-
voljni. Poškodbe, bolezni in 
tudi službene odsotnosti so 
nam odvzele možnost za bolj-
ši rezultat, verjamem, da bo 
v novi sezoni boljše. V prvi 
sezoni je načeloma lažje, ker 
si novinec, v drugi je bistve-
no obstati v ligi, v tretji pa je 
pomembno biti konstanten. 
Prav za to si bomo prizade-
vali.«

Slovo Žulička in 
Gerečnika, 
novinec je 
Antolić

Za Videm v naslednji sezo-
ni ne bo več branil Matija 
Žuliček, ki se v polsezoni, 
kolikor je bil pod haloškimi 
obronki, ni proslavil. V slo-
vo rumeno-zelenemu dresu 
bo bržkone pomahal tudi 
Sašo Gerečnik, odličen 
bočni igralec, ki igranja na 
tem nivoju zaradi službenih 
obveznosti ne zmore. Zaradi 
podobnega vzroka se je po-
slovil tudi Robert Travni-
kar, medtem ko je zaenkrat 
edini novinec Nikola Anto-
lić, vsestranski hrvaški nogo-
metaš, ki je bil blizu prihoda 
v Videm že pozimi.

tp

Nogomet � NK Videm

Če bo le zdravje …

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Vidma so si kljub zares ogromnim težavam s poškodbami uspeli izboriti obstanek v 3. ligi – sever.
Planinski kotiček

V Mariboru se je konča-
lo 27. absolutno člansko 
šahovsko državo prven-
stvo, ki je obenem štelo 
tudi za 20. memorial ve-
lemojstra Vasje Pirca. Lo-
čeno je potekalo še tudi 
državno prvenstvo za čla-
nice.

Absolutno prvenstvo je 
bilo odprto in se ga je ude-
ležilo 59 šahistov in štiri ša-
histke, državno prvenstvo 
za članice pa je bilo zaprto z 
desetimi upravičenkami (ena 
članica se ga ni udeležila). 
Ptujčani smo gotovo največ 
pričakovali od prvega nosil-
ca, VM Aleksandra Beljavske-
ga, a teh pričakovanj ni izpol-
nil, saj je ob koncu osvojil 10. 
mesto.

Prvenstvo se je za devet 
članov ŠD Ptuj pričelo s šti-
rimi zmagami in petimi po-
razi. Po pričakovanju je prvo 
zmago dosegel prvi nosilec, 
VM Aleksander Beljavski, 
a je že v naslednjih dveh kro-
gih iztržil samo dva remija. 
V četrtem krogu je naletel 
še na izredno razpoloženega 
društvenega soigralca, MK 
Andraža Šuta, ki je velemoj-
stru zadal prvi poraz. To pa 
ni bil njegov edini, saj ga je 
v šestem krogu premagal še 
mladi, 14-letni Jan Marn iz 
ŠK Komenda. V zadnjih treh 
krogih je sicer dosegel vse tri 
zmage, a to ni bilo dovolj za 
uvrstitev pri vrhu.

Ostali ptujski šahisti so za-
sedli mesta v okviru začetnih 

pozicij. Po pričakovanjih sta 
se dobro uvrstila oba mojstr-
ska kandidata, Andraž Šuta 
in David Murko, ki sta zbra-
la po pet točk. Tudi Klemen 
Janžekovič in Tomaž Šuta 
sta s štirimi točkami delno 
zadovoljila pričakovanja, če-
prav je Tomaž ob tem rezul-
tatu izgubil precejšnje število 
ratinških točk, kar se bo goto-
vo poznalo pri razvrstitvi nje-
gove kategorije U-18 v nasle-
dnjem mesecu. Je pa Tomaž 
izgubil le dve srečanji, v eni 
je zmagal, kar šestkrat pa je 
remiziral. Gotovo je zadovo-
ljila tudi 12-letna Nika Kralj, 
ki je zbrala 3,5 točke, osvojila 
novih 42 ratinških točk, bila 

pa je najbolje uvrščena med 
štirimi šahistkami.

Za največje prijetno prese-
nečenje prvenstva je poskr-
bel 14.-postavljeni FM Jer-
nej Skuhala iz ŠD Radenska 
Pomgrad, saj je s 6,5 točke 
zasedel četrto mesto, bil pa 
je najboljši v konkurenci 
mladincev do 20 let. Morda 
smo v tej konkurenci višje 
pričakovali katerega od dveh 
ptujskih mojstrskih kandida-
tov, vendar sta osvojila šesto 
(Andraž) in deveto mesto 
(David).

Med članicami je naslov dr-
žavne prvakinje osvojila FM 
Teja Vidic iz ŠK Komenda z 
7,5 točke pred FM Laro Jan-

želj iz ŠK Ig s 7 točkami. Bili 
sta razred zase, saj je tretjeu-
vrščena, MK Barbara Sku-
hala iz ŠD Radenska Pom-
grad, osvojila vsega 3,5 točke.

Oba državna prvaka sta si 
priborila nastop na evrop-
skem posameznem prven-
stvu naslednje leto, katerega 
stroške bo krila Šahovska zve-
za Slovenije. VM Jure Škober-
ne je ob naslovu državnega 
prvaka postal še zmagovalec 
Pirčevega memoriala.

Silva Razlag

Šah � Člansko državno prvenstvo

Državna prvaka VM Jure Škoberne in FM Teja Vidic

Foto: Črtomir Goznik

Andraž Šuta (ŠD Ptuj) je v 4. krogu premagal prvopostavljenega 
Aleksandra Beljavskega in osvojil novih 40 ratinških točk.

Foto: NŠ

Prizor s tekme Farmtech Veržej – 
Dinamo



V Ormožu imajo zraven 
odličnih strelcev z zračnim 
in malokalibrskim orožjem 
tudi zelo uspešne strelce na 
leteče tarče oz. s puško šibre-
nico v disciplini trap. Strel-
sko društvo Trap Ormož je 
bilo minuli konec tedna orga-
nizator zaključnega finalne-
ga tekmovanja v državni ligi 
trap, kamor so se uvrstili naj-
boljši strelci iz 1. in 2. lige po 
petih turnirjih tekmovanja. 
Ormožani z uvrstitvijo na fi-
nalno tekmovanje niso imeli 
težav, saj jim je to uspelo že v 
ekipnem tekmovanju kot eni 
izmed petih kvalificiranih 
ekip na vzhodu. Med sezono 
so zelo uspešno nastopali v 
postavi Tomaž Blazinšek, 
Branko Valenko in Jožef 
Kampuš; ti so tekmovali 
tudi na finalnem turnirju.

Blazinšek do brona 
v 1. ligi

V kvalifikacijah 1. lige, kjer 
najboljših 16 strelcev strelja 
na pet serij po 25 tarč, je bil 
najboljši Matej Žniderčič 
iz Gorice s 112 zadetimi tar-
čami, sledila sta mu Rajko 
Lupše in Ivo Kompan s 109 
zadetki, 108 zadetkov pa je 
dosegel Tomaž Blazinšek, 
po serijah 21, 22, 24, 21, 20, 
in se uvrstil med šesterico 
finalistov, ki so se potegovali 
za končno zmago. V finalu, 
ki poteka na izločanje na 50 
tarč, je prvi izpadel Milan 
Pelcl iz Radgone, nato še An-
drej Starc iz Kamnika. Brez 
odličja je ostal tudi najboljši 
po kvalifikacijah, reprezen-
tančni strelec Matej Žni-
derčič. Na veliko veselje do-

mačinov si je bronasto odli-
čje priboril njihov najboljši 
strelec Tomaž Blazinšek, 
ki je moral premoč priznati 
le Kompanu in Lupšetu. 
Ta strelca sta se pomerila za 
končno zmago z 42 zadetimi 
tarčami v finalu in nato še v 
dodatnem razstreljevanju, ki 
ga je sebi v prid na peto do-
datno tarčo odločil Kompan 
in se veselil naslova ligaškega 
prvaka v letu 2017.

»S streljanjem nisem zado-
voljen, naš vodja reprezen-
tance bi rekel, da je to, kar 
sem danes pokazal, dovolj 
dobro za klubski nivo, ne pa 
za reprezentančnega. Kljub 
temu sem vesel za svojo eki-

po, da sem na domačem stre-
lišču osvojil odličje in s tem 
dobro končal ligaško sezono 
tekmovanja,« nam je po kon-
cu tekme povedal Tomaž 
Blazinšek, ki je v letu 2016 
imel najboljši rezultat med 
vsemi slovenskimi reprezen-
tanti s 6. mestom na svetov-
nem pokalu v Bakuju.

Valenko po 
ogorčeni borbi do 
srebra v 2. ligi

V kvalifikacijah 2. lige je bil 
s 112 zadetki najboljši aktual-
ni državni prvak Ivan Krkač 
iz Kunšperka, ki mu je s 110 
zadetki sledil reprezentanč-
ni kolega Matjaž Lepen iz 
Kungote. S 103 zadetki v kva-
lifikacijah in po dodatnem 
razstreljevanju se je v finale 
uvrstil tudi prvi mož Ormo-
žanov Branko Valenko, ki je 
po serijah dosegel 19, 21, 22, 
21 in 20 zadetkov. Tretji član 
Ormožanov Jožef Kampuš 
je s 97 zadetki in slabšem za-
ključku osvojil 15. mesto (22, 
18, 21, 20, 16). V finalu se je 
moral prvi posloviti Matej 
Šfiligoj iz Brd, nato še naj-
boljši v kvalifikacijah Ivan 
Krkač. Po izpadu Goričana 
Alena Furlana so se najbolj-
ši trije že veselili posamičnih 
odličij. V napetem obračunu 
za končno zmago je najprej 
izpadel odlični reprezentanč-
ni tekmovalec Matjaž Lepen 
iz Trap kluba Kungota. Za 
končno zmago sta se pome-
rila domači favorit občinstva 
Branko Valenko in Žan Šfi-
ligoj. Slednji je streljal svoj 
najboljši finale v življenju in 

zmagal z 42 zadetimi tarčami. 
Domačin Branko Valenko 
se je srebrnega odličja veselil 
z 39 zadetki v finalu.

»Pred tekmovanjem si ni-
sem postavljal posebnih re-
zultatskih ciljev, v prvi vrsti 
sem skupaj s kolegi moral po-
skrbeti za dobro organizacijo 

tekmovanja in da je vse po-
tekalo brez zapletov. Zaradi 
tega sem bil s svojim strelja-
njem povsem razbremenjen 
in uspelo mi je osvojiti sre-
brno odličje, česar sem zelo 
vesel. Rad bi se zahvalil vsem 
klubskim kolegom, brez kate-
rih nam ne bi uspelo izvesti 

tega zahtevnega dvodnev-
nega tekmovanja na našem 
obnovljenem strelišču,« je 
vidno olajšani ter zadovoljen 
po koncu uspešno izvedene-
ga tekmovanja s številnimi 
čestitkami udeležencev po-
vedal predsednik ormoških 
trap strelcev Branko Valen-
ko.

Ormožani do 
ekipnega brona

Ormožani so se veselili 
tudi bronastega ekipnega 
odličja; z enakim rezultatom 
308 zadetkov so po tesni od-
ločitvi in slabši zadnji seriji 
morali priznati premoč sre-
brni Kungoti. Prepričljivo 
zmago in naslov ligaških pr-
vakov so slavili strelci Kun-
šperka s 323 zadetki.

Simeon Gönc

V Kaunasu v Litvi je od 29. 
junija do 2. julija potekalo 
evropsko prvenstvo v judu 
za kadete. Skupno je na njem 
nastopilo 430 tekmovalcev iz 
43 držav, 234 fantov in 196 
deklet. Med smetano evrop-
skega juda v tej starostni kate-
goriji je nastopila tudi članica 
JK Drava Ptuj Nika Šlamber-
ger, ki trenira pod vodstvom 
trenerja Vlada Čuša (v Litvo 
ni odpotoval).

Nika je bila ena izmed 19 
nastopajočih tekmovalk v ka-
tegoriji nad 70 kg, nastop na 
EP pa si je zagotovila z dvema 
uvrstitvama na stopničke na 
tekmah evropskega pokala v 
Zagrebu in Polonici. Lahkih 
tekmic na takšnih tekmova-
njih praktično ni, saj je sito 
zares ozko. V 1. krogu ji je 

žreb namenil Anno Lebede-
vo. Naša tekmovalka je Latvij-
ko v izenačeni borbi ugnala z 
iponom po skoraj petih mi-
nutah borbe. V naslednjem 
krogu jo je čakala izjemno 
visoka ovira Helena Vuko-
vić. Hrvatica zaseda 1. mesto 
na evropski lestvici v tej kate-
goriji, sloves favoritinje je v 
tem dvoboju tudi upravičila 

in Niko poslala v repasaž. Ob 
porazu je imela Nika še obilo 
smole, saj je staknila poškod-
bo roke.

Za obstoj v borbi za me-
dalje se je Šlambergerjeva 
merila z Ukrajinko Ruslano 
Bulavino, kjer pa zaradi bo-
lečin v roki ni imela realnih 
možnosti za napredovanje. 
Evropsko prvenstvo je tako 

Mladi nogometaš Derby 
Countyja Timi Elšnik (v 
Anglijo je pred leti odšel iz 
Aluminija) je prišel na Ptuj 
pozdravit svojega prvega 

trenerja iz Zlatoličja Marka 
Matiča, ki sedaj že vrsto let 
uspešno dela z mladimi sekci-
jami Drave. Odličen vezist je 
sodeloval na treningu ptujske 

selekcije U-10 in s fanti odi-
gral posebno tekmo. Med njo 
je mlade nogometaše usmer-
jal po igrišču, jih spodbujal 
in jih učil nogometne igre. Z 
gostovanjem Timija Elšnika 
je selekcija Drave U-10 za-
ključila uspešno tekmovalno 
sezono 2016/17.

DB

torek � 4. julija 2017   15Šport, šport mladih

EP v Litvi, kadetinje, 
+ 70 kg: 
1. Sophio Somkhishvili (Gruzija)
2. Daria Vladimirova (Rusija)
3. Marit Klaps (Nizozemska)
3. Hanna Rollwage (Nemčija)
5. Laura Fuseau (Francija)
5. Helena Vuković (Hrvaška)
…
9. Nika Šlamberger (Slovenija)
Dora Bohinc – brez uvrstitve

Nika Šlamberger, JK Drava: »Tekmovanje v Litvi je bilo orga-
nizacijsko izpeljano na zares visokem nivoju, nobenih zastojev 
in težav ni bilo. Tudi s preostalimi člani reprezentance smo se 
odlično razumeli in smo se vzpodbujali med seboj.

Prvi nastop proti tekmici iz Latvije bi lahko zaključila prej, 
a sem v podaljšku vendarle uspela zmagati. Proti Vukovičevi 
sem se borila po svojih najboljših močeh, a me je pri borbi 
v parterju z vzvodom prisilila k predaji. Pri tem sem začutila 
bolečino v komolcu, zaradi katere se v dvoboju proti Ukrajinki 
nisem mogla normalno boriti. Šla sem na tatami, poskušala, 
a so bile bolečine tako močne, da roke sploh nisem mogla 
uporabiti za prijem.«

Rezultati:
Ekipno:
1. SK Kunšperk 323
2. SD Trap Kungota  308
3. SD Trap Ormož 308
4. TK Brda 306
5. ŠSD Radgona 303
6. TSK ZLD Gorica 299
7. SD Vrhnika 298
8. TK Ilirska Bistrica  290
9. SD Trap Štefan K. MS 287
10. SD Kamnik 271
Posamezno:
1. liga:
1. Ivo Kompan, IBI 109 + 42 + 5
2. Rajko Lupše, KUN 109 + 42 + 4
3. Tomaž Blazinšek, TOR 108 + 30
4. Matej Žniderčič, GOR 112 + 24
5. Andrej Starc, KAM 108 + 19
6. Milan Pelcl, RDG 108 + 13
2. liga:
1. Žan Šfiligoj, BRD 104 + 42
2. Branko Valenko, TOR 103 + 39
3. Matjaž Lepen, TKU 110 + 29
4. Alen Furlan, GOR 105 + 25
5. Ivan Krkač, KUN 112 + 20
6. Matej Šfiligoj, BRD 103 + 16
15. Jožef Kampuš, TOR 97
22. Franc Soršak ml., KID 55

Strelstvo � Finale državne lige trap 2017

Ormožani z odličji v 1. in 2. ligi

Judo � Kadetsko EP

Nika v zgornji polovici lestvice

Fotozapis

Elšnik na treningu Drave

končala na 9. mestu, nekoliko 
presenetljivo pa je v tej kate-
goriji slavila Gruzijka Sophio 
Somkhishvili.

V slovenski odpravi so bili 
še štirje tekmovalci, edino 
medaljo je domov prinesla 
Zarja Tavčar za 3. mesto v ka-
tegoriji do 63 kg. Nuša Perov-
nik (do 52 kg) je osvojila 9. 
mesto, Jernej Jarc (do 90 kg) 
in Dora Bohinc (+ 70 kg) sta 
ostala brez uvrstitve.

JM

Foto: Simeon Gönc

Ormoški trap strelci (z leve) Miha Nahtigal, Jožef Kampuš, Tomaž Blazinšek, Branko Valenko in Mitja 
Veronek kot glavni sodnik so bili zelo zadovoljni z uspešno izvedbo finala državne lige v trapu in tremi 
osvojenimi odličji v ekipnem delu v 1. in v 2. ligi.

V Ormožu zaključne priprave pred 
odhodom na EP v Baku

Najboljši trap strelci v Sloveniji se bodo naslednji ko-
nec tedna znova zbrali na lepem, vendar zahtevnem or-
moškem strelišču, opravili bodo zaključni ciklus priprav 
pred odhodom na Evropsko prvenstvo v azerbajdžanski 
Baku, ki bo potekalo med 19. julijem in 2. avgustom. Na-
stop na EP sta si priborila tudi dva ormoška strelca: med 
člani Tomaž Blazinšek in mladinec Miha Nahtigal. 
Ostali potniki na EP so med člani Denis Vatovec, Matjaž 
Lepen in Ivan Krkač, med članicami Jasmina Maček 
ter med mladinci Rene Maček. Reprezentanco bosta vo-
dila Nikolaj Mejaš in Savo Strmole.

Edine medalje za Slovenijo na kadetskem EP v Litvi se je veselila 
Zarja Tavčar, z njo pa tudi celotna reprezentanca (Nika Šlamber-
ger je v zeleni majici).



Tokrat je bilo zbranih 20 tek-
movalcev, od tega šest žensk. 
Koscem je površino košnje dolo-
čil žreb, nastopajoči pa so morali 

pokazati veliko znanja in fi zične 
pripravljenosti. Odločala je tudi 
izkušenost in še zlasti dobra 
priprava kose. Vrstnega reda 

ni določala le hitrost pokošene 
površine, saj je strokovna ko-
misija ocenjevala tudi kakovost 
opravljenega dela. V moški kon-
kurenci je zmagal Slavko Tarča 
iz Vidanovcev, pri ženskah pa je 
bila najboljša Simona Stojnšek iz 
Vogričevcev. Pokal najstarejšima 
koscema je pripadel 62-letnemu 
Janezu Korenu iz Bratoncev in 
Mariji Heric (76) iz Vogričevcev, 
sicer lastnici travnika, na katerem 
vsako leto poteka tekmovanje .
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Turistično društvo Ptuj je lani praznovalo 130-le-
tnico uspešnega dela. Tudi danes bi lahko nosilo 
ime Olepševalno društvo Ptuj, kot se je imenovalo 
ob ustanovitvi leta 1886. Zakaj? Zato, ker še vedno 
vztrajno skrbi, da mesto ob Dravi od rane pomladi 
do pozne jeseni zaživi z bogatimi zasaditvami cve-
tja in urejenimi zelenicami.

Brez pomisleka lahko zapišem, da je starosta tega 
društva g. Zdravko Zamuda v društvu s sodelavcem 
Stojanom Stojakovičem, gospodarjem Turistične-
ga društva, gonilna sila teh aktivnosti. Sam pravi, 
da moraš po mestu hoditi z odprtimi očmi in da se 
sama po sebi porodi ideja, zamisel, kako polepšati 
in obogatiti videz okolja, v katerem živimo. Tako je 
bilo tudi letos, ko je s sodelavci, člani Turističnega 
društva, s trmo in vztrajnostjo dosegel, da je mesto 
prijaznejše do občanov in vseh tistih, ki se kot turisti 
sprehajajo po mestu in občudujejo staro mestno je-
dro. Z velikimi napori so končno prepričali vodstvo 
ptujske Upravne enote Ministrstva za notranje za-
deve RS, da je sedaj ocvetličeno tudi pročelje stavbe 
v Slomškovi ulici, kjer sicer odpada omet. Niso pa 
uspeli, da bi bila ocvetličena stavba bivše gimnazije, 
nekoč poimenovane po Dušanu Kvedru, kjer danes 
domuje Osnovna šola Olge Meglič.

Zadnja akcija je bila nedvoumno ureditev oko-
lice doprsnega kipa Dušana Kvedra-Tomaža pred 
Miheličevo galerijo ob Dravi. Okolje je bilo zane-
marjeno, pusto, pravo odlagališče vejevja in ne 
izruvanih drevesnih panjev, skratka, izraz nespo-
štovanja do okolja in narodnega heroja. Zdravko 
Zamuda je vztrajal pri odgovornih in pripravil načrt 
ureditve okolice. Veliko pomoč in razumevaje je 
našel v Javnih službah Ptuj, ki so z odprtimi roka-
mi sprejeli njegove ideje in pobude. Naj spomnim, 
da je postavitev in ureditev Evroparka tudi njegova 
ideja.

In kdo je bil Dušan Kveder-Tomaž? Rodil se je 
leta 1915 v Šempetru pri Celju. Večino otroštva in 

mladosti je preživel na Ptuju od leta 1919 do leta 
1936, na tedanji Ljutomerski, danes Potrčevi cesti,  
na stavbi je še danes spominska plošča. Na Ptuju 
se je tudi šolal in obiskoval ptujsko gimnazijo. Kar 
hitro se je vključil v mladinsko napredno gibanje in 
kot član celice na Gimnaziji preživel pet mesecev 
strogega zapora. Po izpustitvi je svoje delo ves čas 
nadaljeval kot družbeno-politični delavec, sloven-
ski španski borec, partizan in diplomat.

7. septembra 1941 je organiziral prve štajerske 
partizanske enote, oktobra istega leta Štajerski 
bataljon. Ves čas je bil na vodilnih položajih in po 
smrti Franca Rozmana-Staneta postal komandant 
Glavnega štaba narodnoosvobodilne vojske in par-
tizanskih odredov Slovenije in s soborci osvobajal 
Trst. Odlikovala sta ga neuklonjenost in vztrajnost 
ter globoko prepričanje, da nič ni podarjenega brez 
boja. Po letu 1945 je bil na visokih vojaških položa-
jih kot generalpodpolkovnik, urednik Vojnega dela 
in Vojne enciklopedije, od leta 1955 pa ambasador 
v Abesiniji, Indiji in v Zvezni republiki Nemčiji. 
Umrl je leta 1966 in je pokopan v grobnici naro-
dnih herojev v Ljubljani.

Po njem se je imenovala tudi ptujska vojašnica 
s Kvedrovim doprsnim kipom iz belega marmorja, 
delo vojaka iz pobratenega Aranđelovca. Vandali-
zem je opravil svoje in danes je doprsni kip shra-
njen v Pokrajinskem muzeju Ptuj-Ormož, ulica 
med Ciril-Metodovim drevoredom in Gregorčičevo 
ulico na Ptuju je poimenovana po heroju. Ptujča-
ni smo se mu oddolžili z doprsnim kipom, delom 
akademskega kiparja Viktorja Gojkoviča, ki je pr-
votno stal med kostanji v Mestnem parku, po enaj-
stih letih pa je bil 8. avgusta 1969 prestavljen pred 
razstavni paviljon, poimenovanem po njem, danes 
Miheličevo galerijo.

Prav zato je akcija Turističnega društva Ptuj vre-
dna vse pozornosti in pohvale.

Prejeli smo

Dušan Kveder-Tomaž ponovno med rožicami

Prlekija � Tekmovanje koscev v Vogričevcih

Košnja z ročno koso
Prostovoljno gasilsko društvo Vogričevci v občini Ljutomer 
je v okviru 2. krajevnega praznika KS Cezanjevci pripravilo 
tradicionalno, že 31. tekmovanje koscev, na katerem se vsako 
leto preizkušajo moški in ženske v košnji z ročno koso.

Polenšak � Društvo generala Maistra pred dnevom državnosti

Petje slovenskih pesmi pod lipo
Slovenjegoriško Društvo generala Maistra s Polenšaka je v soboto, 24. junija, na predvečer 
dneva državnosti in v sklopu občinskega praznika občine Dornava ob 19. uri na Polenšaku 
organiziralo tretjo tradicionalno prireditev Petje slovenskih pesmi pod lipo.

Prireditev je potekala v par-
ku pred župnijsko cerkvijo, pod 
mogočno lipo, ob kipu generala 
Rudolfa Maistra. Sodelovalo je 
šest pevskih skupin iz občine: 
moški kvartet Polenšak, učenci 
OŠ Dornava, mešani cerkveni 
pevski zbor Magnifi cat s Polen-
šaka, ženska vokalna skupina 
Enigma iz Dornave, moški oktet 
iz Dornave in ljudski pevci DU 
Polenšak. Vsaka od sodelujo-

čih skupin je zapela dve pesmi, 
med katerimi so bile predvsem 
slovenske ljudske, nekaj pa tudi 
priredb slovenskih popevk. Na 
koncu so združeni pevci zapeli 
še Ipavčevo Slovenec sem, tako 
imenovano Maistrovo himno.

Vse prisotne je nagovoril 
predsednik društva Jože Hojnik 
ter na prireditvi podelil zahvale 
za sodelovanje in organizacijo 
osrednje državne proslave ob 

dnevu generala Maistra, ki je 
bila lani novembra v Dornavi.

S prireditvijo so na Polenšaku 
ponovno skušali prisotnim oza-
vestiti dvoje: pripadnost doma-
čemu kraju in domovini. Združili 
so domačo besedo s pesmijo in 
tako na čisto preprost način po-
kazali, da sredi majhne gričevna-
te vasi ljudje znajo ceniti in spo-
štovati tisto, kar imajo.

Foto: NŠ
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Pot nas je vodila mimo Zreč in 
že smo zavili v hribe. Nekaj časa 
smo se peljali po ozki cesti med 
gozdovi, nato pa se je pred nami 
odprl prekrasen razgled na po-
horske hribe, na pašnike, kjer so 
se pasle krave s telički, na svetlo 
zelene smrekove gozdove in na 
prelepe samotne kmetije. Takoj 
smo videli, da se Pohorje zelo 
razlikuje od Haloz. Nikjer ni bilo 
vinogradov. 

Na cilju sta nas upravnik in 
vodja doma seznanila s pravili, ki 
veljajo v domu in ob njem. Takoj 
smo se odpravili na prvi krajši 
pohod in si ogledali okolico. Po 
počitku smo pričeli z rednim de-

lovnim programom. Vsako jutro 
smo se prebujali v naravi in po 
zajtrku smo takoj začeli aktiv-
nosti. Seznanili smo se z astro-
nomijo, ognji in ognjišči, zelišči, 
spoznali rastline za prehrano in 
zdravje, spoznali gozd in goz-
dno rastlinstvo ter živalstvo, 
raziskovali, se orientirali s karto 
in brez nje, postavljali bivake, 
raziskali kraj in se v naravi učili. 
Podali smo se po učni poti, spo-
znali gorski potoček, se sezna-
nili s pohodništvom, plezali po 
plezalni steni in streljali z lokom. 
Veliko smo risali, ustvarjali in 
sami izdelali spominek za naše 
starše. Seveda nismo pozabili 

na slovenščino, matematiko in 
angleščino. Tudi hrana v domu 
je bila odlična. Ob večerih smo 
se igrali družabne igre, plesali 
in pokazali, kaj znamo. Uživali 
smo v cirkuškem večeru in se 
tudi sami naučili nekaj veščin. 
Preživeli smo prelep večer ob 
tabornem ognju in si pekli jabol-
ka, peli ob kitari in harmoniki.  
Kar prehitro je prišel petek, ko 
smo se seznanili še z eno novo 
dejavnostjo – polstenjem in si iz-
delali izdelek zase. Nato pa hitro 
na avtobus in proti domu. 

Podlehnik � Učenci v šoli v naravi

Ko ure bežijo stokrat hitreje kot v šoli
Prav celo šolsko leto smo čakali na ta teden, da se odpravimo v šolo v naravi. Odpeljali smo se 
na Pohorje.

Foto: ZG

Foto: Stojan Stojakovič
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Ptuj � Zlata maša p. Marijana Franca Cafute

Bogastvo v lepih 
duhovnih spoznanjih
Letošnji praznični dan minoritskega samostana sv. Petra in Pavla je bil še 
posebno slovesen: p. minorit Marijan Franc Cafuta je slovesno praznoval zla-
to mašo.

Zlatomašnik je dolga leta živel 
v Nemčiji, v Würzburgu, kjer je 
deloval na cerkvenem sodišču. 
Zatem je bil spovednik v Rimu in 
Padovi, pastoralno je pomagal 
tudi v dekaniji Bilčovs na avstrij-
skem Koroškem; zadnja tri leta 
pa živi v matičnem samostanu 
sv. Petra in Pavla na Ptuju. Izhaja 
iz viničarsko-delavske in prepro-

ste verne družine s štirimi sinovi. 
Notranji glas je bil tisti, ki ga je 
najprej nagovoril, da je stopil na 
pot duhovništva in redovništva, 
odločilno pa je vplival p. Danijel, 
minorit na Selih.

„Skozi življenje me nagovar-
jajo in spremljajo ptujskogorska 
Marija, Marija na Svetih gorah, 
sv. Avguštin, sv. Anton Puščav-

nik in sv. Anton Padovanski ter 
bl. Jurij Haefner, za katerega 
sem pripravljal postopek kano-
nizacije. Zelo rad molim rožni 
venec in križev pot. Želim si, da 
bi bratje drug drugega bogatili 
z lepimi duhovnimi spoznanji. 
Sveto pismo prebiram vsak 
dan, moje pravilo je: dve strani 
na dan. Za zlato mašo sem si za 

Devet vinarjev je obiskoval-
cem ponudilo 43 vinskih vzor-
cev, na okrogli mizi, ki jo je vo-
dil Aleš Gačnik, eden vidnejših 
strokovnjakov za vinski turizem 
v Sloveniji, pa se je izpostavilo 
vprašanje turističnega potencia-
la Jeruzalemskih goric, ki sodijo 
med najlepša vinorodna obmo-
čja svetovnih razsežnosti …

Gačnik je v razpravi razgrnil 
številne primere vinskega tu-
rizma in poudaril, da območje 
Prekmurja in Prlekije na tem po-
dročju dosega slabe rezultate, 
a so naravne in druge danosti 
idealne in bi jih veljajo izkoristi-
ti. »Čeprav se lahko pohvalimo 
z odličnimi vinarji, ki pridelujejo 
vrhunska vina, v razvoju vin-
skega turizma zaostajamo vsaj 
za 15 let,« je dejal Gačnik in ob 
tem primerjal sosede Avstrijce, 
ki jim vinski turizem prinaša več 
zaslužka kot smučarski. Spomnil 

je tudi na projekt izpred več kot 
dveh desetletij ustanavljanja 
številnih vinsko-turističnih cest 
pri nas. Te naj bi bile hrbtenica 
razvoja, a so danes žal mnoge 
povsem zanemarjene …

V razpravo so se vključili tudi 
direktor vinske kleti P&F Jeru-
zalem Mitja Herga, direktorica 
Agencije SIV Janja Viher, pred-
sednik Društva vinskih sveto-
valcev Sommelier Slovenija 

Robert Puklavec in hotelir Tiho-
mir Babič. Vsi so soglašali, da v 
osrčju Ljutomersko-Ormoških 
goric obstajajo odlični pogoji za 
razvoj vinskega turizma, a brez 
spodbudnih projektov in drugih 
sovpadajočih aktivnosti, še zla-
sti pa nujnega medsebojnega 
sodelovanja vseh sodelujočih 
partnerjev, napredka na tem po-
dročju ni pričakovati.

Prlekija � Salon Jeruzalem 2017

O razvoju vinskega turizma
Kulturno in izobraževalno društvo Kelih je izvedlo tradicionalno vinarsko gastronomsko pri-
reditev Salon Jeruzalem, na katerem sta ob društvu vinskih svetovalcev Sommelier Slovenije in 
SloVino Sommelier Cluba letos prvič sodelovala še Convivium Slow Food Štajerska in Center za 
gastronomijo in kulturo vina Univerze na Primorskem.

Fo
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Štiri leta stara krava je ime-
la pri prvi telitvi nekaj težav, 
tokrat pa telička dolgo sploh 
niso pričakovali. »Po osemeni-
tvi se krava ni nič poredila, tudi 
nismo opazili, da bi se ji trebuh 
kaj premikal. Tudi veterinar je 
najprej mislil, da ne kaže dobro. 
Nekega jutra pa smo v trebuhu 
krave zatipali ogromno nog, a 
ni bilo nobenega premikanja, 

kot bi bil teliček mrtev ali bi bilo 
z njim kaj narobe. Takoj smo 
poklicali veterinarja,« so pove-
dali Sitarjevi.

Veterinar Vladimir Blagovič, 
ki je 6. junija Rivi pomagal pri 
kotitvi, je najprej ocenil, da gre 
za dvojčka; tudi njega so troj-
čice presenetile. Teličke so se 
skotile zdrave in si hitro opo-
mogle, niti masirati jih ni bilo 

treba. Imen za zdaj še nimajo; 
kličejo jih kar Prva, Druga in 
Tretja. Sitarjevi jih hranijo sami, 
saj bi tolikšen podmladek kra-
vo preveč izčrpal. Na njihovi 
kmetiji so se pred dolgimi leti 
trojčki že skotili. Takrat se ni 
dobro končalo, zato so zdaj na 
svoj mali trio še toliko bolj po-
nosni.

Videm � Čudež narave

Lancovski trio presenetil
Pri Sitarjevih v Lancovi vasi redijo okoli 40 glav govedi, a jih doslej še nobena krava ni raz-
veselila tako kot njihova Riva. Ta je prejšnji mesec skotila teličke trojčice.

Foto: EM

Za male Prvo, Drugo in Tretjo pomaga skrbeti še manjši Tine.

Foto: Črtomir Goznik

29. junija, na praznik minoritskega samostana sv. Petra in Pavla, je p. Marijan Franc Cafuta slove-
sno praznoval zlato mašo.

Angelin vnuk, Zlatko Novak, 
se je lotil raziskovanja skupnih 
prednikov ter vseh zdaj živečih 
potomcev zakoncev Kosi, ki sta 
se poročila leta 1879. Raziskoval-
no delo je bilo kronano z izidom 
knjige z naslovom Iz roda v rod, 
v kateri so predstavljeni vsi zbra-
ni podatki in zanimiva življenjska 
pričevanja starejših sorodnikov, 
ter z rodbinskim srečanjem na 
nekdanji Kosijevi, danes Nova-

kovi domačiji, 10. junija letos.
Daljni sorodniki iz vse Sloveni-

je so se najprej zbrali pri sv. maši 
v župnijski cerkvi v Veliki Nede-
lji. Sledil je obisk tamkajšnjega 
pokopališča in grobov njihovih 
prednikov. 119 udeležencev je 
srečanje nadaljevalo s kosilom in 
kulturnim programom v dvorani 
Krajevne skupnosti v Ivanjkov-
cih. Navzoči, med njimi je bilo 
veliko mladih družin z otroki, 

Ormož � Rodbinsko srečanje v Stanovnu

Iz roda v rod
Stoletnica rojstva Angele Novak, rojene Krajnc, je bila povod 
za srečanje daljnih sorodnikov, katerih predniki izhajajo z 
nekdanje Kosijeve domačije v vasi Stanovno.

zlatomašno himno izbral pesem 
Le za Jezusom hodimo,“ pove 
zlatomašnik p. Marijan Franc 
Cafuta., ki je s svojim pravnim 
znanjem pomagal tudi pri neka-
terih postopkih za kanonizacijo 

(razglasitev za svetnika) posa-
meznih oseb.

Glasbeni program pri zlati 
maši so izvajali štirje združeni 
pevski zbori, simfonični orke-
ster ZGŠ v samostanu sv. Petra 

in Pavla na Ptuju z gosti in p. Ja-
nez Ferlež. Program je med dru-
gim obsegal slovensko mašo 
Ubalda Vrabca in pesmi p. Jane-
za Ferleža.

so bili posebej veseli predstavi-
tve sorodstvenih vezi in izvora 
vseh zbranih družin. Domačijo 

svojih prednikov so lahko spo-
znali popoldne, ko so se peš 
odpravili v Stanovno in se tam 

nekaj časa zadržali v prijetnem 
druženju. Srečanje so sklenili v 
večernih urah v Ivanjkovcih, pol-

ni nepozabnih doživetij in novih 
poznanstev.



tudi na redkve, črno in no-
vejšo belo redkev Daikon, pa 
tudi repa naj najde prostor na 
našem vrtu, če je dovolj velik.

Še je čas za setev, ni že pre-
pozno. Vendar ne pozabite, da 
je radič vrtnina hladnega dela 
leta in da v takih razmerah 
seme ne kali najbolje. NUJ-
NO je treba setev zasenčiti. 
To naredimo tako, da nare-
dimo enostavno oporo – loke 
ali karkoli podobnega – nad 
setev in to oporo prekrijemo 
s primerno tkanino. To je lah-
ko rjuha, vrečevina, lahko pa 
tudi v več plasti zložena agro-
koprena. S SENČILOM NE 
POKRIVAMO PLOSKO, saj 
v tem primeru ne dosežemo 
ustreznega učinka. Poskrbimo 
seveda tudi za zadostno koli-
čino vlage.

Kalcij in 
paradižnik

Različne rjave, črne pege, 
lise na plodovih paradižnika 
in paprike, včasih, a ne vedno 
tudi sušenje plodičev bučk 

(posebej na starejših rastlinah 
) so posledica pomanjkanja 
kalcija v plodu. To pa ne po-
meni, da je kalcija premalo v 
tleh. Rastline namreč kalcij 
obravnavajo, uporabljajo ne-
koliko drugače kakor druga 
hranila.

Ko govorimo o tem, kako 
rastline sprejemajo in upora-
bljajo hranila, pogosto, tako 
kakor pri svojem zdravju, 
pozabljamo, da ni dovolj, če 
gnojimo. Poskrbeti je treba, 
da so hranila rastlinam dosto-
pna. Zemlja mora biti ves čas 
zračna. Prav tako mora biti 
tudi ves čas vlažna in hladna 
za ustrezno delovanje pravih 
mikroorganizmov. Tukaj igra-
jo pomembno vlogo zastirke. 
Tudi pH tal je zelo pomem-
ben. Mnogi vrtičkarji imajo 
največjo skrb, da je njihova 
zemlja kisla. V kisli zemlji se 
kalcij res ne sprejema dobro. 
Na mnogih vrtovih je težava 
že previsok pH. Tudi v tem 
primeru se hranila ne spre-
jemajo pravilno in enako-
merno. Rastlina ima težave 
s sprejemom kalija, fosforja, 
bora  … Vse delo v zvezi s 
težavami s kalcijem se torej 
začne z zemljo. Zapomniti si 
je treba dvoje: vodni stožec v 
rastlini se ne sme nikoli pre-
trgati, saj se potem ustavi tudi 
preskrba s kalcijem in ne pri-
de do plodov. Namakanje je 
torej ključno. Rastline pa so 
veliko bolj žejne in imajo hi-
tro več težav, če so pregnojene 
z dušikom, zato je tam, kjer 
je bilo gnojeno preveč, težav 
s kalcijem veliko. Iz tega tudi 
sledi, da gnojenje v zemljo, 

Naj ponovim še enkrat 
osnovna navodila. Takoj po 
toči, čim prej, vse prizadete, 
poškodovane rastline poškro-
pite s pripravki iz morskih alg. 
Najboljše, a težje dobavljive 
(na spletu in pri izbranih za-
drugah) so hladno stiskane. 
Šele dan ali dva po dogodku 
pa uporabite ustrezna sred-
stva za varstvo rastlin. Narav-
na imate našteta zgoraj. Na 
večjih površinah pa seveda 
uporabite ustrezna registrira-
na sredstva za varstvo rastlin 
in jim dodajte pripravke, ki 
vsebujejo aminokisline ali na-
ravne ekstrakte rastlin.

Okrasne gredice 
in balkonsko 
cvetje

Na balkonih skrbimo za 
redno dognojevanje rastlin. 
Sama dodam gnojilo v vsako 
vodo za zalivanje, le da je koli-
čina zelo majhna. Ne pozabite 
pa, da mora biti količina gno-
jila le četrtino tiste, ki je pripo-
ročena na gnojilu. V tej vročini 
bo rastlinam zelo dobrodošlo 
občasno zalivanje s pripravki iz 
izvlečkov morskih alg.

Še vedno sejemo dvoletni-
ce. Mačehe in spominčice je 
bolje sejati v setvene platoje 
brez lukenj in enkrat prepi-
kirati. Spominčice pikiramo 
lahko tako, da eno sadiko 
predstavlja več rastlinic – pre-
pikiramo torej več rastlinic 
skupaj.

Naj pripomnim še to, da 
so v semenskih vrečicah, ki 
jih lahko kupite v trgovini, 
manj kvalitetne sorte mačeh, 
zato se boste morali vsi, ki so 
vam pri srcu res veliki cvetovi, 
odločiti za nakup sadik v jese-
ni. Za popestritev skalnjakov, 
predvsem kamnitih obrašče-

nih ograj in cvetlični gred pa 
so rastline, ki jih boste sami 
vzgojili iz semena, veliko ce-
nejše, so pa ravno tako lepe.

Še opozorilo: za kaljenje 
potrebujejo mačehe popolno 
temo, zato moramo seme po 
setvi dobro pokriti z zemljo, 
setev dobro zaliti, nato pa jo 
po možnosti še pokriti s te-
mno folijo, ki pa jo moramo 
takoj po kaljenju odstraniti. 
Če se zemlja čez dan vedno 
izsuši, postavimo setve še bolj 
v senco, zalijemo pa tudi čez 
dan, vendar takrat uporabimo 
res ogreto, toplo vodo. Sadik 
ne gnojiti, naj zrastejo le toli-
ko, kolikor jim to dopušča na-
rava. Jih je pa treba pravoča-
sno posaditi na stalno mesto. 

Zelenjavni vrt
Na zelenjavnem vrtu je še 

vedno čas za setev endivije in 
radiča. Je pa že zadnji čas za 
vzgojo sadik kapusnic, pred-
vsem brstičnega in listnatega 
ohrovta. Tudi prezimni por še 
lahko sejemo. S prvimi kom-
bajni na njivah pa prihaja tudi 
čas setve strniščnih posevkov. 
Podzemna koleraba ni samo 
krmna rastlina, ampak zelo 
zdrava vrtnina. Ne pozabite 
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Moje cvetje � Miša Pušenjak, specialistka za zelenjadarstvo in okrasne rastline

Vročino so prekinile nevihte, žal ponekod tudi toča
Upamo, da je, kar se tiče toče, letos najhuje za nami. A poletje se je komaj dobro začelo. 

zalivanje z jajčnim lupinami, 
raztopljenimi ali zdrobljenimi 
seveda pri visokih tempera-
turah, ne pomaga. Kalcij to-
rej pri visokih temperaturah 
rastlinam dostavljamo tja, 
kjer ga potrebujejo, na liste v 
bližini plodov. To pa pomeni 
listno gnojenje. Dokler trajajo 
stresne razmere in tudi takrat, 
ko je na rastlini že veliko plo-
dov, je treba kalcij dostavljati 
redno, da ne pride do motenj. 
V rastlinjaku predlagam, da 
začnete redno, vsaj na 14 dni, 
listno gnojiti s kalcijem takoj, 
ko opazite prve plodove na 
plodovkah.

Bodite pozorni 
tudi na kalij

V preveliki vrtičkarski vne-
mi pa bi lahko rastlini zara-

di prevelike uporabe kalcija 
naredili novo težavo. Kalcij 
in kalij sta namreč hranili, ki 
pogosto druga drugo izklju-
čujeta. Če ima rastlina preveč 
kalcija, se zgodi, da ji prične 
primanjkovati kalija. Najlep-
še to opazite pri paradižni-
ku. Če se vam redno dogaja, 
da so stene paradižnika trde, 
predvsem pa, da se zgornji del 
slabo obarva, ostane trd zelen 
ali rumen, potem se je pri vas 
zgodilo prav to. Zato je pre-
prost recept tak, da najprej 
spomladi poskrbite, da bodo 
rastline naredile velik kore-
ninski sistem, gnojite zmerno, 
upoštevajte pravila kolobarja, 
predvsem pa plodovke v pole-
tnem času namakajte, ne zali-
vajte. Vode jim ne sme zmanj-
kati v nobene trenutku.

Foto: Miša Pušenjak

Tudi na paprikah se že kažejo težave zaradi napačnega razumeva-
nja potreb po kalciju.

Foto: Miša Pušenjak

O zastirkah smo že pisali; v tej vročini res pokažejo svojo prednost.

www.semenarna.si

Dnevi odprtih vrat Semenarne Ljubljana

OD
1906

7. in 8. julij 2017
Organizirani ogledi ob 10:00 in 17:00

Vabljeni na ogled 
največjega vrta v Sloveniji! 
Strokovnjaki Semenarne Ljubljana vas bodo popeljali skozi največji vrt v Sloveniji. 
Z vami bodo: Majda Veis, Barbara Lončar-Vrhovec, Andreja Tomšič
in Darko Vernik.

Za strokovne in praktične nasvete bo na voljo tudi specialistka 
za zelenjadarstvo in okrasne rastline, KGZ Maribor, Miša Pušenjak. 

Tudi letos bo zanimivo, drugačno in poučno. Obiščite nas!

Prijave na ogled niso potrebne, razen 
v primeru večjih skupin. 

Vstopnine ni!p

Naslov: Selekcijsko-poskusni center 

Ptuj, Ob Dravi 5a, Ptuj.

PTUJ
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Iz naše preteklosti - Pisalo se je leto 1970

Ptujski turistični delavci že od nekdaj vsak po svoje

Skupina Frajerke ima sedež 
v Šmarju pri Jelšah, natanč-
neje v Žepini pri Veri Šolinc, 
kjer imajo vaje in kjer je ve-
dno zelo zabavno.

Nastala je na pobudo An-
dreje Grosek, ki je v prvotni 
zasedbi igrala na citre, pozneje 
pa presedlala na bas kitaro, a ci-
ter ni popolnoma zapustila, saj 
te ostajajo v njihovi glasbi kot 
„češnja na torti“. Andreja vzgaja 
otroke v vrtcu, je mamica trem 
otrokom, pozitivna, nasmejana, 
rada v naravi, gobari, skrbi za 
vrt. Tamara Vandur, harmoni-
karka, prihaja iz Sp. Dupleka 
pri Mariboru. Zaključuje študij 
živilstva v Mariboru, preko štu-
dentske napotnice dela v Domu 
upokojencev Danice Vogrinec v 
Mariboru. Je prijazna, komu-
nikativna, vedno pripravljena 
pomagati, ljubiteljica živali, 
rada hodi v hribe. Je natančna 
in odlična harmonikarica. Kita-
ristka Marjetka Gričnik živi v 
Slovenskih Konjicah. Z družino 
skrbno obdelujejo vinograde; 
tudi ostale frajerke ji pridejo na 
pomoč, če je treba. Ima hčerko, 
trenutno si z družino urejajo 
lasten dom. Marjetko odliku-

glasbo – lastne skladbe, sklad-
be Miheliča, Klavžarja, Slaka, 
Avsenika, Finka in še mnoge 
druge že uveljavljene in trenu-
tno vroče skladbe, pa tudi za-
bavno domačo in tujo glasbo. 
Lastnih skladb imajo skoraj že 
za zgoščenko, izdale jo bodo 
prihodnjo pomlad. Za skladbe 
jim melodije in besedila piše 
Vera Šolinc, eno je prispeval 
tudi Rok Švab. Trenutno je 
njihova največkrat predvajana 
skladba Ljubi me, za katero 
so posnele tudi videospot, pa 
valček Tam, kjer je moje srce 
doma, tudi narečna Tau, tau, pa 
Lepe ženske in še kaj bi se našlo. 
Sicer pa ima vsaka skladba svojo 
zgodbo, pravijo Frajerke. Danes 
ni dovolj, da glasbo samo prei-
gravaš, četudi si še tako izpiljen. 

je poseben pristop do ljudi, 
ki umiri še tako razburjenega 
človeka. Pevka Lidija Križnik 
je mamica dveh otrok in brez 
dlake na jeziku pove, kaj misli. 
Je prava slaščičarka, vrtnarka 
in ljubiteljica živali. V prostem 
času rada obišče savno, kino, 
s prijateljicami popije kakšno 

kavo. Takšne so naše Frajerke.
Ime skupine je nastalo po 

naključju. „To so prave frajer-
ke,“ jih je v nekem telefonskem 
pogovoru pohvalila Vera Šolinc, 
ko je izvedela od mame prejšnje 
članice Monike, da pridno va-
dijo. Tako so se rodile Frajerke, 
ki preigravajo narodno-zabavno 

smisla zavirati trgovine, zato bodo 

interesentom dovolili graditi 

nove lokale. Med prvimi je zemlji-

šče odkupilo ljubljansko poslovno 

združenje Imos. Pri Treh kraljih 

bodo končno uredili nov rekrea-

cijski center na Pohorju. Bistriška 

občina je postala pravi „izvoznik“ 

gospodinjskih pomočnic, letno se 

tako zaposli 55 mladih deklet.

V Sloveniji so zaprli številne 

klavnice, kot kaže, bosta Kmetijski 

kombinat Ptuj in SO Ptuj morala 

sama reševati vprašanje ptujske 

klavnice, ker predstavniki Peru-

tnine za to niso pokazali interesa.

Edvard Kardelj, jugoslovanski 

politik in državnik, je praznoval 

60. rojstni dan, za častnega obča-

na so ga proglasili v vseh sloven-

skih občinah. V TGA Kidričevo 

so v letu 1969 proizvedli že več 

kot 42.000 ton aluminija. Ptujska 

Delta bo letos izvozila že 550.000 

srajc. KB Ptuj ima že 20.000 vla-

gateljev. V Impolu imajo velike 

probleme z odhodom strokovnja-

kov, samo leta 1969 jih je odšlo 

127, to je skoraj 9 odstotkov vseh 

zaposlenih. Minilo je deset let od 

ustanovitve Srednje ekonomske 

in administrativne šole Ptuj.

Odlok o obveznem 
odlaganju in odva-
žanju smeti

TVD Partizan Markovci je naj-

aktivnejše vaško društvo v Slove-

niji. Bistriški judoisti so med naj-

boljšimi v državi: Stanko Topolč-

nik je že četrtič prvak Jugoslavije.

Lesnoindustrijski obrat v Polj-

čanah je največji proizvajalec 

otroških posteljic in zibelk v Jugo-

slaviji, veliko jih izvozijo na kon-

vertibilno območje. V Podlehni-

ku so pričeli graditi novo šolo, 

stara, zgrajena leta 1881, več ne 

zadošča potrebam sodobne šole; 

učitelji in učenci se pogosto boji-

jo, da se bo zrušila.

Za traso ceste Zagreb–Macelj–

Ptuj so izvedli razlastitev lastnikov 

zemljišč, ker je gradnja avtomobil-

ske ceste po zemljiščih družbene 

in zasebne lastnine v splošnem 

interesu. Na februarski seji SO 

Ptuj so sprejeli odlok o obveznem 

odlaganju in odvažanju smeti ter 

vzdrževanju čistoče na javnih po-

vršinah v Ptuju in Kidričevem, 

saj je problematika mestne ne-

čistoče vedno večji problem. 23. 

februarja se je zrušil del grajskega 

zidu nasproti vojašnice, a na sre-

čo ni nikogar poškodoval.

Ob 25-letnici osvoboditve je 

Ptuj prvič praznoval svoj krajevni 

praznik. Na obronkih Radizla se 

je zbralo 35.000 ljudi, da so spre-

mljali tekmo najboljših motokro-

sistov s celega sveta. Maršal Tito 

je prejel zlato plaketo Ptuja; na 

Brdu pri Kranju mu jo je izroči-

la delegacija mesta Ptuja, ki jo je 

vodil predsednik SO Ptuj Franjo 

Rebernak.V dvorani mestnega 

magistrata v Ptuju so odprli zgo-

dovinsko razstavo Ptuj skozi stole-

tja, posvečeno 1900-letnici Ptuj in 

25. obletnici osvoboditve.

Združujeta se ptujska Pano-

nija in ljubljanski Mercator, do 

predhodne integracije ptujskih 

trgovskih podjetij, ki bi imela 

združena kar 15 milijard dinarjev 

skupnega prometa, pa zaradi ne-

zainteresiranosti ni prišlo. Z inte-

gracijo naj bi Ptuj dobil sodobne 

trgovske objekte, povečala se bo 

grosistična in detajlistična proda-

ja, tudi na podeželju. Integrirala 

naj bi se tudi slovenska aluminij-

ska industrija, a o tem v TGA, Im-

polu, Tubi in Saturnusu uradno 

niso vedeli ničesar; le kaj oz. kdo 

se skriva za tem, so se spraševali. 

Za kreditiranje kmetijstva v obči-

ni Ptuj bo KB Ptuj letos namenila 

milijardo 656 milijonov dinarjev.

Ptuj kmalu z no-
vimi turističnimi 
posteljami

V Ormožu so končno odprli 

novi bazen, gradili so ga dolgih 

šest let. Še letos bodo v Ptuju pri-

čeli graditi dom upokojencev, v 

Gorišnici pa novo osnovno šolo. 

V Juršincih so odprli nov lovski 

dom. Praznovanje 12. praznika 

občine Ptuj je potekalo v Maj-

šperku in na Jelovicah. Ljubitelji 

narodno-zabavne glasbe so uži-

vali v tridnevnem festivalskem 

dogajanju drugega Festivala na-

rodno-zabavne glasbe Slovenije. 

GP Gradnje je pričelo priprave 

na gradnjo otroškega vrtca v 

Volkmerjevem naselju, dva nova 

vrtca bodo zgradili tudi v občini 

Ormož. Asfalt je dobila cesta Or-

mož–Obrež. TP Merkur je v Ptu-

ju odprlo sodobno prodajalno 

Volan, Komunalno podjetje Ptuj 

pa je začelo urejati Slovenski trg. 

Videmčanom se bo še letos izpol-

nila želja: do konca leta bo asfalti-

rana cesta Ptuj–Videm. Borl je že 

drugič gostil slikarsko kolonijo, 

njeni udeleženci so upodobili 

pokrajino, življenje in delo naših 

ljudi. Poleg hotela Poetovio v Ptu-

ju GP Drava gradi novo avtomat-

sko štiristezno kegljišče s klub-

skim prostorom, snack barom in 

garažami za avtomobile, kar bo 

GP Haloški biser stalo okrog 150 

milijonov dinarjev. Ob hotelu 

bodo že prihodnjo pomlad začeli 

graditi trgovsko-hotelski prizidek 

s 60 novimi ležišči. Kmalu se bo 

končala tudi gradnja vodovoda v 

Žetalah.

Poslovil se je slovenski gledali-

ški umetnik Stane Sever.
Pripravila: MG

SKRINJA SLOVENSKIH VIŽ -  An Ansambel Frajerke

Glasba – pot do sočloveka
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Foto: Alfred Bradač

Ožboltov sejem v 70. letih prejšnjega stoletja.

Upravnik hotela Jeruzalem 
Ormož – „uvoženi“ direktor

Novi hotel Jeruzalem Ormož ima enega najmlajših šefov v Slo-
veniji, ima komaj 24 let, povrhu pa je „uvožen“ iz Švice, kar je bilo 
za javnost še bolj vznemirljivo. Pred prihodom v Ormož si je Franc 
Jakl nabiral izkušnje kot pomočnik šefa v eni večjih restavracij v 
Švici. Ves čas bivanja v tujini je tudi pridno prebiral razpise o prostih 
delovnih mestih. Ko se je ponudila priložnost, je spakiral kovčke in 
se vrnil domov. Vodenja hotela se je lotil ambiciozno in z jasnimi 
načrti ter s prepričanjem, da jim bo uspelo. Eden prvih načrtov je 
ureditev letnega vrta. Ker je kolektiv priden, uspeh ne bo izostal, 

je prepričan.

V ptujski bolnišnici je treba 
brez odlašanja urediti kirurški 
oddelek, več prostorov potrebuje 
tudi ptujski zdravstveni dom. Le-
tno na kirurškem oddelku opra-
vijo okoli 2400 večjih operativnih 
posegov z anestezijo. Prostori so 
brez klimatskih naprav, premalo 
je radiatorjev, zaradi pomanjka-
nja prostorov so drage aparature 
kar na hodniku.

Ormožani so po dolgih letih le 

dočakali poskusno oddajanje Ra-

dia Ormož. Prva oddaja je bila na 

novoletni dan. Hotel Jeruzalem 

Ormož, ki je osnova razvoja turiz-

ma na ormoškem območju, bodo 

povezali s tremi turističnimi toč-

kami: Vinskim vrhom, Temnar-

jem in Jeruzalemom. Zadružni 

domovi so po gradnji postali 

kmalu velik problem, nekatere 

bodo zato prenesli v upravljanje 

krajevnim skupnostim. Ptujski 

Narodni dom je prevzelo v upra-

vljanje Delavsko prosvetno dru-

štvo Svoboda Ptuj. Ptujski muzej 

ima premalo obiskovalcev pred-

vsem zaradi preslabe koordina-

cije med vodstvom pokrajinskega 

muzeja, turističnim društvom in 

gostinskimi podjetji. Zaradi tega 

so mnogi gosti obiskali le gostin-

ske lokale in vinsko klet. Bistriški 

park bodo urejali domači štu-

dentje skupaj s študenti bratskih 

občin. Pri Ekonomskem centru 

Maribor je v izdelavi več študij 

za občine na severovzhodne Slo-

venije, da bi na tej podlagi lahko 

premalo razvita območja dobila 

ustreznejše mesto v konceptu 

srednje- in dolgoročnega druž-

benoekonomskega razvoja SR 

Slovenije.

Za komuniste je osnovni pro-

blem prepočasno povezovanje 

gospodarstva. Nezadovoljiva kva-

lifikacijska struktura zaposlenih 

je poglavitni vzrok zaostajanja 

ptujskega gospodarstva.

Ptujsko gasilsko društvo, usta-

novljeno 3. marca 1870, praznuje 

100-letnico delovanja. Ustano-

vili so ga predvsem obrtniki, ki 

so bili že po cehih odgovorni za 

obrambo pred požarom. V sistem 

obrambe proti toči se je vključila 

tudi občina Slovenska Bistrica, 

kjer so tudi uvideli, da nima več 

„Ljudje imajo radi preproste, 
dostopne ljudi, ki jim je mar za 
sočloveka. Same se zgledujemo 
po tem in sledimo svojim sa-
njam,“ pove Andreja Grosek.

Tudi za skupino Frajerke so 
festivali pomembni. Rade se 
udeležijo kakšnega, saj s tem 
dobiš več medijske podpore, 
več ljudi te ima možnost spo-
znati. Nastopajo povsod, ka-
mor jih povabijo, z veseljem 
sodelujejo tudi na dobrodelnih 
koncertih, odpirajo veselice. 
Svoje skladbe snemajo tudi za 
nemški trg, prodor na nemško 
govorno področje je eden izmed 
njihovih ciljev.

Poletje bodo izkoristile za 
zaslužen dopust, četudi bodo 
veliko nastopale.

MG
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Pripravila: Alenka 
Šmigoc VinkoKaj bomo danes jedli

Sestavine: 4 jajca, 18 dag sladkorja v prahu, 1/2 kg maskarponeja, 2 dl sladke smetane, 
1/2 l ohlajene prave kave, 1 zavitek piškotov za �ramisu; kakav za potresanje.
(Za �ramisu obstaja veliko receptov, naš je eden enostavnejših. Ni pa originalno italijanski. 
Po �stega bo treba v Italijo!) Rumenjake res dobro penasto zmešamo s sladkorjem v prahu. 
Dodamo maskarpone. Posebej stepemo sneg iz beljakov in sladko smetano. Izmenično ju 
dodajamo v rumenjakovo zmes, mešamo z lopatko ali metlico. Piškote pomakamo v kavo 
(če bodo pecivo jedli tudi otroci, namesto prave kave uporabite otroški ječmenov nadome-
stek) in jih polovico podevamo v pekač (najbolj prak�čno je, da za to uporabimo š�rikotni 
raztegljiv obod, ki ga položimo na taso). Premažemo s polovico kreme, prekrijemo z drugo 
polovico namočenih piškotov, premažemo s preostalo kremo, prekrijemo s folijo za živila in 
damo čez noč v hladilnik. Preden postrežemo, potresemo s kakavom v prahu.

Sestavine: 1,5 kg svinjine, 30 dag korenja, 20 dag pora, 1 l belega vina, 3 dag česna, sol, 
poper v zrnu, lovorov list, 60 dag krompirja, 30 dag čebule, 0,5 dl olja, �mijan, bazilika, 
šetraj, drob�ne po želji.
Meso narežemo na kocke, korenje in por pa na kolobarje. Česen stremo. Meso solimo, damo 
v skledo ter pomešamo s korenjem in porom. Dodamo zrnca popra, lovorov list in česen. Vse 
skupaj prelijemo z vinom in pus�mo čez noč na hladnem. Drugi dan olje v kotličku segreje-
mo, na njem prepražimo čebulo, dodamo na krhlje narezan krompir, odišavimo s �mijanom, 
baziliko in šetrajem. Zalijemo z vodo in dodamo meso z vso marinado. Premešamo in počasi 
kuhamo do mehkega. Po potrebi zgos�mo z drob�nami.

TOREK SREDA ČETRTEK PETEK SOBOTA NEDELJA PONEDELJEK

goveja juha, kuhana 
govedina, pražen 
krompir, solata, 
jabolčni zavitek

zelenjavna 
enolončnica s 
piščančjim mesom, 
polnozrnat kruh, 
kompot

džuveč s svinjino, 
solata, palačinke z 
dušenimi malinami

brokolijeva juha, sir 
na žaru, gratinirana 
zelenjava, maslen 
krompir, sadje

marinirana svinjina v 
kotličku, tiramisu

juha, balkanski žur: 
čevapčiči, zelenjava 
(paprika, paradižnik, 
m. čebula), kajmak, le-
pinje, pečena jabolka

cvetačna juha, 
špageti po bolonjsko, 
zeljna solata s 
fižolom, sladoled

Marinirana svinjina v kotličku Tiramisu

ZPS � Peleti

Prepričajte se o certifikatu na embalaži peletov
Pred dvema letoma so na Zvezi potrošnikov Slovenije v sodelovanju z Gozdarskim inštitutom Slovenije nazadnje testirali pelete. Izkazalo se je, da jih večina ne 
ustreza nobenemu znaku kakovosti. Na rezultate letošnjega testa bo treba še malo počakati, do takrat pa poglejmo, katere oznake na vrečah oziroma certifikati 
vodijo k pravilni odločitvi o nakupu.

Za potrošnika je najbolj zaneslji-

vo vodilo pri nakupu vidno ozna-

čen certifikat ENplus. Praktično 

enakovreden je certifikat DINplus, 

ki ima tudi najdaljšo tradicijo. Pri 

izdelovalcih peletov, ki so prido-

bili bodisi prvega bodisi drugega, 

certifikacijski organi redno in ne-

napovedano pregledujejo kakovost 

peletov, zato imajo običajno vzpo-

stavljen zelo učinkovit sistem no-

tranjega nadzora in zagotavljanja 

kakovosti. Zanesljivost omenjenih 

shem certificiranja so potrdili tudi 

dosedanji testi ZPS.

Certifikata zagotavljata najvišjo 

stopnjo kakovosti peletov, torej ka-

kovostna razreda A1 in A2. To so 

tudi edini peleti, ki jih na ZPS pri-

poročajo za nakup, saj zagotavljajo 

najbolj kakovostno in do okolja pri-

jazno ogrevanje. Zadnji test pred 

dvema letoma je sicer pokazal, da se 

povečuje delež peletov, ki ustrezajo 

kakovostnemu razredu A1.

Ne pustite se zavesti!
Certifikat ENplus lahko pridobijo 

tudi distributerji (ne samo proizva-

jalci), vendar je treba pri tem pou-

dariti, da omenjeni certifikat v tem 

primeru ne zagotavlja najvišjega 

kakovostnega razreda samega proi-

zvoda. Zagotavlja le, da je distribu-

ter poskrbel za ustrezno skladišče-

nje in transport peletov, kar lahko 

pomeni, da polni in skladišči tudi 

takšne, ki nimajo certifikata EN-

plus. Certifikat distributerja zato po 

mnenju ZPS ne bi smel biti označen 

na vreči, ker s tem zavaja potrošni-

ka, lahko pa ga distributer navaja na 

svoji spletni strani.

Pridobivanje certifikatov ENplus 

in DINplus je za manjše proizva-

jalce peletov precejšen finančni 

strošek, zato so na Gozdarskem 

inštitutu vzpostavili podporni sis-

tem zagotavljanja kakovosti peletov 

in tržno znamko S4Q (support for 

Foto: splet

quality – podpora za kakovost). 

Gre za poenostavljen sistem za-

gotavljanja kakovosti, prilagojen 

manjšim proizvajalcem, z njegovo 

implementacijo pa proizvajalci na 

trgu dokazujejo, da dosegajo in 

vzdržujejo določeno raven kakovo-

sti svojih proizvodov, kar povečuje 

zaupanje potrošnikov. Shema S4Q 

tako opredeljuje lastnosti peletov 

in navaja tri kakovostne razrede, ki 

delno temeljijo na evropskem stan-

dardu SIST EN ISO 17225-2, in po-

daja vsebinski okvir za vzpostavitev 

notranjega in zunanjega nadzora, 

določa pa tudi predpise za uporabo 

znamke S4Q.

Če na vrečah ni nobenega od 

omenjenih certifikatov, so lahko 

potrošniku pri končni izbiri v po-

moč na vreči označene vrednosti 

najpomembnejših kriterijev, po ka-

terih so v skladu s standardom EN 

ISO 17225-1:2014 peleti razvrščeni 

v tri kakovostne razrede (A1, A2 in 

B). To so vsebnost vlage (izmerjena 

količina vlage v nobenem od treh 

kakovostnih razredov ne sme pre-

segati 10 odstotkov), ostanek pepe-

la (za kakovostni razred A1 je dovo-

ljeni ostanek pepela 0,7 odstotka, 

za A2 1,2 odstotka, za kakovostni 

razred B pa dva odstotka), mehan-

ska obstojnost (za razreda A1 in 

A2 mora doseči 97,5 odstotka, za 

razred B pa 96,5 odstotka), gosto-

ta nasutja (v nobenem primeru ne 

sme biti manjša od 600 kg/m3, za ra-

zreda A1 in A2 pa mora preseči 625 

kg/m³). Seveda pa je pomembno, 

da navedene vrednosti držijo tudi 

v praksi.



Vidi se ...
... da je postavljanje smero-

kazov visoko strokovno delo. 

Še pred nekaj dnevi je v videm-

skem krožišču pod obvozno 

tablo Podlehnik pisalo Zagreb, 

na Hrvaško pa je usmerjala 

tudi tabla v naslednjem kra-

ku krožišča. Sedaj torej tujci 

ne vedo, da se v Zagreb in na 

mejni prehod Gruškovje pride 

prek Podlehnika po gradbišču 

avtoceste, pač pa gredo na 

morje čez Leskovec. Težava je 

edino, da je leskovški mejni 

prehod dovoljen le za drža-

vljane EU in Švice. Kaj bodo 

naredili drugi, ko jih bodo iz 

Leskovca obrnili nazaj? Kro-

žili po videmskem krožišču, 

dokler ne mine dopust in bodo 

lahko šli domov? O tem stro-

kovnjaki še ne razmišljajo ...

Govori se ...
... da so v Londonu pred več 

kot stoletjem izkopali prve tu-

nele pod Temzo in jih name-

noma naredili cikcakaste. Pro-

met je namreč potekal s konj-

sko vprego, in ker bi konji, če 

bi na koncu tunela videli sve-

tlobo, zbezljali iz teme, so jih 

pretentali z zavitim tunelom. 

Pa človek pomisli: je tudi ptuj-

ski Puhov most iz istega razlo-

ga tako zavit, da z začetka ne 

vidiš na konec? Ker konjev in 

njihovih sivih sorodnikov je 

na cestah ogromno ...

... da so nas naši južni sosed-

je radi zafrkavali, kako dolgo 

morsko obalo imamo Sloven-

ci. In so pripovedovali: »Kateri 

je najkrajši slovenski vic? Gre-

sta mož in žena po slovenski 

obali ...« Se jim bo zdel enako 

smešen slovenski protiudarec 

– veliko obsežnejši vic: »Jadra 

Vasilij Žbogar po Piranskem 

zalivu ...«

... da je nedavno potekalo 

v Rusiji svetovno nogometno 

tekmovanje estradnikov. Slo-

vensko ekipo so med drugim 

sestavljali tile slavni: Nani Ma-

tjašič, Aljoša Debevec, Robert 

Korošec, Bojan Zrnko, Suad Fi-

lekovič, Svetozar Budič, Miro 

Todosovski, Uroš Štefanič, Bru-

no Krklec, Uroš Šmigoc, Dami-

jan Švajncer Butinar, Primož 

Novak, Almir Sulejmanovič, 

Matjaž Ul in Denis Toplak. Ko-

liko od »slavnih estradnikov«, 

ki so brcali za našo državo, ste 

prepoznali na seznamu? (Mi 

tudi samo enega! Ker je Ptuj-

čan, ne zato, ker je estradnik!)

... da Javne službe prodajajo 

abonmaje za ptujska parkiri-

šča. Ampak če imate abonma, 

še ne pomeni, da boste dobili 

parkirno mesto. Lahko, da bo 

zasedeno. Prej prideš, prej me-

lješ. Tak je to v javnih hišah: 

enim je lepo, drugi pa naj...
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Od torka do torka

Tadejev znakoskop
Sudoku � Sudoku

Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka 
številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem 
manjšem kvadratu pojavi le enkrat.

Tednikova nagradna razrezanka � Kaj je na fotografiji?

Foto: Tajno društvo PGC

Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

Velja za teden od 4. julija do 10. julija 2017.
1 znak – slabo, 2 znaka – dobro, 3 znaki – odlično

 Ljubezen Posel Denar Zdravje
Oven ��� ☺ €€ �

Bik � ☺☺ €€€ ��

Dvojcka �� ☺☺☺ € ��

Rak �� ☺ €€€ �

Lev ��� ☺☺ € ���

Devica � ☺☺☺ €€ �

Tehtnica �� ☺☺ € ���

Škorpijon � ☺☺ €€€ �

Strelec �� ☺☺☺ €€ �

Kozorog ��� ☺☺ € ���

Vodnar �� ☺ €€€ ��

Ribi � ☺☺☺ €€ ���

Da boste lažje ugotovili, vzemite v 
roke škarjice, razrežite fotografi jo po 
črtah in nato na novo sestavite kvadrat-
ke ter jih nalepite na papirnato podlago.

Pravilno sestavljeno razrezanko s 
svojimi podatki pošljite na naslov Ra-
dio-Tednik, d. o. o., Osojnikova 3, 2250 
Ptuj, do ponedeljka, 10. julija. Lahko 
jo tudi fotografi rate (skupaj s kuponč-
kom z izpolnjenimi osebnimi podatki) 
in jo pošljete na elektronski naslov: 
tednik@radio-tednik.si.

Izmed tistih, ki nam boste poslali pravilno sestavljeno fotografi jo z iz-
polnjenim kupončkom, bomo vsak teden izžrebali dobitnika lepe knjižne 
nagrade. Podarja jo Založba Učila. Zdaj pa veselo na delo.

Srečna izžrebanka Tednikove nagradne razrezanke je: 
Metka Kolmančič, Tiha ulica 24, 2000 Maribor. 
Knjižno nagrado prejme po pošti. Iskrene čestitke!

Foto: ČG

Tednikova nagradna razrezanka - kuponček

Ime in priimek: ______________________________________

Naslov: ____________________________________________

Pošta: _________________________________________
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Torek, 4. julija

13:00 Ptuj, Mestni kino: Z dojenčkom v kino: Rdeča želva
21:00 Ormož, malo grajsko dvorišče: festival Ormoško poletje: 

Pevci pozabljenih pesmi – Jernej Dirnbek
21:30 Ptuj, dvorišče gradu: Kino brez stropa – Manchester by the 

sea

Sreda, 5. julija

8:00 Benedikt, športna dvorana: predstavitev programa Svit, 
krvodajalska akcija (od 8.00 do 12.00 v OŠ Benedikt)

9:00 Ormož, Knjižnica Franca Ksavra Meška: srečanje s 
someščanko Tanjo Sheridan Popov; 9.00 pogovorne ure v 
angleščini za odrasle; 11.00 pravljična ura v angleščini za 
otroke od 3 do 5 let; 11.30 pravljična ura v angleščini za 
otroke od 6 let naprej

10:00 Ptuj, Mestni kino Ptuj: Kino vrtiček: Povedka o jezeru
15:00 Benedikt, lovski dom: streljanje z zračno puško
20:00 Lenart, avla Jožeta Hudalesa: Len-Art, poletje v Lenartu – 

otvoritev razstave fotografi j svetovnega popotnika Lada Klara
21:30 Ptuj, dvorišče gradu: Kino brez stropa – Julieta
18:00 Lenart, dom kulture: LenArt, poletje v Lenartu – lutkovna 

predstava Deklica in klovn

Četrtek, 6. julija

18:00 Benedikt, pred športno dvorano: kolesarjenje po občini za 
vse generacije

19:00 Ptuj, Muzikafe: Open mind, individualni vidiki soočenja z 
mobingom in primeri dobrih praks

20:00 Slovenska Bistrica, notranje dvorišče gradu: Četrtkov večer 
z ansamblom Štirje kovači

20:00 Ormož, Knjižnica Franca Ksavra Meška: srečanje z Davo-
rinom Bešvirjem, predstavitev knjige aforizmov Bog mi je 
priča, da potrebujem izganjalca hudiča

21:30 Ptuj, dvorišče gradu: Kino brez stropa – zatvoritev: Dežela 
La La

Petek, 7. julija

09:00 Lenart, prostori DPM na Trgu osvoboditve: LenArt – poletje v 
Lenartu, zabavne in ustvarjalne delavnice za otroke

10:00 Ptuj, CID: Oblikuj svoje poletje – Lego delavnica: spoznaj-
mo robotiko in programiranje s pomočjo lego kock

19:00 Ptuj, dominikanski samostan: Festival sodobne umetnosti 
Art Stays 2017 – pričetek in otvoritev razstav Johanna Feila-
cherja in Hommage to J. Beuys

20:00 Žamenci, športno igrišče: 44. gobarski praznik; zabava s 
skupino Dejan Vunjak in Brendijeve barabe

20:00 Benedikt, šotor pri športni dvorani: osrednja priredite ob 
18. prazniku občine Benedikt – Županov večer

21:00 Ormož, grajsko dvorišče: festival Ormoško poletje – Ne 
bodi kot drugi: Ditka in Feri Lainšček

21:00 Lenart, dom kulture: LenArt – poletje v Lenartu, Impro liga, 
komedija

21:00 Ptuj, Slovenski trg: Art Stays 2017 – otvoritev prostorske 
instalacije in koncert skupine Patetico

Sobota, 8. julija

13:00 Žamenci, športno igrišče: 44. gobarski praznik: 4. gobar-
jada – tekmovanje v kuhanju gobovega golaža, razstava 
gob in zelišč, skoki padalcev, šaljive gobarske igre, bogata 
kulinarična ponudba

Mestni kino Ptuj

petek, 7. julija: 16:30 Churchill; 18:30 Transformerji: Zadnji vitez; 
21:10 Dekliška noč

Prireditvenik 
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NAROČITE ŠTAJERSKI TEDNIK IN PRIDOBITE NAGRADO
Niste naročnik Štajerskega tednika, a bi to radi postali? Potem je sedaj 
pravi čas, saj smo za vas pripravili privlačno nagrado. 
Do nagrade ste upravičeni novi naročniki, ki pred tem 
vsaj 6 mesecev niste bili naročeni na Štajerski tednik in 
se zavežete, da boste naročnik ostali vsaj eno leto.

POSTATI NOVI NAROČNIK ŠTAJERSKEGA TEDNIKA SE SPLAČA!
Vsi, ki se boste v času trajanja akcije naročili na Štajerski tednik, 
boste prejeli KOPALNI IZLET V SIMONOV ZALIV ZA DVE OSEBI.
V ceno sta vključena avtobusni prevoz in kopanje za dve osebi. Odhodi ko-
palnega avtobusa so od 24. junija dalje vsako soboto ob 5.00 z avtobusne 
postaje Ptuj.  Potujete s potovalno agencijo Turistagent.

• 20 brezplačnih prilog s koristnimi nasveti

• vsak petek prejmete TV-prilogo TV OKNO – 48 barvnih strani TV-sporeda in 
zanimivosti iz sveta glasbe in filma

• 20-odstotni popust pri naročilu malih oglasov v Štajerskem tedniku

• Avtobus zvestobe (izbrani izleti po ugodnejših cenah)

• praktična darila za nove in obstoječe naročnike

• ekskluzivne kupone ugodnosti za obstoječe naročnike

POSTATI NAROČNIK ŠTAJERSKEGA TEDNIKA SE RESNIČNO SPLAČA!

S SKLENITVIJO NAROČNIŠKEGA RAZMERJA PRIDOBITE TUDI DRUGE UGODNOSTI:

w
w
w
.te

dn
ik
.s
i

Kartico zvestobe lahko naročite v tajništvu družbe Radio-Tednik Ptuj. Cena kartice je zgolj 20 evrov, za naročnike  
Štajerskega tednika pa 15 evrov. Veljavnost kartice je 1 leto. 

Postanite imetnik kartice zvestobe Radia-Tednika Ptuj. 

Izkoristite ugodnosti pri 
50 ponudnikih najrazličnejših 
storitev in izdelkov ter 
prihranite vse do 50 %!

Biti član Kluba Radia-Tednika Ptuj se splača! 

Z malo sreče pa lahko kot imetnik kartice osvojite tudi eno 

izmed zelo privlačnih nagrad:

športno kolo
gospodinjski aparat

sedežna garnitura
Finalno žrebanje bo na Orfejčkovi paradi, 26. 12. 2017.

Več informacij na www.tednik.si in www.radio-ptuj.si
Naročila: tajništvo družbe Radio-Tednik Ptuj. Cena izvoda z darilno embalažo je zgolj 15 evrov, za naročnike Štajerskega tednika pa 10 evrov. 

��������	�
���

���������

������	����������
��������������������������

���	
������������������������
�	�����������������������
�����

�
����
����������������������������������������
�����������������

�������������
� 
�������������������������
�� ���
�
! �

w
w
w
.te

dn
ik
.s
i

��� ��



torek � 4. julija 2017   23Oglasi in objave

Naš dom ostal je prazen,
ko nehote smo šli narazen,
vedno znova, ko jutro se rodi,
tebe več med nami ni.

ZAHVALA
ob boleči izgubi naše mame, babice, 
prababice, tašče, tete in svakinje

Marije Simonič
IZ DORNAVE 3

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom Kon-
drič, Štumberger, Čuš, vaščanom, prijateljem in znancem, 
ki ste jo pospremili na zadnji poti.
Hvala za ustna in pisna sožalja, sveče in za svete maše ter 
denarno pomoč. Zahvaljujemo se gospodu Emilu za obred, 
pevcem, ge. Neži za molitev, govornici Maji za poslovilne 
besede, trobentaču, pogrebnemu podjetju Mir in sodelav-
cem Perutnine Ptuj.
Vsem in vsakemu posebej iskrena hvala.

Njeni domači

Pojdem, ko pride moj maj,
pojdem na rožne poljane,
kjer najdem vse svoje zbrane
od včeraj in kdo ve od kdaj.

ZAHVALA
ob boleči izgubi očeta, dedka, pra-
dedka, tasta in strica

Jurija Krajnca
IZ SLATINE 31

Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom, znancem in pri-
jateljem, ki ste nam ob njegovem slovesu stali ob strani. 
Hvala vsem za darovane sveče, cvetje, za sv. maše in darove 
za cerkev.
Hvala sodelavcem Farme Trnovec, Internemu oddelku SB 
Ptuj. Posebej hvala duhovnika g. Jožetu in g. Janku, govor-
niku, pevcem, zastavonošu in podjetju Mir.

Njegovi najdražji

Samotna je stezica,
kjer si nekoč hodil,
ostal je nem prostor,
kjer z nami srečo si delil.

SPOMIN
3. julija je minilo osem let, odkar te ni 
več med nami, dragi mož, ati in dedi

Janez Herga
IZ MOŠKANJCEV 37 A

Težko je bilo spoznanje, da smo te izgubili, še težje je brez 
tebe živeti. Vendar od nas nisi nikdar odšel, spomin nate 
bo večno živel.
Hvala vsem, ki se ustavite ob njegovem grobu, mu prinašate 
cvetje in prižigate sveče ter ga ohranjate v lepem spominu. 
Še posebej hvala članom Ribiškega društva Gorišnica.

Žalujoči: žena Marija in hčerka Helga z družino

Mali oglasi
STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodo-
vino ter zelo kakovostne smrekove 
pelete, brezplačna dostava, ugodna 
cena. Horvat – drva, Moškanjci 1 d. 
Tel. 051 667 170.

KMETIJSTVO

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico 
in druge kmetijske priključke. Telefon 
041 358 960.

PRODAMO bele piščance domače 
reje. Irgoličevi, Sodinci 22 pri Veliki 
Nedelji. Tel. 041 881 949.

PRODAM stroj za čiščenje piščancev. 
Telefon 031 207 112.

PRODAM račko indijsko tekačico. 
Telefon 031 376 095.

www.tednik.si                tednik@tednik.si

*Na voljo*
NOVA KOLEKCIJA
opornih dokolenk

za poletje!

KUPON ZA BRALCE 
ŠTAJERSKEGA TEDNIKA
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Odhodi: vsako soboto ob 5.00 
z avtobusne postaje Ptuj.�

��

�
	�
��

���
��
��
��
��
��
��
�	
���
��
��

�
��

�
�
��
�

���
��
��
��
��
��
�

��
�

Raičeva ulica 6,  2250 Ptuj
Uporabna površina – 470,45 m2

Dvorišče – 442 m2, 10 parkirišč
Informacije: Radio-Tednik Ptuj, d.o.o., 
02/ 749 34 10

Prodamo ali damo v najem

�
Poraba energije za ogrevanje:
101,00 kWh/m2 na leto
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NAD 25 € DOBITE  
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SAMO 3 € / 6 KOM SAMO 3 € / 6 KOM SAMO 3 € / 6 KOM
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Danes bo večinoma sončno, 
kakšna kratkotrajna ploha bo 
popoldne možna predvsem v Al-
pah. Najnižje jutranje tempera-
ture bodo od 9 do 15, ob morju 
okoli 17, najvišje dnevne od 24 
do 29 stopinj C.

Obeti
V sredo in četrtek bo sončno 

in vse bolj vroče, popoldne bodo 
nastale posamezne nevihte.

Vremenska slika
Nad zahodno in srednjo Evro-

po je območje visokega zračne-
ga tlaka. Oslabljena vremenska 
fronta se čez srednjo Evropo po-
mika proti vzhodu. Nad naše kra-
je od severozahoda doteka obča-
sno nekoliko bolj vlažen zrak.

Napoved vremena za Slovenijo

Osebna kronika
Rojstva: Tina Cestnik Bre-

zovnik, Hajdoše 43 i, Hajdina 
– deklica Iza; Žana Rodošek, 
Zagrebška c. 80, Ptuj – deklica 
Pia; Špela Matjašič, Grajena 
9, Ptuj – deklica Žana; Mate-
ja Lorenčič, Sv. Tomaž 20, Sv. 
Tomaž – deček Tim; Milena 
Mladenovič, Mladinska ul. 8, 
Kidričevo – deček Inaj; Simona 
Peršoh, Žabjak 9 L, Ptuj – de-
ček Aleksej; Metka Lorenčič, 
Stojnci 39 c, Markovci – deček 
Mark; Maja Korošec, Markovci 
33, Markovci – deček Brin; Sil-
vija Jurkovič, Vinski Vrh 82, Mi-
klavž pri Ormožu – deček Jaka; 
Adrijana Grimšič, Ciglence 47, 
Spodnji Duplek – deklica Sara; 
Veronika Gojkošek, Gerečja 
vas 30. Hajdina – deček Jan.

Umrli so: Slavko Visinski, 
Gerečja vas 2 F, roj. 1936 – 
umrl 20. junija 2017; Marija 
Slanič, Ptuj, Arbajterjeva ul. 
1, roj. 1962 – umrla 17. juni-
ja 2017; Antonija Križanec, 
roj. Babošek, Lovrenc na Dra-
vskem polju 13, roj. 1935 – 
umrla 20. junija 2017; Josip 
Lazar, Mihalovci 21, roj. 1950 
– umrl 20. junija 2017; Mari-
ja Simonič, roj. Ciglar, Dorna-
va 3, roj. 1938 – umrla 20. 
junija 2017; Štefanija Širec, 
roj. Vorše, Majšperk 42, roj. 
1941 – umrla 21. junija 2017; 
Štefanija Farazin, roj. Pančić, 
Gabrnik 2, roj. 1929 – umrla 
21. junija 2017; Marija Pich-
ler, roj. Kmetec, Šikole 44, roj. 
1923 – umrla 21. junija 2017; 
Katarina Predikaka, roj. Rojko, 
Grajena 30 A, roj. 1957 – umr-
la 22. junija 2017.

Poroke – Ptuj: Gregor Ma-
ruh in Tamara Kolarič, Ptuj, 
Puhova ul. 12; Renato Vičar 
in Nina Rižnar, Ptuj, Zoisova 
pot 13; Kristijan Lenart, Ptuj, 
Dornavska cesta 11, in Maja 
Brumen, Zamušani 28; San-
di Radolič, Starošince 42, in 
Monika Gmajner, Slovenja vas 
70 A; Darjan Drumlič in Urška 
Breznik, Maribor, Prušnikova 
ulica 26.

Poroka – Ormož: Dejan 
Horvatić in Petra Majcen, Ru-
neč 2 A, 2259 Ivanjkovci.

Svoja prizadevanja bodo v 
času poletnih počitnic podkre-
pili s številnimi dodatnimi poli-
cijskimi aktivnostmi na krajih, 
kjer se zbirajo mladi, bodo še 
pogosteje prisotni. Posebno 
pozornost v zvezi z morebitno 
preprodajo drog bodo posveti-
li javnim prireditvam, načrtuje-
jo skupne poostrene nadzore 
z inšpekcijskimi službami in 
sodelovanje z nevladnimi or-
ganizacijami pri aktivnostih za 
zmanjševanje škodljivih vpli-
vov drog na mladostnike.

Kako na Ptuju priti do 
droge

Polono Toplak, predsednica 
Društva za razvoj in izvajanje 
programov pomoči Ars Vitae 
pravi, da statistični podatki o 
številu uporabnikov nedovo-
ljenih drog v naši regiji in Slo-
veniji ne obstajajo, saj tovrstne 
evidence uživalcev ni. Je pa 
zgovoren podatek, da je za-
radi uživanja drog v njihovem 
programu Mostovi v letu 2016 
pomoč na Ptuju poiskalo 117 
uporabnikov in njihovih svoj-
cev. » Opažamo, da se število 
uporabnikov nedovoljenih 
drog povečuje. Poleg užival-
cev klasičnih drog (marihuana, 
kokain, heroin ...) se občasno 

pojavijo tudi uživalci novih psi-
hoaktivnih snovi; te v največji 
meri uživajo mladi v starosti od 
15 do 25 let.«

Še vedno je najpogostejša 
droga marihuana. Izredno je 
razširjena, problem z njo pa je 
v tem, da je mladi ne doživljajo 
kot ogrožajočo. »Naši uporab-
niki so večinoma uživalci hero-
ina, kokaina in substitucijskih 
zdravil. Opažamo, da je med 
uživalci nedovoljenih drog zelo 
razširjena zloraba uspaval in 

Slovenija, Podravje � Poleti se tveganje za zlorabo drog poveča

Število drogiranih se povečuje 
PU Maribor je te dni pričela preventivno akcijo, katere namen je mlade pozvati, da počitnice preživijo premišljeno, brez alkohola 
in drog. V poletnih mesecih namreč pri mladih obstaja večje tveganje za uživanje drog. Razlogi za to so manj obveznosti, manj 
nadzora, več druženja na prostem, s tem pa tudi priložnosti za uporabo alkohola in nedovoljenih drog.

Foto: Črtomir Goznik

Kdor potrebuje pomoč in jo je 
pripravljen sprejeti, jo dobi

Posameznikom, ki imajo težave z uživanjem drog, in njihovim 
svojcem pomagajo v programu Mostovi, kjer jih informirajo o 
tveganjih pri uživanju drog ter usmerjajo v programe zdravljenja 
in socialne rehabilitacije. »Spremljamo jih v času zdravljenja, 
po zaključenih tovrstnih programih pa jim nudimo pomoč pri 
ohranjanju abstinence in ponovnem vključevanju v družbo. 
Vzporedno nudimo pomoč svojcem; ti se lahko poleg individualnih 
svetovanj vključijo v skupino za samopomoč in delavnice za 
starše. Pri nas je vzpostavljena tudi točka za anonimno testiranje 
psihoaktivnih snovi, kamor lahko uporabniki anonimno prinesejo 
vzorec droge, pošljemo ga v nacionalni forenzični laboratorij, od 
koder pride povratna informacija o vsebnosti posameznih snovi k 
nam, mi pa jo posredujemo uporabniku,« pojasnjuje predsednica 
društva Ars Vitae Polona Toplak. Za vse informacije so na voljo v 
Trstenjakovi ul. 5a na Ptuju, njihov program pa je za uporabnike v 
celoti brezplačen.

Foto: arhiv Policije

za mladostnike je prehod iz 
osnovne v srednjo šolo, opa-
žamo pa tudi, da se starostna 
meja prvega stika z drogo zni-
žuje, vse pogosteje se otroci z 
njo srečajo že v zadnjih razre-
dih osnovne šole. Vse pogoste-
je se otroci z drogo srečajo že v 
zadnjih razredih osnovne šole. 
Ne smemo pa pozabiti da je 
potrebno pozornost usmerjati 
tudi uporabi IKT- ja pri mladih, 
saj nekontrolirana raba pame-
tnih telefonov in računalnika 
prav tako lahko pripelje do 
razvoja zasvojenosti,« še opo-
zarja predsednica društva Ars 
Vitae.

Predvsem je pomembno, 
da otroci v času počitnic niso 
prepuščeni sami sebi, ulici in 
virtualnemu svetu računalni-
ških iger idr. »Starši naj bodo 
seznanjeni s tem, kje in s kom 
njihov otrok preživlja prosti 
čas, pomembno je, da poznajo 
njegove prijatelje in da ne opu-
ščajo starševskega nadzora. 
Starši lahko otroku pomagajo 
strukturirati njegov prosti čas 
v poletnih mesecih, dobro je, 
da ga vključujejo v domače 
obveznosti, predvsem pa naj si 
vzamejo čas zanj.«

Tveganje za zlorabo 
se poleti poveča

Tako na policiji kot v dru-
štvih, ki se ukvarjajo z uporab-
niki drog, ugotavljajo, da so po-
letni meseci posebej nevarni 
za eksperimentiranje. »Mladi 
imajo manj obveznosti, hkrati 
so zaradi službenih obveznosti 
staršev manj nadzorovani, po-
leg tega je vreme za druženje 
na prostem in pohajkovanje 
ugodnejše, pa tudi priložnosti 
za zabavo in s tem povezano 
uporabo alkohola in nedo-
voljenih drog je v počitnicah 
več,« pojasnjuje Toplakova.

pomirjeval; dobijo se na recept 
ali pa jih kupijo na črnem trgu,« 
pojasni predsednica društva 
Ars Vitae.

Precej lahko dostopne so 
tudi nove psihoaktivne snovi, 
najbolj razširjeni so amfetami-
ni. Nova droga, o kateri so naj-
pogosteje poročali uporabniki 
programa Mostovi na Ptuju, 
je sladoled (3mmc), občasno 
pa poročajo tudi o uporabi iz-
redno nevarne droge crystal 
meth.

»Uporaba novih drog je za-
skrbljujoča predvsem zato, ker 
gre za snovi, ki so v veliki meri 
neraziskane, neznani so njihovi 
kratko- in dolgoročni učinki, ne 
ve se, kakšni so stranski učinki, 
neznana je toksičnost, ne ve 
se, kakšen vpliv imajo v kom-
binaciji z drugimi snovmi, ob 
tem pa povzročajo hiter razvoj 
zasvojenosti. Problem vidimo 
v njihovi lahki dostopnosti in 
cenovni ugodnosti,« ugotavlja 
Toplakova.

Na kaj morajo starši 
biti pozorni

Kot poudarjajo v društvu Ars 
Vitae, je z vidika staršev zelo 
pomembno, da spremljajo 
obnašanje svojega otroka. Po-
zorni morajo biti na nenadno 
spremembo vedenja, na popu-
ščanje pri šolskih obveznostih, 
izostajanje od pouka, zane-
marjanje obveznosti, na opu-
ščanje zanimanja za hobije, na 
zamenjavo družbe, o kateri ne-
radi govorijo, izogibanje star-
šem in odtujevanje od njih … 
Opozorilni znaki so še: opazna 
nihanja razpoloženja, uporabo 
dolgih rokavov tudi v poletnih 
mesecih, beganje od doma, la-
ganje, izginjanje dragocenejših 
predmetov iz stanovanja itd.

Najnevarnejše 
obdobje: prehod iz 
osnovne v srednjo 
šolo

»Najnevarnejše obdobje 

Pri rednih uživalcih drog si-
cer ne opažajo, da bi se upora-
ba drog spreminjala glede na 
letni čas, saj pogostost uživa-
nja narekuje zasvojenost ozi-
roma potreba po drogi. Ko je 
posameznik na tej točki, je pot 
nazaj že zelo težka. Zato so 
preventivne akcije, predvsem 
pa primeren nadzor in budni 
očesi staršev za preprečevanje 
zlorab drog pri mladih, zelo 
pomembni dejavniki. 
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